
Štajerski TEDNIK torek, 11. 12. 2018     COLOR CMYK stran 1

Ptuj, torek, 11. decembra 2018

Foto: Črtomir Goznik
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Spodnje Podravje � Kakšna božična drevesa postavljajo občine

Smreke so večinoma podarili občani
Večina spodnjepodravskih občin je že poskrbela za praznično okrasitev, pri tem pa, razen v Podlehniku, Svetem 
Andražu v Slovenskih goricah in Zavrču, brez božičnih oz. novoletnih dreves ni šlo. Kako globoko v žep so segle občine 
in kako visoko segajo smreke? Več izveste na straneh 6 in 7.
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Črna kronika �
Mohorku zaradi 
poskusa uboja 
sedem let zapora

� Stran 24

AKCIJA ZA NOVE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA!
Ob sklenitvi naročniškega razmerja vas tokrat čakajo lepe nagrade, 
ki vam bodo polepšale prihajajoče jesensko-zimske dni.
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Neveljavne glasovnice 
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Zdaj že nekdanjim županom in 
podžupanom, ki so funkcijo op-
ravljali poklicno, tudi po izteku 
mandata – vsaj prve tri mesece – ne 
bo hudo, vsaj kar se tiče dohodka. 
Zaprosijo namreč lahko za nadome-
stilo plače, ki ga lahko prejemajo 
najdlje tri mesece od prenehanja 
funkcije, lahko pa se prejemanje 
nadomestila podaljša do izpolnitve 
pogojev za upokojitev, vendar naj-
dlje še za šest mesecev. »Funkcio-
nar, ki mu je prenehala funkcija in iz 
objektivnih razlogov ne more nada-
ljevati opravljanja prejšnje funkcije 
ali nadaljevati prejšnjega dela ali 
dobiti druge ustrezne zaposlitve in 
ne izpolnjuje minimalnih pogojev 
za pridobitev pravice do starostne 
pokojnine, dokler se ne zaposli ali 
začne opravljati funkcije ali začne 
opravljati pridobitne dejavnosti ozi-

roma dokler ne izpolni navedenih 
pogojev za upokojitev, pravico do 
nadomestila plače v višini 80 od-
stotkov zadnje mesečne plače, ki 
jo je prejel, ko je opravljal funkcijo 
(višina plače pa je odvisna od števila 
prebivalcev v občini). V tem času je 
socialno zavarovan po predpisih, ki 
urejajo socialno zavarovanje oseb v 
delovnem razmerju,« so pojasnili na 
ministrstvu za javno upravo ter do-
dali, da funkcija županom/podžupa-
nom uradno preneha po potrditvi 
večine mandatov na ustanovni seji 
novoizvoljenega občinskega sveta.

Kot so še dejali, se čas prejema-
nja nadomestila plače nekdanjemu 
funkcionarju šteje v pokojninsko 
dobo, v nadomestilo pa niso vklju-
čeni stroški za prehrano in prevoz 
na delo. Pravico do nadomestila 
plače po prenehanju mandata je 

uveljavil zakon o funkcionarjih v dr-
žavnih organih, ki je bil sprejet že 
leta 1990. Poklicni funkcionar pa po 

prenehanju mandata nima pravice 
do odpravnine, mu pa ta pripada ob 
upokojitvi.

Zanimalo nas je še, koliko župa-
nov in podžupanov v državi je v mi-
nulem mandatu možnost prejetja 
omenjenega nadomestila izkoristilo, 
a nam teh podatkov ni uspelo prido-
biti. »Na ministrstvu oz. v Službi za 
lokalno samoupravo tega podatka 
nimamo. Občine nam niso dolžne o 
tem poročati, zato s temi podatki ne 
razpolagamo,« so v zvezi s tem še 
odgovorili na ministrstvu.

Janžekovič in Maučič 
bosta zaprosila za 
nadomestilo, 
Senčar ne, Sok in 
Orešek še ne vesta

Smo pa poslavljajoče se poklicne 
župane in podžupana v Spodnjem 
Podravju povprašali, ali bodo zap-

rosili za nadomestilo plače. »Na to 
vprašanje vam v tem trenutku še 
ne morem odgovoriti. Prosim za 
razumevanje, ker postopki pač še 
tečejo,« je odgovoril ormoški župan 
v odhodu Alojz Sok. Bo pa, kot nam 
je zatrdil, zanj zaprosil poslavljajoči 
se župan občine Dornava Rajko Jan-
žekovič. Enako je dejal tudi odhaja-
joči župan občine Podlehnik Marko 
Maučič, ki je zadnje leto in pol funk-
cijo župana opravljal poklicno.

Da pa za nadomestilo plače ne bo 
zaprosil, nam je kot edini zatrdil Mi-
ran Senčar, ki se za županski stolček 
v Mestni občini Ptuj ni potegoval.

Poklicni podžupan MO Ptuj Go-
razd Orešek pa je povedal, da še 
čaka na razplet situacije, zato se še 
ni odločil, ali bo za nadomestilo za-
prosil ali ne.

Slovenija, Podravje � Nekateri odhajajoči župani še ne bodo ostali brez plače

Pripada jim nadomestilo v višini 80 odstotkov 
zadnje mesečne plače
Po lokalnih volitvah se je z županskega stolčka v 19 občinah Spodnjega Podravja moralo posloviti osem županov, od teh so štirje občino vodili poklicno. Po-
klicni župani pa tudi podžupani, tako kot poslanci, lahko zaprosijo za nadomestilo plače.

Na območju upravnih enot Ptuj 
in Ormož so po enega kandidata 
za župana imeli v občinah Hajdina, 
Majšperk, Trnovska vas in Žeta-
le. Prav v teh občinah je bil delež 
nepravilno izpolnjenih ali praznih 
glasovnic najvišji, čeprav bi za iz-
volitev župana zadoščal že en sam 
glas. Gotovo je nekaj volivcev gla-
sovnice napačno izpolnilo zaradi 
napake ali po naključju, spet drugi 
na glasovnici pač niso našli primer-
nega kandidata, ki bi mu želeli na-
meniti svoj glas. Po drugi strani ne-
zadovoljstvo očitno ni bilo dovolj 
globoko, da bi se za kandidaturo 
odločil še kdo …

V občini Hajdina 
neveljavna skoraj vsaka 
šesta glasovnica

Predsednica volilne komisije 
občine Hajdina Urška Petek je raz-
ložila: »Ker se je za mesto župana 
potegoval le en kandidat, smo 
podatke jemali zgolj iz zapisnikov 
(glasovnice so na občino prišle 
zapečatene), pregledali smo le 
glasovnice za en volilni odbor. Ne-
kaj zaznamb na glasovnicah smo 
opazili, spomnim se recimo pripisa 
'Kaj je tega treba'. Verjetno je bilo 
mišljeno kot vprašanje, zakaj sploh 
volimo, če imamo samo enega 
kandidata.« Župan občine Hajdi-
na Stanislav Glažar je komentiral: 
»Nekega nezadovoljstva v občini 
ne čutim (imam široko podporo 

vseh strank), sicer bi občani tudi 
predlagali še kakšnega drugega 
kandidata za župana. Mi je pa mar-
sikdo rekel, da ni vedel, da mora 
številko na glasovnici sploh obkro-
žiti, če je kandidat tako ali tako 
samo en.«

Tajnica volilne komisije občine 
Žetale Milica Simonič Steiner je 
povedala: »Velika večina neveljav-
nih glasovnic je bila ali praznih ali 
prečrtanih.« Žetalski župan Anton 
Butolen je dejal: »Normalno je, da 
z delom župana vsi niso zadovolj-
ni. Ko volivci nimajo druge izbire, 
pač oddajo neveljavno glasovnico. 
Tudi v preteklih letih je bilo takih 
glasovnic kar nekaj.«

Tajnica volilne komisije občine 
Majšperk Tatjana Varžič Korez 
je povedala, da je bila večina ne-
veljavnih glasovnic ali praznih ali 
prečrtanih: »So bili pa tudi pripisi.« 
Kakšni, ni razkrila. Majšperška žu-
panja Darinka Fakin je priznala, da 
jo je število neveljavnih glasovnic 
malo presenetilo: »So mi pa ljudje 
po volitvah rekli, da številke pred 
mojim imenom tako ni bilo treba 
obkrožiti, saj sem bila edina kandi-
datka … Vsaka moja ocena, za kaj 
je šlo, bi bila umišljena; ne vem.«

Tajnica volilne komisije občine 
Trnovska vas Irena Polič je zago-
tovila, da so bile vse neveljavne 
glasovnice prazne: »Pripisov ni 

bilo.« Trnovski župan Alojz Benko 
je komentiral: »Morda si je kdo 
rekel, da številke ne bo obkrožil, 
saj župana tako že imamo. Nekih 
žalitev ali česa podobnega ni bilo, 
tudi delež neveljavnih glasovnic ni 
bil tako visok. Sicer pa: za vse ljudi 
še bog ni …«

Pripisi in risbe na izid 
glasovanja ne vplivajo

Glasovnico se pravilno izpolni 
tako, da se obkroži zaporedno 
številko pred imenom in priimkom 
kandidata za župana. Na Državni 
volilni komisiji (DVK) so opozorili, 
da ni vsaka glasovnica, izpolnjena 

drugače, tudi že neveljavna. Glasov-
nica je namreč veljavna, če je izpol-
njena tako, da je volja volivca jasno 
razvidna. »Glasovnica je veljavna 
npr. tudi: če je volivec eno številko 
obkrožil, drugo pa drugače označil, 
in sicer se to upošteva kot glas za 
kandidata, ki je vpisan pod zapo-
redno številko, ki je obkrožena; če 
je volivec označil (ne pa obkrožil) 
zaporedno številko ali ime in prii-
mek enega kandidata, se to šteje 
kot glas za kandidata, ki je ozna-
čen,« so razložili na DVK.

Neveljavna je po pojasnilih DVK 
tako samo glasovnica, ki je »oddana 

prazna; na kateri je volivec obkrožil 
ali drugače na enak način označil 
več kandidatov; na kateri je volivec 
na različen način označil več kandi-
datov, vendar nobenega obkrožil; 
v drugih primerih, če volja volivca 
ni jasno izražena.« Dodali so: »Če 
je volivec na glasovnico kaj pripisal 
(ali narisal), velja, da različni pripisi 
na glasovnici ne vplivajo na siceršnji 
postopek ugotavljanja izida gla-
sovanja po glasovnicah in nimajo 
nobenih posledic glede veljavnosti 
glasovnice.« Morebitna sporočila 
tako odmeva ne bodo dosegla …

Spodnje Podravje � Neveljavne glasovnice na lokalnih volitvah

Volili bi, pa niso imeli koga …
Najbrž ni naključje, da so v občinah, kjer se je na minulih lokalnih volitvah za mesto župana potegoval samo en kan-
didat, našteli največ neveljavnih glasovnic. Je šlo za neznanje ali so volivci morda želeli kaj sporočiti?

Foto: ČG

Nepravilno izpolnjena glasovnica ni nujno tudi neveljavna.

Foto: Arhiv Svet24

Neveljavnih glasovnic ni bilo 
le v občini Sveti Tomaž
Občina Število neveljavnih 

glasov za župane v 
prvem krogu lokalnih 
volitev

Odstotek

Hajdina 237 15,83
Žetale 47 11,01
Majšperk 101 6,78
Trnovska vas 30 4,62
Gorišnica 58 3,00
Kidričevo 56 1,71
Sveti Andraž v Slovenskih goricah 9 1,08
Videm 30 1,04
Juršinci 12 1,03
Središče ob Dravi 11 0,99
Dornava 10 0,77
Markovci 18 0,75
Destrnik 11 0,69
Podlehnik 6 0,65
Ptuj 60 0,56
Ormož 28 0,47
Cirkulane 3 0,26
Zavrč 2 0,26
Sveti Tomaž 0 0,00

Vir: Državna volilna komisija
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Čeprav so dela v zaključni fazi, bo 
most za promet še nekaj časa zaprt. 
Treba je namestiti opremo, izvesti 
tehnični prevzem in pridobiti upo-
rabno dovoljenje. „Čaka nas še uredi-
tev prometne signalizacije: zaris črt, 
montaža semaforjev, odbojne ograje 
in podobno. Za risanje črt so potreb-
ne ugodne temperaturne razmere, 
zato je njihova izvedba odvisna od 
vremena. Tehnični prevzem je pred-
viden v naslednjem letu. Takoj po 

uspešno opravljenem pregledu bo 
most skladno s terminskim planom 
predan v uporabo,“ so pojasnili v 
Dravskih elektrarnah Maribor (DEM).

Pred mostom semaforja
Promet čez novi most bo s sema-

forjema urejen izmenično enosmer-
no. Semaforja bodo namestili na 
obeh straneh. Označili bodo pas za 
pešce, za kolesarje posebnih označb 

ne bo. Širina novega mostu je 3,5 me-
tra, širina dosedanjega pa 2,8 metra. 
Vrednost investicije je v načrtova-
nih okvirih in znaša okrog 900.000 
evrov. Most je gradilo podjetje RGP 
iz Velenja, ki tako kot DEM sodi pod 
okrilje Holdinga slovenskih elektrarn 
(HSE). Gradnja novega mostu nepos-
redno ob šestih prelivnih poljih jezu 
Markovci je za gradbinca predsta-
vljala precejšen inženirski, tehnični, 
varnostni in organizacijski zalogaj. 

Voda in njen tok sta lahko nepredvi-
dljiva, zato so na gradbišču dali velik 
poudarek zagotavljanju varnosti de-
lavcev in nasploh gradbišča. Omejeni 
so bili tudi s prostorom, saj je med 
gradnjo ob gradbišču, z izjemami ne-
kaj popolnih zapor, promet potekal 
nemoteno. Še posebej veliko vozil 
je šlo čez most na zapornicah v času 
popolne zapore ptujskega mostu. 
Ker na jezu ni bilo prostora za armi-
ranje in pripravo nosilnih konstrukcij, 

so gradbišče organizirali na zemljišču 
neposredno pod jezom. Zaradi upo-
rabe težke gradbene mehanizacije je 
bilo treba preudarno upoštevati tudi 
nosilnost obstoječega mostu. V DEM 
poudarjajo, da so z izvedbo zadovolj-
ni, prav tako z realizacijo, ki poteka v 
skladu z načrti.

Poleg gradnje novega mostu na 
jezu v Markovcih ta čas v DEM izva-
jajo še eno investicijo. V drenažnem 
kanalu, v katerega se pod jezom oz. 

odvodnim kanalom proti Forminu 
steka potok Rogoznica, nameščajo 
opremo za malo hidroelektrarno. 
Dva agregata skupne moči 23 kW 
bosta nameščena na mobilni zapor-
nici pred iztekom v staro strugo Dra-
ve. Priklop elektrarne v omrežje je 
predviden v letu 2019. Prav tako naj 
bi se v prihodnjem letu začela obno-
va prelivnih polj oz. zapornic, ki bo 
trajala šest let.
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Kaj vse so odkrili arheologi
Po besedah direktorice ptujske bolnišnice so imeli arheologi pri 

pripravi terena, kjer naj bi gradili urgentni center, veliko dela: „Med 
izkopavanji so odkrili ostanke temeljev rimskih obrtniških delavnic. 
Temelji so precej globoki, zato menimo, da so bile stavbe zidane in ne 
lesene. Na zgornji strani je bilo vsako poslopje pred meteorno vodo 
zaščiteno z izkopanim jarkom, ki je odvajal vodo od zgradb. Odkrili 
so tudi tri grobove, od tega dva skeletna. Pred vhodom v urgenco so 
odkrili rimsko peč za žganje glinenih izdelkov. Peč je precej dobro 
ohranjena, vendar uničena s posegi ob gradnji bolnišnice.“

Arheološki spomeniki, ki so bili na zemljišču, so v začasni hrambi 
v ptujskem muzeju. Tudi zapuščeni del arheoloških najdb, ki je ob 
bolnišnici, naj bi v kratkem uredili. Ostanki rimske ceste so zaščiteni 
(pokriti) in jih bodo v sodelovanju z ZVKD in Pokrajinskim muzejem 
Ptuj-Ormož urejali spomladi.

Foto: ČG

 
 ali 191999

Markovci � Gradnja mostu skoraj pri koncu

Promet šele prihodnje leto, in to izmenično enosmerno
Po letu dni, odkar so na jezu v Markovcih odprli gradbišče, je novi most zgrajen. V minulem tednu so na mostu in obeh ploščadih ob njem polagali asfaltno prevleko.

Foto: MZ

Delavci CPP so minuli teden položili asfaltno prevleko na novozgrajeni 
most in obe ploščadi ob njem.

Direktorica Splošne bolnišnice 
dr. Jožeta Potrča Ptuj Anica Už-
mah pravi, da so od zdravstvenega 
ministrstva že dobili odobreno in-
vesticijsko dokumentacijo za izgra-
dnjo transformatorske postaje in 
dobavo dizelskega agregata. Oce-
njena vrednost je 258.000 evrov. 
Razpisna dokumentacija za izbiro 
izvajalca za izvedbo je v pripravi, 
postopek pa vodi ministrstvo. Dela 
se bodo začela, ko bo po postopku 
javnega razpisa izbran izvajalec. Na 
sam začetek gradbenih del bodo 
vplivale tudi vremenske razmere, 
ki morajo biti ustrezne za gradnjo. 
Namen naložbe je zagotoviti kako-
vostno dobavo električne energije 
v SB Ptuj.

„Obstoječa transformatorska 
postaja moči 450 kVA je v celoti 
obremenjena in ne izpolnjuje zah-
tev po moči in standardov današ-
njega časa. Bolnišnica ima od leta 
2016 od Elektra Maribor na izposo-
jo transformatorsko postajo moči 
630 kVA, saj je potrebovala pove-
čanje priključne moči zaradi do-
datnega porabnika, to je magne-
tne resonance, ki jo je bolnišnica 
prejela od Onkološkega inštituta 
v Ljubljani. Gre za začasno reši-
tev, saj ostale komponente niso 
prilagojene na posojeni transfor-
mator. Transformatorsko postajo 
bolnišnice je zato treba posodobiti 
in nadgraditi z večjo močjo, saj se 
lahko zgodi, da katera izmed pre-
ostalih komponent, ki ni prilagoje-

na na trenutno večjo moč, zaradi 
preobremenjenosti pregori oz. se 
pokvari,“ še dodaja Užmahova. V 
tem primeru bi bolnišnica ostala 
brez električne energije, kar je se-
veda nedopustno, zato je potrebo 
po tej investiciji kot nujno prepoz-
nalo tudi ministrstvo.

Bolnišnica sicer uporablja dva 
manjša agregata, ki pa ne pokriva-
ta potrebnih kapacitet po električ-
nem napajanju v primeru izpada 
elektrike. „Z njima se lahko vzdr-
žuje le vitalne funkcije pacientov 

intenzivne nege, operacijskega 
bloka, porodne sobe in porodnega 
oddelka. Vsi ostali deli bolnišnice v 
času izpada električnega toka niso 
preskrbljeni z elektriko. 

Potrebna še nova 
oprema na kirurgiji in v 
lekarni

Seznam potrebnih naložb v 
opremo bolnišnice je sicer precej-
šen. Spomladi letos je vodstvo ptu-

jske bolnišnice na čelu s takratnim 
direktorjem Andrejem Levaničem 
ministrstvu posredovalo investi-
cijsko dokumentacijo za nabavo 
nujno potrebne opreme; gre za 
kirurško travmatološko mizo, en-
doskopski stolp za kirurgijo in dva 
sterilizatorja, kar bi stalo okrog pol 
milijona evrov. „Te investicije mi-
nistrstvo za zdravje še ni potrdilo, 
potekajo pa razgovori o možnosti 
fi nanciranja tudi te opreme,“ pravi 
direktorica Užmahova. Pripravlja 
pa se tudi idejna dokumentacija za 

Ptuj, Podravje � Investicije v Splošni bolnišnici dr. Jožeta Potrča 

Se lahko bolnišnica znajde v temi?!
Med najnujnejše naložbe v bolnišnici sodi izgradnja transformatorske postaje in nabava agregata. Bolnišnica ima trenutno v 
uporabi dva manjša agregata, ki ne pokrivata potrebnih kapacitet v primeru izpada elektrike. Z njima se lahko vzdržuje le vitalne 
funkcije pacientov intenzivne nege, operacijskega bloka, porodnih sob in porodnega oddelka. 

Foto: ČG

Bolnišnica ima trenutno v uporabi dva manjša agregata, ki ne pokrivata potrebnih kapacitet v primeru izpada 
elektrike. 

ureditev lekarne, ki naj bi bila sku-
paj z vlogo za fi nanciranje oddana 
na ministrstvo še letos. Vodstvo 
bolnišnice upa, da bo projekt 
(seveda tudi fi nančno) odobren. 

Ne nazadnje je tudi sam minister 
Samo Fakin ob obisku dejal, da je 
ptujska bolnišnica stara in potre-
buje investicijska vlaganja ... 
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Invalidsko podjetje, ki se ukvarja 
s tiskarskimi storitvami, reklamnimi 
napisi in grafi čnim oblikovanjem, us-
pešno deluje že 19 let. V podjetju se 
bo izvajala pilotna izvedba projekta 
JobCircuit. Cilj projekta je spodbuditi 
zaposlovanje invalidov. Namreč ne 
zavod za zaposlovanje in ne invalid 
ne moreta vedeti, ali je oseba na 
nekem delovnem mestu sposobna 
delo opravljati kakovostno in dobro. 
To lahko oseba ugotovi le z vključe-
nostjo v delovni proces. In podjetje iz 
Šikol že sedaj omogoča pridobivanje 

tovrstnih izkušenj, zato tudi ne pre-
seneča, da so udeleženci projekta iz 
Portugalske, Belgije, Bolgarije, Litve 
in Turčije podjetje pohvalili. Podjetje 
namreč skuša s prilagoditvami de-
lovnega procesa doseči vrh delovnih 
sposobnosti svojih zaposlenih.

Sicer pa Babšek, ki ima prirojeno 
mišično distrofi jo in se že od otro-
štva giblje s pomočjo vozička, opo-
zarja, da je zaposlovanje invalidov 
kljub spodbudam pri zaposlovanju 
še vedno izziv. »Zaposlilo bi se lahko 
več sposobnih invalidov, če bi spre-

menili zakonodajo glede bolniškega 
dopusta. Namreč težje oblike invali-
dnosti žal prinašajo tudi večjo podvr-
ženost oz. izpostavljenost različnim 
obolenjem ter daljše zdravljenje. In 
bolniški stalež do 30 delovnih dni v 
celoti bremeni delodajalca, kar pa 
se v praksi izkazuje kot strah delo-
dajalcev pri zaposlovanju invalidov.« 
Kljub težavam pa je prepričan, da se 
sedaj pojavljajo priložnosti za zapo-
slovanje invalidov in njihovo vključe-
nost v družbo. 

Kidričevo � Atelje Babšek obiskali predstavniki evropskih držav

Za večjo zaposljivost invalidov bi bile potrebne tudi zakonske spremembe

Foto: Tone Babšek

Predstavniki več evropskih držav so v okviru projekta JobCircuit obiskali podjetje Reklamni atelje Babšek iz Šikol.

»Nova proizvodnja je za naše 
podjetje izjemen in zgodovinski 
dosežek,“ je na slovesnem odprtju 
nove proizvodne hale za izdelavo 
montažnih hiš v Ormožu zbrane 
nagovoril direktor družinskega 
podjetja Marko Žiher.

Gre za okoli 1.700 kvadratnih 
metrov novih proizvodnih povšrin 
v ormoški obrtni coni, pri Betonar-
ni Žiher. V novo halo so investirali 
1,7 milijona evrov, vanjo pa so že 
vselili proizvodnjo montažnih hiš. 
»Naše hiše prihodnosti so teh-
nološko dovršene lesene konstruk-
cije, ki jim dodajamo vrhunsko 

nemško tehnologijo. Istočasno 
smo inovativni, zato lesu kot os-
novnemu materialu dodajamo 
odporen in trden temeljni material 
v gradbeništvu – beton. Z lastnim 
razvojnim oddelkom, ki je v fazi 
ustanovitve, s certifi kacijo produk-
tov, tehnološko dovršenimi detajli 
ter kombinacijo betonske in lesene 
gradnje smo prepričani, da bo bla-
govna znamka Žiher hiše še dodat-
no pridobila na prepoznavnosti. 
Kupcem Žiher hiš pa bomo zag-
otavljali najvišjo kakovost bivanja,« 
je zadovoljen direktor. Kot je še 
dejal, je v zadnjih treh letih njihovo 

podjetje prihodke povečalo za 30 
%, zaposlili so 30 novih sodelavcev, 
povečali bruto plače ter zaposlili vi-
sokokvalifi cirane kadre. Ob tem se 
je še posebej zahvalil pokojni mami 
Mariji, ki je skupaj z očetom Aloj-
zom postavila temelje uspešnega 
podjetja. 

Odprtja so se udeležili števil-
ni pomembni gostje, med njimi 
minister za gospodarski razvoj in 
tehnologijo Zdravko Počivalšek, 
predsednik Obrtno-podjetniške 
zbornice Slovenije (OZS) Branko 
Meh in številni poslanci. Počivalšek 
je zaželel dobre rezultate tudi tret-
je generacije družine Žiher ter še 
poudaril ključno vlogo malih in sre-
dnjih podjetij. Čestitkam se je prid-
ružil tudi Meh, ki je med drugim de-
jal, da bi si v Sloveniji želeli več tako 
uspešnih podjetij, ob tej priložnosti 
pa med drugim še izpostavi, da si 
želijo tudi več posluha s strani poli-
tike za malo gospodarstvo. 

Gorišnica, Ormož � Žiher odprl novo proizvodno halo

V Ormožu že zaposlili 15 delavcev, kmalu še 10 novih zaposlitev
Družinsko podjetje Žiher je v Ormožu odprlo novo halo za proizvodnjo montažnih hiš ter s tem že zagotovilo dodatnih 15 delovnih mest, v kratkem pa 
načrtujejo še deset novih zaposlitev.

Foto: Arhiv podjetja Žiher

Z leve: ormoški župan Alojz Sok, ustanovitelj podjetja Žiher Alojz Žiher, direktor podjetja Marko Žiher, gospodarski 
minister Zdravko Počivalšek in predsednik OZS Branko Meh.

Kategorija odpadkov se z razlo-
gom imenuje nevarni, zato je treba 
z njimi ravnati kar se da previdno in 
natančno. Spomnimo se samo razse-
žnosti lanskega požara v vrhniškem 
Kemisu. Zaradi gorenja vnetljivih 
snovi je bilo gašenje izjemno obsež-
no, prišlo je tudi do onesnaženja 
okolja. V bližnjem potoku Tojnica je 
poginil ves živelj. Bi se lahko kaj po-
dobnega zgodilo v Kidričevem? 

Tveganje seveda obstaja, a v pod-
jetju pravijo, da ga obvladujejo. „Za-

radi svoje tehnične opremljenosti 
predstavlja lokacija v Kidričevem 
trenutno najsodobnejši visokoteh-
nološki center za trdne in tekoče 
nevarne odpadne snovi v Sloveniji 
in je v takšni obliki edinstven. Poleg 
tega uporablja podjetje kadrovsko in 
tehnično infrastrukturo upravljavca 
tovarne aluminija, kot sta na primer 
njihova gasilska in varnostna služba. 
Skladno s požarnovarnostnimi ukre-
pi je objekt razdeljen na požarne in 
dimne sektorje, z ustrezno certifi ci-

ranimi požarno odpornimi gradbeni-
mi elementi – zaradi preprečitve šir-
jenja požara iz obravnavanega dela v 
drug del objekta ter varne evakuaci-
je zaposlenih. Prav tako so vgrajeni 
zahtevani sistemi aktivne požarne 
zaščite,« so pojasnili v podjetju Sau-
bermacher Slovenija.

Požara ni bilo, 
a to ne pomeni, 
da ni zagorelo …

Povprašali smo, koliko požarov 
oziroma vnetja materiala in razlitij 
nevarnih snovi so morebiti zabeležili 
v dveh letih in pol, odkar poslujejo 
v novozgrajenem centru. „Glede na 
vse zgoraj navedene ukrepe protipo-
žarne varnosti in zaščite lahko skle-
pate, da smo pred tovrstnimi situaci-
jami dobro zaščiteni. Večjih požarov 
in razlitij nismo beležili,“ pravijo v 
podjetju. V oči zbode podatek, da 
niso beležili večjih požarov. Ali more-
biti manjše so? Zato smo o tem zas-
tavili še dodatno vprašanje in prejeli 
odgovor: „Ni bilo dogodka, ki bi se 
štel kot razlitje ali požar.“ Tudi pri 
tem odgovoru se poraja rahel dvom: 

kaj se šteje kot požar? Vsak plamen, 
ki zagori, še najbrž ni požar … Zato 
je moč sklepati, da so se v obratu z 
ognjem že srečali.

Izvoz v Avstrijo in 
Nemčijo, sežig v Račah 
in Anhovem

Saubermacher Slovenija v Kidri-
čevem skladišči in obdeluje nevarne 
odpadke, ki nastanejo v industriji 
in gospodinjstvih. „Nevarne snovi, 
kot so kisline, lužine, olja, odpadki 
iz delavnic, mulji pri odstranjevanju 
barv in lakov, pa tudi onesnažena 
zemlja, se na približno 8.100 m2 skla-
diščijo, obdelujejo in pripravljajo za 
odstranitev v tujini in delno obnovijo 
za ponovno uporabo. Za delovanje 
področja zbiranja in obdelave ne-
varnih odpadkov je treba odpadke 
pravočasno obdelati in pripraviti na 
končno odstranjevanje v tujini. Ne-
varni odpadki iz Slovenije se v naj-
večji meri izvažajo v druge države 
EU, predvsem v Avstrijo in Nemčijo. 
Rešitve za odstranitev slednjih v Slo-
veniji namreč skorajda ni. V Sloveniji 
imamo dve napravi, ki prevzemata 

omejene količine nevarnih odpad-
kov v sežig. To sta Albaugh Rače in 
Salonit Anhovo.“

V Kidričevem od lani sprejemajo 
tudi odpadke, ki so jih poprej v Ke-
misu. „Ko je v podjetju Kemis lansko 
leto izbruhnil požar, smo seveda 
zaznali povečano povpraševanje 

povzročiteljev odpadkov. Je pa res, 
da podjetje Saubermacher Slovenija 
ne more in ni mogel preko noči na-
domestiti teh količin, saj je bilo treba 
skleniti ustrezne dogovore s prevze-
mniki, nato pa pridobiti še potrebna 
dovoljenja, kar traja nekaj časa."

Kidričevo � V Saubermacherjevem centru letos sprejeli 26.500 ton nevarnih odpadkov

Količine prevzetih nevarnih odpadkov naraščajo
Podjetje Saubermacher Slovenija je v kompleksu tovarne Talum v Kidričevem leta 2016 odprlo novozgrajeni center za ravnanje z nevarnimi odpadki. Kapaciteta centra 
je 51.000 ton, za takšne količine imajo pridobljena tudi dovoljenja. V prvem letu delovanja (2016) so po podatkih Agencije RS za okolje (ARSO) prevzeli 12.800, lani 24.200, 
letos pa že 26.500 ton nevarnih odpadkov.

Foto: Črtomir Goznik

Po podatkih SURS se je 33 % v Sloveniji nastalih in v Slovenijo uvoženih 
nevarnih odpadkov v 2017 recikliralo, 8 % sežgalo in 7 % odložilo. V državi 
je v 2017 obratovalo eno odlagališče za nevarne odpadke.

Lani v Sloveniji pridelali 
133.000 ton nevarnih odpadkov 
in jih 35.000 ton uvozili

V Sloveniji je v 2017 nastalo približno 133.000 ton nevarnih 
odpadkov, od tega 75 % v proizvodnji, 22 % v storitvenih 
dejavnostih in 4 % v gospodinjstvih. V okviru proizvodnih 
dejavnosti je največ nevarnih odpadkov nastalo v proizvodnji 
kovin (približno 27.000 ton) ter v proizvodnji farmacevtskih 
surovin in preparatov (skoraj 19.800 ton). 

Količina nevarnih odpadkov, ki nastanejo v Sloveniji, se 
povečuje. V letu 2017 jih je količinsko nastalo za 32 % več kot v 
2007. Skoraj 35.000 ton nevarnih odpadkov je Slovenija v 2017 
tudi uvozila (za predelavo), 58.000 ton nevarnih odpadkov pa 
je v tem letu izvozila v druge države članice EU. 

Vir: SURS

Eden izmed ključnih ciljev na področju invalidnosti v EU je omogočiti invalidom enak 
dostop do izobraževanja in zaposlovanja na trgu dela. V okviru projekta JobCircuit, ki 
nagovarja večje zaposlovanje invalidov, so predstavniki iz več evropskih držav obiskali 
podjetje Reklamni atelje Babšek iz Šikol.
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Videmski župan v odhodu Fride-
rik Bračič je povedal, da direktorja 
občinske uprave tik pred zaključ-
kom mandata še vedno niso izbrali: 
»Na razpis sta se prijavila dva kan-
didata. Eden od njiju se je pritožil, 
da naj bi bili faktorji vrednotenja 
razpisnih pogojev neenakomerni. 
Zadevo zdaj obravnava Ministrstvo 
za javno upravo oz. Upravno sodiš-
če.« Kdo se je na razpis prijavil, pred 
zaključkom postopka ni želel raz-
kriti. Domnevati je, da je bila kandi-
datka tudi Nada Kolednik; izbrane 
naloge direktorja občinske uprave 
po pooblastilu župana namreč 
opravlja od oktobra 2015, nima pa 
vseh pooblastil oz. ni imenovana za 
vršilko dolžnosti direktorja občin-
ske uprave.

Na videmski občini so poleti 
razpisali zaposlitev za določen čas 
petih let. Med razpisnimi pogoji so 
navedli ustrezno izobrazbo (visoko-
šolsko strokovno ali univerzitetno), 
najmanj šest let delovnih izkušenj, 

opravljeno obvezno strokovno 
usposabljanje za imenovanje v naziv 
in opravljen strokovni izpit iz uprav-
nega postopka ter obvladovanje 
različnih uporabnih znanj. Kandida-
ti tudi niso smeli biti pravnomočno 
obsojeni oz. zoper njih ni bila vlože-
na pravnomočna obtožnica zaradi 
naklepnega kaznivega dejanja.

Pred skoraj tremi leti in pol je 
videmski župan z mesta direktorja 
občinske uprave razrešil Ivana Bo-
žička, ta naj ne bi izpolnil njegovih 
pričakovanj. Zakon o lokalni samo-

upravi resda pravi, da delovnega 
mesta direktorja občinske uprave ni 
mogoče ukiniti (začasno bi bilo tre-
ba imenovati vsaj vršilca dolžnosti), 
a obenem za kršitve (razen opozo-
ril) ne predpisuje nikakršnih sankcij. 

Bračič je poudaril, da bo v krat-
kem svoj mandat zaključil: »Po-
stopek izbire direktorja občinske 
uprave bo nadaljeval novi župan 
(Branko Marinič, op. a.). Ali bo ob-
javil nov razpis ali ne, bo njegova 
odločitev.«

Videm � Pritožba na razpis za delovno mesto

Mandat se bo iztekel brez 
direktorja občinske uprave
Na Občini Videm direktorja občinske uprave nimajo že od avgusta 2015. Julija letos 
so javni natečaj za zasedbo tega prostega delovnega mesta le objavili, a kruha iz te 
moke očitno ne bo.

Foto: EM

Zaradi pritožbe na razpis se bo imenovanje direktorja videmske občin-
ske uprave še zavleklo.

Na seji je bilo prisotnih vseh devet 
svetnikov in svetnic. Trije so bili člani 
že v prejšnjem občinskem svetu; to 
so Roman Medik, Stanka Horvat in 
Mirjana Panič (vsi trije z liste SDS). 
Sedem svetnikov je novih: Miran 
Jurjaševič (SNS), Viktorija Lukman 
(SDS), Jožef Šef (Desus), Irena Maj-
cen (nestrankarska), Andrej Horvat 
(SDS) in Mitja Bogdan (SDS). 

Sejo je do potrditve mandata žu-
panu vodil najstarejši svetnik Jožef 
Šef. Po besedah predsednice sre-

diške volilne komisije Klavdije Kreč je 
na volišča od 1.753 volilnih upravičen-
cev odšlo 1.112 volivcev. Volilna ude-
ležba je bila precej nad slovenskim 
povprečjem, saj je bila kar 63,43 %. 
Za volitve članov občinskega sveta je 
bilo 61 glasovnic neveljavnih, za žu-
pana pa 11.  V nadaljevanju je sledila 
potrditev mandatov svetnikov in žu-
pana. Jurij Borko je tako nastopil že 
svoj četrti mandat. Kot kandidat je 
bil izvoljen v prvem krogu z dobrimi 
67 % glasov podpore.

V nadaljevanju so soglasno potr-
dili še komisijo za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja, ki jo bodo 
sestavljali: Roman Medik (predse-
dnik), Stanka Horvat, Mitja Bogdan, 
Irena Majcen in Miran Jurjaševič. 

Župan je svetnikom čestital ob 
izvolitvi, hkrati pa dodal, da jih čaka 
veliko dela. Že prihodnji mesec se 
bodo ponovno sestali, med drugim 
bodo v drugo obravnavali občinski 
proračun za prihodnje leto.

Središče ob Dravi � Z ustanovne seje

Decembra bo že na mizi proračun
Z ustanovno sejo sta nov štiriletni mandat začela novoizvoljeni središki občinski svet 
in novi stari župan Jurij Borko.

Foto: MH

Novoizvoljeni občinski svet z županom Jurijem Borkom na čelu

Nov trnovski občinski svet sestav-
ljajo: Alojz Fekonja, Andreja Krajnc, 
Drago Pukšič, Franc Tašner, Tamara 
Trinkhaus (Slovenska ljudska stranka 
(SLS), Manfred Jakop in Andrej Ar-
nuga (Slovenska demokratska stran-
ka). Od preteklega mandata se torej 
ni spremenilo veliko, le nekdanjega 
občinskega svetnika Jožefa Pihlerja 

(SLS) je »zamenjala« Trinkhausova. 
Dosedanji župan Alojz Benko (SLS) je 
bil edini kandidat za župana; zanj je 
glasovalo 619 volivcev, 30 glasovnic 
je bilo neveljavnih. Nov občinski svet 
se je seznanil s poročilom občinske 
volilne komisije: ob zadnjih volitvah 
je bilo v občini 1.090 volilnih upravi-
čencev. Za občinski svet je glasovalo 

Trnovska vas � S prve redne seje občinskega sveta

Zlatih časov ne bo
Novoizvoljeni svet Občine Trnovska vas se je sestal na 
prvi redni seji. Nekdanji in obenem novi župan je že opo-
zoril na nekaj načrtov in težav, v katere bo treba zagristi.

Foto: EM

Trnovski občinski svet šteje sedem članov, na zadnjih lokalnih volitvah se je zamenjal le eden od njih.

Prva, ustanovna seja v Majšperku 
je stekla mirno. Poročilo volilne ko-
misije je potrdilo vseh 14 svetnikov, 
prav tako so vsi potrdili izvoljeno žu-
panjo Darinko Fakin, ki je ob prisegi 
obljubila, da bo občino vodila v skla-
du z ustavo, zakoni in v prid občank 
in občanov. »Tudi v tem mandatu 
bomo delali dobro in skupaj,« je po-
vedala in pripomnila, da je tokratna 
sestava malo drugačna, saj so sve-

tniki v več pogledih razdeljeni na pol. 
»Polovica je novih in polovica starih, 
polovica je žensk in polovica moš-
kih,« je opisala tokratno sestavo.

Na sejah bo sicer sedelo pet pred-
stavnikov stranke SLS, štirje SDS, 
dva iz liste SMC in po eden iz strank 
DeSUS, SD in NSi. Novi obrazi pa so 
Branislava Vedlin, Valerija Grobelšek, 
Frančiška Jus, Vekoslav Širec, Marjan 
Vesenjak, Sašo Kodrič in Irena Šerbak.

Svetnike so na mizi v sejni sobi 
pričakale tudi nove tablice, na kate-
rih bodo lahko prebirali vse gradivo. 
V prihodnje bodo po pošti namreč 
prejeli le vabilo in dnevni red, pre-
ostali dokumenti pa bodo na voljo v 
digitalni obliki. Županja je ob koncu 
seje že napovedala naslednje sreča-
nje, ki bo v nekaj dneh. Takrat bodo 
imenovali komisije in odbore. 

Majšperk � Polovica članov občinskega sveta je novih

V svetu enako število žensk in moških
V občinskem svetu v Majšperku bo naslednja štiri leta sedelo sedem žensk in sedem moš-
kih, sestava po spolu je tako povsem uravnotežena. Natanko polovica jih je na svetniški 
stolček sedla na novo, županja Darinka Fakin, ki na volitvah ni imela protikandidata, pa 
bo občino vodila tudi v tem mandatu.

Foto: Črtomir Goznik

Prvo zasedanje novega občinskega sveta v Majšperku

650 volivcev, za župana eden manj. 
Volilna udeležba je z 59,63 % presegla 
slovensko povprečje (51,18 %). 

Župan Benko je svetnike seznanil 
z aktualnimi načrti, pa tudi težavami 
v občini. Na seznamu prioritetnih na-
log bodo kolesarske steze, občinske 
ceste, širokopasovni internet, Simo-
ničeva domačija, bencinski servis, 
kanalizacija v Trnovcih itd. Zagotovil 
je, da bodo upoštevali tudi zamisli in 
vizije tistih kandidatov, ki v občinski 
svet niso bili izvoljeni: »Vsi so imeli 
neko vizijo. Prav je, da tudi njihove 
ideje upoštevamo.« Dodal je še, da 
bo glavarina sicer občini drugo leto 
prinesla okrog 10.000 evrov več kot 
letos, da pa bo tudi vrtec dražji vsaj 
za 15.000 evrov in sklenil: »Pričakova-
ti, da gremo v neke zlate čase, ni …«

Na večino svetniških sedežev jur-
šinskega občinskega sveta so sedli 
stari novi svetniki. Od devetih je na-
mreč večina, kar sedem takšnih, ki 
so občane zastopali že v prejšnjem 
mandatu. To so: Ivan Toplak (SLS), 
Donald Rus (nestrankarski), Dragica 
Toš Majcen (LDS), Alojz Herga (SLS), 
Robert Horvat (LDS), Vesna Kram-

pelj (SDS) in Darko Bogša (SLS). 
Poleg že znanih obrazov pa sta v 
občinski svet sedla še dva nova sve-
tnika: Patricija Erhatič (SLS) in Marko 
Toplak (SDS). 

Na prvi seji, ki jo je po poslovniku 
in statutu občine vodil najstarejši 
član občinskega sveta Alojz Herga, 
so pregledali poročila občinskih ko-

misij in potrjevali mandate svetnikov. 
Seznanili so se tudi z volilnimi rezul-
tati. Župan Alojz Kaučič je v prvem 
krogu volitev zmagal z dobrimi 58 %
podpore. Na volišča se je od 1.967 
volilnih upravičencev odpravilo 1.169 
volivcev, pri izvolitvi članov občinske-
ga sveta je bilo osem neveljavnih gla-
sovnic, pri izvolitvi za župana pa 12.

Juršinci � S prve, ustanovne seje

Zamenjala sta se le dva svetnika
V občini Juršinci se je novoizvoljeni občinski svet skupaj z županom Alojzom Kaučičem 
srečal že na prvi, ustanovni seji.

Foto: MH

Novoizvoljeni občinski svet z županom Alojzom Kaučičem

Kaučič je čestital novoizvoljenemu 
občinskemu svetu ter spregovoril o 
načrtih za prihodnje obdobje. Razkril 
je še, da v prihodnjem letu sredstev 

za želeno obnovo ceste v Senčaku 
ne bo, razen če se bodo zadolžili. 
»Če vse skupaj seštejemo, govorimo 
– brez naših proračunskih sredstev – 

o desetih milijonih evrov investicij v 
dveh letih. Ne dvomim, da nam to ne 
bi uspelo,« je pristavil župan.
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V občini Cirkulane so postavili 
dve božični drevesi: eno ob drsa-
lišču pri novi, drugo pri stari več-
namenski dvorani. Eno drevo so 
posekali na zemljišču v lasti občine, 
drugega je podaril občan Jakob 
Kralj. Drevesi v višino merita pet do 
osem metrov. Na cirkulanski občini 
so povedali: »Drevesa so postavili 
člani Turističnega društva Cirku-
lane, Prostovoljnega gasilskega 
društva Cirkulane in Vaškega odbo-
ra Cirkulane.« Občina torej ni imela 
stroškov ne z nakupom ne s pre-
vozom dreves, je pa poskrbela za 
razsvetljavo. Praznična okrasitev v 
neposredni bližini drsališča je delo 
otrok iz cirkulanskega vrtca pod 
vodstvom Simone Milošič.

V občini Destrnik so božično dre-
vo postavili na enakem mestu kot 
lani, med Osnovno šolo Destrnik 
in Volkmerjevim domom. Na ob-
čini so pojasnili, da so okoli osem 
metrov visoko drevo brezplačno 
pridobili iz občinskih gozdov: »Za 
prevoz drevesa je poskrbel občin-
ski režijski obrat.« Drevo so okrasili 
z lučkami.

V občini Dornava so božično dre-
vo, kot vsako leto, postavili v občin-

ski stavbi. Povedali so, da vedno iz-
berejo naravno in namensko vzgo-
jeno drevo: »Kupili smo ga pri lokal-
nem vrtnarju. S stroški nikoli nismo 
pretiravali, za okoli tri metre visoko 
drevo smo odšteli okoli 100 evrov.« 
Dodali so, da bodo okraski unikatni: 
»Vsako leto učenci tretjega razreda 
osnovne šole sami izdelajo okraske 
in okrasijo božično drevo.«

Na občini Gorišnica so v občinski 
stavbi in v večnamenski dvorani 
postavili umetni drevesi, na trgu pa 
naravno drevo. »Smreka je visoka 
okoli šest, sedem metrov. Drevo je 
podaril naš občan, za prevoz in po-
stavitev je poskrbel občinski režij-
ski obrat,« so povedali na gorišniški 
občini. Drevo so okrasili z lučkami.

V občini Hajdina dreves niso se-
kali, obenem pa tudi niso nastali 
nikakršni stroški, so povedali: »Na 
zelenici pred trgom občinske stav-
be rastejo smrečice. Otroci iz naše 
občine, stari od enega do šest let, 
ta drevesa okrasijo z okraski, ki jih 
sami izdelajo.«

V občini Juršinci so praznično 
okrasili dve smreki; okoli deset 
metrov visoka smreka raste pred 
občinsko stavbo, v krožišču centra 

naselja Juršinci so postavili še okoli 
tri metre visoko smreko. Rezano 
drevo je občini podaril občan. Za 
okrasitev obeh smrek je predviden 
strošek okoli 800 evrov z DDV, v 
znesek sta všteta montaža in na-
kup dodatnih lučk. Da vam ne bo 
treba šteti: na smreki pred občin-
sko stavbo je okoli 800 LED-lučk, 
na tisti v krožišču pa 600.

V občini Kidričevo so sredi Parka 
tisočerih zvezd doslej postavljali 
naravna drevesa, letos pa so se 
odločili za nakup umetne, okoli se-
dem metrov visoke smreke. Zanjo 
so odšteli okoli 2.000 evrov (upo-
rabljali jo bodo seveda več let), 
drevo je postavil občinski režijski 
obrat. O drevesu, okrašenem z luč-
kami in kroglicami, so dejali:  »To je 
najlepša smrečica v Podravju.«

V občini Majšperk so, enako kot 
lani, božično drevo postavili na 
ploščadi pred Kulturno-poslovnim 
centrom v Majšperku. Občani so v 
sodelovanju s podružničnima šola-
ma postavili še več manjših božič-
nih dreves po posameznih naseljih 
(npr. na Ptujski Gori in v Stopercah, 
drevesce so postavili tudi pri vrtcu 
na Bregu). Na majšperški občini 

so povedali, da so izbrali naravno 
smreko: »Božično drevo v Majšper-
ku je visoko med šest in sedem 
metrov. Drevo je bilo s strani pri-
stojnega gozdarja predvideno za 
odstranitev iz gozda v lasti občine. 
Drevo so dostavili in postavili de-
lavci v režijskem obratu, s pomočjo 
domačinov.« Pa okrasitev? »Vsako 
leto okraske izdelajo in božično 
drevo okrasijo otroci iz vrtca in 
prve triade osnovne šole, ki tudi 
pripravijo program. Na božično 
drevo namestimo luči z 10 metrov 
dolge svetlobne verige,« so razkrili 
na občini.

Božično drevo je, kot vsa leta 
doslej, Občina Markovci postavila 
pred občinsko stavbo: »Kot vsako 
leto smo tudi letos postavili narav-
no smreko, visoko približno deset 
metrov. Kupili smo jo pri podjetju 
Getri. Stroški nakupa, prevoza in 
postavitve drevesa so skupaj zna-
šali okoli 414 evrov.« Drevo so ok-
rasili z LED-lučkami.

V občini Ormož so božično jel-
ko, kot vselej, postavili na Keren-
čičevem trgu. »Jelka je naravna 
in visoka deset metrov, podarila 
nam jo je družina Franca Bezjaka iz 

Šole v Spodnjem Podravju priprav-
ljajo dietne obroke za 215 otrok. 
Osnovna šola Število otrok z 

dietno prehrano
OŠ Ljudski vrt 29
OŠ Olga Meglič 9
OŠ Breg 8
OŠ Mladika 10
OŠ Cerkvenjak 10
OŠ Cirkulane-Zavrč 4
OŠ Destrnik 10
OŠ dr. Franja Žgeča Dornava 5
OŠ Gorišnica 7
OŠ Hajdina 4
OŠ Juršinci 8
OŠ Cirkovce 1
OŠ Kidričevo 4
OŠ Majšperk 11
OŠ Markovci 4
OŠ Miklavž pri Ormožu 15
OŠ Ormož 27
OŠ Velika Nedelja 3
OŠ Ivanjkovci 1
OŠ Podlehnik 1
OŠ Sveti Tomaž 7
OŠ Videm 16
OŠ Žetale 0
OŠ Starše 10
OŠ Ljudevita Pivka 11
OŠ Stanka Vraza Ormož 0
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Spodnje Podravje � Kakšna božična drevesa bodo postavile občine

Smreke in jelke so večinoma podarili 
Večina spodnjepodravskih občin je že poskrbela za praznično okrasitev, pri tem pa, razen v Podlehniku, Svetem Andražu v Slovenskih 
božičnih oz. novoletnih dreves ni šlo. Kako globoko v žep so segle občine in kako visoko segajo smreke?

V občini Cirkulane je bilo že postavljanje božičnega drevesa družabni dogodek.

V zadnjih letih se je število otrok z dietno prehrano izrazito 
povečalo, vendar pa šole niso dolžne upoštevati vseh želja 
staršev in otrok. Zavezane so le do upoštevanja zdravniško 
potrjenih diet in usmeritev za prehrano otrok. Zaradi vse 
pogostejših diet, ki pa niso zdravniško podkrepljene, so pe-
diatri in dietiki pripravili posebna priporočila za medicinsko 
indicirane diete. Priporočila so uskladili med člani treh sekcij 
Združenja za pediatrijo Slovenskega zdravniškega društva: 
Sekcijo za pulmologijo, alergologijo in klinično imunologijo, 
Sekcijo za gastroenterologijo, hepatologijo in prehrano ter 
Sekcijo za primarno pediatrijo. Ta korak je pomemben pred-
vsem za otroke, saj želijo na ta način preprečiti neupravičene 
in nesmiselne zahteve staršev, ki pogosto otrokom z dieta-
mi le škodujejo. S priporočili želijo zagotoviti, da bodo vse 
predpisane diete strokovno utemeljene. Dokument pa tako 
pomaga pri zagovarjanju strokovnih odločitev ob neupravi-
čenih zahtevah staršev po predpisovanju medicinsko neut-
emeljenih diet.

Starši morajo šolo obvestiti pravočasno
Tisti otroci, ki medicinsko potrdilo za dieto vseeno prejme-

jo upravičeno, imajo v šolah zagotovljeno ustrezno prehra-
no, saj mora šolska kuhinja upoštevati vse omejitve zdravni-
ka. Po veljavni medicinski doktrini potrdilo izda izbrani zdrav-
nik na primarni ravni ali specialist pediater. Zdravnik splošne 
medicine lahko izda potrdilo za obdobje največ pol leta, ki 
velja za čas do pridobitve potrdila zdravnika specialista. Nato 
se potrdilo vsako leto znova obnavlja. »Šole bodo priporo-
čila za dietno prehrano upoštevale le, če jih bodo starši na 
to opozorili. To naj storijo še pred vstopom v šolo, za vsako 
novo šolsko leto naj prinesejo novo zdravniško potrdilo, pi-

Spodnje Podravje � V šolah vse več otrok z dietami

Več kot 200 osnovnošolcev z dietno prehrano
Na šolah je vedno več otrok, ki zaradi različnih bolezni in alergij ne smejo jesti določenih živil. Šolski kuharji morajo za take otroke pripravljati posebne 
obroke, vendar pa le za tiste učence, ki prinesejo zdravniško potrdilo. Tisti, ki dokazila o bolezni ali alergiji nimajo, namreč niso upravičeni do drugačne 
šolske prehrane, a jim jo na nekaterih šolah kljub temu omogočajo.

Največ otrok ima intoleranco na laktozo, sladkorno bolezen in alergijo na oreščke.
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Prvič so zaporo Miklošičeve in 
Slomškove ulice v sporočilu medi-
jem napovedali za 15. in 16. novem-
ber. A ne ene in ne druge ulice niso 
zaprli. Čez nekaj dni so iz Mestne 
hiše v javnost posredovali informaci-
jo, da Miklošičevo ulico zapirajo 27. 
novembra, Slomškovo pa v začetku 
decembra. Miklošičevo so potem 
res zaprli, zapora Slomškove pa je 
predvidena spomladi prihodnje leto. 
Pred tednom dni je MO Ptuj na jav-
nost naslovila sporočilo, da bodo 
Slomškovo zaradi časovne prestavi-
tve izvedbe arheoloških raziskav za-

prli šele v začetku pomladi 2019. »Na 
območju Slomškove ulice tik pod 
ustrojem cestišča je bilo v okviru ar-
heoloških raziskav do sedaj odkrito 
sosledje arheoloških plasti in graje-
nih stavbnih ostankov, ki sega v pre-
teklost v rimsko dobo. Odkriti so bili 
celo odlomki posameznih predme-
tov iz prazgodovine. Zaradi občutlji-
vosti arheoloških ostalin za zmrzal 
je bilo ocenjeno, da arheoloških raz-
iskav na območju Slomškove ulice ni 
mogoče opravljati čez zimske mese-
ce, ampak šele v začetku pomladi,« 
so pojasnili v vodstvu občine. Vodja 

arheoloških izkopavanj na gradbišču 
tržnice in ob njej Samo Hvalec je 
povedal, da če je temperatura več 
dni pod lediščem, arheologi svojega 
dela ne morejo izvajati: »Problem 
nastane, ko so tla zamrznjena ali če 
pade sneg.«

Zaradi zapore Slomškove je MO 
Ptuj spremenila linijo mestnega av-
tobusa in o tem prav tako obvestila 
javnost. Po odločitvi, da Slomškove 
pred zimo ne bodo razkopali, tudi 
trasa vožnje avtobusa do nadaljnje-
ga ostaja enaka kot doslej.

Ptuj � Napovedi in preklici o zaporah zaradi gradnje

Miklošičevo zaprli, Slomškove ne
Kljub temu da je Mestna občina (MO) Ptuj že dvakrat uradno napovedala zaprtje 
središča starega dela Ptuja okrog tržnice, so v tretjem sporočilu za javnost odločitev 
o zapori Slomškove preklicali.

Foto: Črtomir Goznik

Pogled na gradbišče na Miklošičevi ulici

občani
goricah in Zavrču, brez 

Foto: arhiv Občine Cirkulane

Cvetkovcev. Postavitev in prevoz 
smo kombinirali z gasilci Prosto-
voljnega gasilskega društva Ormož 
in prevoznikom Sandijem Hergulo 
iz Cvetkovcev. Stroški postavitve 
in prevoza so skupaj znašali nekaj 
manj kot 100 evrov,« so povedali 
na ormoški občini. Jelko so okrasili 
z 2.500 lučkami hladno bele barve, 
dodali so še božične krogle iz ume-
tne mase.

Na Mestni občini Ptuj so se na 
podlagi odzivov občanov v pre-
teklih letih tokrat odločili za dve 
naravni drevesi. Okoli 15 metrov 
visoko smreko so postavili na 
Mestnem trgu, nekoliko manjšo 
smreko (visoko okoli pet metrov) 
pa na Slovenskem trgu. Na ptujski 
občini so pojasnili, da so obe dreve-
si podarili občani, tako da stroškov 
z nakupom dreves ni bilo: »Stroški 
prevoza in postavitve drevesa za 
Mestni trg znašajo okoli 400 evrov, 
za drevo na Slovenskem trgu pa 
okoli 200 evrov. Naravni smreki 
sta odeti v praznične lučke in sta 
že sami po sebi čudoviti. Na smreki 
na Mestnem trgu je 800 metrov, 
na tisti na Slovenskem trgu pa 200 
metrov luči.«

V občini Središče ob Dravi so 
tudi letos božično drevo postavili 
pred občino. Smreko je občini s 
svojega vrta poklonil kar eden od 
domačinov; drevo je namreč zras-
lo že previsoko. »Smreka je visoka 
med pet in sedem metrov. Postavi-
tev in okrasitev sta stali med 300 in 
400 evri. Drevo je okrašeno samo 
z lučkami, brez okraskov, smo pa 
k drevesu postavili še svetlobne fi -
gure (sani, božičke, jelenčke itd.),« 
so povedali na središki občini.

V občini Sveti Tomaž bodo pos-
tavili dve manjši drevesi, visoki 
okoli štiri do šest metrov. Lokaciji 
bosta enaki kot lani; pri stari šoli in 

v glavnem križišču. Drevesi je obči-
ni podaril kmet iz Sejance, ki so mu 
smreke v živi meji preveč zrasle, za 
prevoz dreves so prostovoljno pos-
krbeli občani. Drevo je okrašeno z 
lučkami.

V občini Trnovska vas novoletno 
jelko vsako leto postavijo pred ob-
činsko zgradbo, na za to priprav-
ljeno lokacijo, ki omogoča varno 
postavitev. »Vsako leto postavimo 
naravno drevo, ki ga podari eden 
ob občanov. Nikoli ne postavljamo 
previsokega drevesa, ker menimo, 
da gre bolj za simboliko kot za pre-
stiž. Višina drevesa je odvisna od 
darovalca, navadno znaša od šest 
do deset metrov. Prevoz novole-
tne jelke vsako leto naš občinski 
svetnik opravi brezplačno. Drevo 
postavljamo skupaj z županom, 
občinskim svetniki, občinsko upra-
vo in posameznimi občani,« so 
razložili na trnovski občini. Božično 
drevo vsako leto okrasijo z lučkami 
na verigi, to pa lahko (glede na ve-
likost drevesa) krajšajo ali daljšajo.

V občini Videm so se odločili 
za praznično okrasitev na javni 
razsvetljavi v vseh krajevnih sku-
pnostih, okitili so tudi občinsko 
stavbo, božičnega drevesa pa niso 
postavili.

V občini Žetale vsako leto pos-
tavijo manjše drevesce (do dveh 
metrov višine) pred občinsko stav-
bo. Povedali so, da božično drevo 
običajno podarijo občani: »Tako ni 
stroškov z nabavo, drevo pripelje-
mo sami. Okrasimo ga z lučkami, ki 
smo jih nabavili pred dvema leto-
ma. Glede na pomanjkanje fi nanč-
nih sredstev se za druga okraševa-
nja ne odločamo.«

V občinah Zavrč, Podlehnik in 
Sveti Andraž se letos niso odločili 
za postavitev božičnega drevesa.

FOTO: Črtomir Goznik

sno naj javljajo tudi vse spremembe 
v izvajanju diete. Šolo pa naj tudi ob-
vestijo o odsotnosti učenca z dietno 
prehrano. V primeru izločitvenih diet 
pa prosimo tudi osebno srečanje in 
posvetovanje z vodjo prehrane in 
vodjo kuhinje,« taka so navodila za 
starše ene izmed šol in podobna so 
tudi na drugih. 

Šole za pripravo dietne prehrane 
nimajo zaposlenega dodatnega ku-
harja, mora pa kuhar tako hrano prip-
ravljati ločeno. »Kadar kuhar priprav-
lja hrano za učenca, ki ima na primer 
hudo alergijo na oreščke, ne sme 

priti v stik z ostalo hrano. To pomeni, da 
mora kuhar tako hrano pripravljati stro-
go ločeno, na svoji površini,« pojasnjuje 
organizatorka prehrane na Osnovni šoli 
Ljudski vrt Petra Zafošnik. Zaradi preo-
bremenitve in prevelikega obsega dela 
pa minister za šolstvo Jernej Pikalo že 
resno razmišlja o uvedbi posebnih die-
tnih kuharjev v šolah. 

V Halozah najmanj otrok z 
dietno prehrano

Otrok z različnimi dietami in alergijami 
je iz leta v leto več. To opaža tudi Zafo-
šnikova. Na šoli Ljudski vrt imajo namreč 
kar 29 otrok z dietno prehrano,od tega 
jih je 19 z dieto, ki je vezana na alergene, 
in 10 takšnih, ki imajo sladkorno, reduk-
cijsko dieto ali kaj drugega. To je šola, ki 
v podravski regiji pripravlja največ loče-
nih obrokov, vendar moramo upoštevati 
tudi to, da je ta šola največja in z največ 
učenci. Zafošnikova pa hkrati opozarja, 
da je priprava takih kosil in malic tudi 
dražja: »Za pripravo dietnih obrokov 
dobimo isti znesek denarja kot za pripra-
vo navadne malice. Moka brez glutena 
je na primer dva- do trikrat dražja, tudi 
pri ostalih izdelkih je podobno. To za 
šolo tako ne pomeni le dodatnega dela, 
ampak tudi dodaten strošek.« Po drugi 
strani pa na primer Osnovna šola Žetale 
nima nobenega otroka, ki bi potrebo-
val posebno prehrano. V Podlehniku 
in Cirkulanah imajo le po enega takega 
učenca, v Zavrču pa le štiri. Haloške šole 
so res manjše, vendar pa po mnenju rav-
nateljice Osnovne šole Žetale Silvestre 
Klemenčič to ni edini razlog: »Tudi v pre-
teklih letih smo imeli izredno malo diet, 
pa še te so bile kratkoročne. Prepričana 
sem, da ni edini razlog v majhnosti naše 
šole. Pomemben razlog je ta, da naši 
učenci živijo v neokrnjeni naravi in se 
zdravo prehranjujejo. Na šoli se trudi-
mo, da jim ponudimo čim več domače in 
ekološko pridelane hrane ter jih k temu 
spodbujamo z raznimi akcijami, projekti, 

dnevi dejavnosti in podobnim. Ne na-
zadnje je tudi kuharica iz tega haloškega 
območja, zato stavi na domače, na čim 
več v šoli skuhane prehrane in čim manj 
razdeljevanja kupljenih izdelkov.« 

Za štiri učence hajdinske 
šole posebna prehrana 
zaradi verskih razlogov

Ponekod si otroci želijo tudi vegeta-
rijanske hrane, vendar pa jim šola tega 
po zakonu ni dolžna omogočiti. »Nekaj 
otrok sicer res ne uživa mesa, ampak 
niso zahtevni. Če je za kosilo kos mesa, 
testenine in solata, pač vzamejo solato 
in testenine. Vedno pa pripravimo še 
kakšno omako, da je nekaj tudi za njih. 
Mi sicer menimo, da meso otroci potre-
bujejo, vendar pa jih v to ne moremo pri-
siliti. Če je njihova odločitev takšna, pač 
je,« pojasnjuje Petra Zafošnik.

Nekaj pa je tudi primerov, ki zaradi 
verskih razlogov ne jejo svinjine. Tudi za 
te po zakonu šola ni dolžna pripravljati 
ločenih obrokov, vendar pa na nekate-
rih šolah tem željam vseeno ugodijo. 
Tako tudi na Osnovni šoli Hajdina, kjer 
imajo štiri učence, ki ne jedo svinjine. 
»Vemo, da nas k temu zakon ne zave-
zuje, ampak smo vendarle šli staršem 
in otrokom naproti, saj si prizadevamo, 
da sprejemamo tudi drugačnost, in če je 
seveda v naših zmožnostih, se potrudi-
mo,« pojasnjuje ravnateljica Vesna M. 
Lorber, ki meni, da bi to bilo treba tudi 
zakonsko urediti, vseeno pa opozarja, 
da so želje staršev pogosto prezahtev-
ne. »Menim, da se premalo zavedamo, 
da je za prehrano v osnovni šoli v naši 
državi zelo dobro poskrbljeno, tudi za 
dietno prehrano. Starši imajo tako skrb 
manj, da jim ni treba vsak dan pripravlja-
ti obroka, ki naj bi ga imel otrok v šoli, 
ampak za to poskrbijo drugi. Hvaležno-
sti za to pa skoraj ni,« še dodaja ravna-
teljica.

Konec leta je prodaja trgovin 
precej višja kot v drugih mese-
cih, hkrati pa tudi naša poraba. 
Če se na to prej ne pripravimo, 
lahko leto zaključimo z nepriča-
kovanim negativnim stanjem 
na računu, ki ga bomo pokrivali 
še več mesecev.

»Da pred novim letom ne bi za-
pravili preveč, si pripravimo po-
seben praznični proračun ter 
določimo, koliko denarja bomo 
namenili za darila, koliko za 
pogostitve in druženja zunaj 
doma,« svetuje Vesna Medoš. 
Načrt prilagodimo svojim fi-
nančnim zmožnostim, spre-
mljajmo pa ga tudi med nakupi 
in sproti prilagajajmo dejanske-
mu stanju. Za načrtovanje lahko 
uporabimo spletno banko NLB 
Klik, v kateri sproti preverjajmo 
porabo in stanje na osebnem ra-
čunu. V mobilni banki Klikin pa 
to lahko storimo kar v trgovini. 

Upoštevajmo pravila 
varnega spletnega 
nakupovanja
Na večji obseg spletnega naku-
povanja se pripravijo tudi preva-
ranti. Več kupcev zanje pomeni 
več možnosti za uspešno pre-
varo. »Zato vedno upoštevaj-
mo osnovna pravila varnega 
spletnega nakupovanja. Vklopi-

Tudi če ne uživamo v nakupovanju, nas praznično vzdušje lahko hitro vsaj malo 
spremeni v šopoholike. Prednovoletno nakupovanje pa skriva tudi nekaj pasti, ki 
so v tem času pogostejše. Dobro jih je prepoznati in se nanje pripraviti, da bodo 
tudi decembrski nakupi prijetna izkušnja, praznični dnevi pa brez finančnih skrbi.

mo SMS-Alarm o uporabi karti-
ce, da bomo obveščeni o vsaki 
kartični transakciji in se bomo 
lahko hitro odzvali, če ugotovi-
mo, da transakcija ni bila naša,« 
nadaljuje Medoševa. Banke 
imamo včasih več informacij 
o sumljivih spletnih trgovinah 
kot stranke in vam lahko po-
magamo poskrbeti za spletno 
varnost. Če zaznamo, da želite 
opraviti nakup v sumljivi sple-
tni trgovini, vas, če imamo vaše 
kontaktne podatke, pokličemo 
in na to opozorimo.

Da bi bili prazniki čarobni, pa 
ne potrebujemo materialnih 
dobrin. Včasih je povsem do-
volj, da z obiskom presene-
timo nekoga, ki ga dlje časa 
nismo videli, ali pa decembr-
ski čas preživimo s tistimi, ki jih 
imamo najrajši. »V letu, ki sledi, 
vam zato želimo, da vas povsod 
spremlja toplina, vas neneh-
no osrečuje bližina in iskreno 
navdihuje svežina. Vse dobro v 
2019!« zaključuje sogovornica 
in vas lepo vabi v NLB Posloval-
nico Prešernova na Ptuju.

Vesna Medoš, vodja NLB Poslovalnice Prešernova
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Razvoj dopolnilnih dejavnosti na 
kmetiji po mnenju kmetijske mini-
strice Aleksandre Pivec igra zelo 
pomembno vlogo pri povečevanju 
konkurenčnosti slovenskih kmetij. 
Dopolnilne dejavnosti na kmetiji 
med drugim omogočajo boljšo rabo 
proizvodnih zmogljivosti, izboljšanje 
dohodkovnega položaja kmetij in 
nova delovna mesta, je izpostavila 
ministrica.

Trenutno se dopolnilne dejavnosti 
opravljajo na 4.563 slovenskih kme-
tijah, posamezna kmetija povprečno 
opravlja 3,9 dopolnilne dejavnosti. 
Kmetije, ki se ukvarjajo z dopolnilno 
dejavnostjo, sicer predstavljajo prib-
ližno 6,5 % vseh kmetij v državi, teh je 
nekaj manj kot 70.000.

Na območju KGZ Ptuj se z dopol-
nilnimi dejavnostmi ukvarja relativno 
malo kmetij. »Dopolnilno dejavnost 
na kmetiji ima prijavljeno le 234 kme-
tij. Ponekod imajo prijavljenih več de-
javnosti skupaj, vendar pa se vseh niti 

ne izvajajo. Največ je povezanih z de-
lom ali izposojo strojev. Le nekaj se 
jih ukvarja s preostalimi dopolnilnimi 
dejavnostmi, ki dajejo dodano vred-
nost, kar je ključni problem,« opo-
zarja Peter Pribožič, vodja oddelka 
za kmetijsko svetovanje. Delo s stroji 
ima prijavljeno 91 kmetij, storitve 
vzdrževanja cest in pluženje pa 65 
kmetij. Razlogi za večje zanimanje po 
takih dejavnosti so v tem, da kmetje 
stroje že imajo in za tako dejavnost 
niso potrebne še dodatne investicije. 

Bistveno manj je takih, ki se ukvar-
jajo s predelavo mleka, mesa ali sad-
ja, in takih s turistično ali gostinsko 
ponudbo. »Želimo si, da bi bilo dejav-
nosti več. Ampak zanimanja pač ni,« 
opaža Slavica Strelec, koordinatorka 
za dopolnilne dejavnosti. »Območje 
okrog Ptuja je relativno dobro raz-
vito, številni imajo ob kmetijah tudi 
službe. Tisti, ki imajo večje kmetije, 
pa jim je osnovna dejavnost dovolj,« 
še razlaga Strelčeva in dodaja, da so 

Haloze seveda izjema. Mladi so se 
od tam odselili in nikogar ni, ki bi se 
s takimi dejavnostmi ukvarjal. Na ob-
močju Ptuja se je vendarle povečalo 
zanimanje za predelavo mleka, mesa 
in sadja. Vse več je tudi pridelave buč-
nega olja in peke kruha. Ni pa preveli-
kega zanimanja za razvoj turistične in 
gostinske ponudbe na kmetijah.

Na področju turizma in gostinstva 
je v Podravju ponudba že nekaj časa 

enaka, novi se ne odločajo za odprtje 
dopolnilne dejavnosti turistične kme-
tije, ravno pri tej dejavnosti pa na 
težave opozarja tudi ministrica, ki je 
na posvetu omenila, da inšpektorji na 
terenu opažajo pomanjkanje lastnih 
surovin na teh kmetijah. »Težava je 
predvsem pri vinogradniških kme-
tijah, saj ne pridelajo dovolj lastnih 
produktov. Vsaj polovico vsega, kar 
prodajo, morajo namreč pridelati 

na svoji kmetiji, 25 % lahko kupijo iz 
drugih kmetij, preostanek pa v trgo-
vini. Inšpektorji so na tem področju 
zaznali nekaj nepravilnosti,« razlaga 
Strelčeva.

Nekateri zavarovanje 
plačujejo dvojno

Strelčeva, ki ima s kmetovalci, ki 
se odločajo za dopolnilne dejavnosti, 

veliko stikov, meni, da je zakonodaja 
na področju higienskih standardov 
urejena, več težav pa je pri davčni 
zakonodaji. Kmetje si tako želijo, da 
bi bili obdavčeni po pavšalu, da ne 
bi potrebovali davčnih blagajn in da 
bi enostavno odšli na tržnico in tam 
prodajali. Na tem področju so biro-
kratske ovire še velike.

Dodatna anomalija pa je dvojno 
plačevanje zdravstvenega zavarova-
nja. »Tisti kmetje, ki nimajo kmečke-
ga zavarovanja, ampak so ob delu na 
kmetiji tudi zaposleni drugje, namreč 
zavarovanje plačujejo dvakrat. Plača 
jim ga delodajalec, če imajo še popol-
danski s. p. ali dopolnilno dejavnost 
na kmetiji, pa zavarovanje plačajo 
še enkrat, od tega pa nimajo nič,« 
izpostavlja Strelčeva in dodaja, da 
se je ta znesek v zadnjem času tudi 
bistveno zvišal. Najprej so take ose-
be plačevale 4 evre, nato 8, danes pa 
že 37 evrov, kar znese približno 400 
evrov na leto. »To je visok znesek in 
nekatere manjše proizvodnje toliko 
na letni ravni niti ne zaslužijo,« še 
dodaja.

Tudi ministrica se strinja, da bo 
treba take nesmisle odpraviti, zato 
že pripravljajo nekatere dopolnitve. 
Za zdaj predlagajo še dodatno razširi-
tev seznama dopolnilnih dejavnosti, 
uvajajo pa tudi prilagoditve opravlja-
nja dopolnilne dejavnosti socialnega 
varstva.
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Število dopolnilnih dejavnosti na območju UE Ptuj 
Izletniške kmetije 18
Turistične kmetije z nastanitvijo 13
Prodaja na kmetiji 15
Predelava mleka in izdelava mlečnih izdelkov 9
Peka kruha in potic na tradicionalen način 9
Proizvodnja kisa 6
Proizvodnja žganih pijač 6
Proizvodnja sadnih in zelenjavnih sokov 4
Predelava mesa 2

Spodnje Podravje � Na Ptujskem le 234 kmetij opravlja dopolnilno dejavnost

Želimo si poenostavitev davčne zakonodaje
Pravila glede higienskih in živilskih standardov so dobra, tudi razpon dopolnilnih dejavnosti, ki jih kmetje lahko opravljajo, je vedno širši. Največji 
zaviralec razvoja na tem področju je davčna zakonodaja, ki kmetom povzroča nemalo težav pri prodaji, nekateri pa morajo celo plačevati dvojno zdra-
vstveno zavarovanje. 

FOTO: Črtomir Goznik

V Sloveniji dopolnilne dejavnosti opravljajo na 4.563 kmetijah, v Spodnjem Podravju le 234.

Biotehniška šola Ptuj ima poseb-
no prodajalno, ki se imenuje Šolska 
štacuna. Tam učenci prodajajo svoje 

izdelke in pridelke, med drugim tudi 
suho sadje, ki ga največ prodajo rav-
no v zimskem času, saj je tradicija 

podarjanja suhega sadja in peke sad-
nega kruha še precej živa. 

Sušenje sadja je eden izmed najsta-
rejših postopkov predelave. Izdelki 
s sušenjem pridobijo obstojnost pri 
sobni temperaturi, zmanjšata pa se 

njihov volumen in masa. Za to, da do-
bimo kakovostno suho sadje, je pot-
rebnega veliko dela in znanja in ravno 
tega se učijo dijaki in študenti srednje 
in višje kmetijske šole na Ptuju. Cvet-
ka Pintar, ki na Višji strokovni šoli Ptuj 

poučuje predmet Gospodarjenje v 
sadjarstvu in vinogradništvu, nekaj 
ur namenja tudi predelavi sadja. »Pri 
praktičnem pouku pripravljamo sadje 
za sušenje v delavnicah predelave na 
Turniščah, kjer imamo dve sušilnici 

sadja, eno manjšo, s kapaciteto 80 kg, 
in drugo, večjo, ki ima kapaciteto 400 
kg. Učimo se tako pravilnega sušenja 
kot tudi kemijskih reakcij, ki se med 
tem odvijajo, spoznavamo različne 
tehnike sušenja in se ukvarjamo s 
preprečevanjem porjavitve živil med 
sušenjem z uporabo različnih anti-
oksidantov,« pojasnjuje Pintarjeva, 
ki svoje učence seznanja tudi s suše-
njem zelišč in zelenjave.

»Naša šola se lahko pohvali s pri-
mernimi prostori za sušenje in tudi s 
sušilnicama sadja. Največ posušimo 
jabolk, ker jih sami pridelamo na po-
sestvu na Grajenščaku, drugega sadja 
nimamo. Imamo pa več različnih sort 
jabolk, ki imajo različen čas zrelosti. 
Sadja posušimo in prodamo zelo raz-
lično. Največ prodamo svežih jabolk, 
ki imajo tudi najboljšo ceno. Industrij-
ska jabolka pa predelamo v sok, kis in 
nekaj tudi posušimo. To pa ni vsako 
leto enako. Odvisno je od pridelka, 
cene jabolk na tržišču in od količine 
industrijskih jabolk. Letno pridelamo 
povprečno okoli 100 kg suhega sadja. 
Nekaj ga prodamo, drugo gre za pro-
mocijo šole, poslovna darila in seveda 
pokušino,« še pojasnjuje Pintarjeva.

Podravje, Ptuj � Kmetijska šola Ptuj sadje suši in prodaja

Decembra največje povpraševanje po 
Suho sadje je bilo v preteklosti najpogostejše darilo ob prihodu Miklavža. Danes otroci od decembrskih dobrih mož dobivajo bogatejša darila, vendar pa so krhlji, 
no v tem predprazničnem času. Tudi kmetijska šola na Ptuj svoje dijake uči pravilnega sušenja. Na posestvu na Turniščah imajo zato prav posebne peči in letno 

FOTO: Arhiv Biotehniške šole Ptuj

Šola ima v lasti dve sušilnici sadja. Manjšo, s kapaciteto 80 kg, in večjo, s kapaciteto 400 kg. 

Sušimo lahko tudi na radiatorju 
Tudi če nimate primerne peči za sušenje, se lahko sami lotite 

izdelave krhljev. Prvi pogoj je, da izberete primerno zrelo, zdravo in 
čisto sadje. »Ne glede na to, katere metode sušenja uporabljamo, je 
pomembno dvoje, in sicer segrevanje in odstranjevanje vlage iz sadja. 
Ta dva postopka vključujeta prevajanje toplote v notranjost sadja in 
transport snovi na zunanjo stran sadja. Praktično to pomeni, da živilo 
porazdelimo v tanke plasti in tako pospešimo prevajanje toplote in 
izhlapevanje vode,« pojasnjuje poznavalka sušenja Cvetka Pintar. Kot 
pravi, je čas sušenja odvisen od temperature, od debeline krhljev in 
od intenzivnosti izmenjave zraka. Vsebnost vlage v krhljih pa ne sme 
preseči 20 %. 

Če se sušenja lotite doma, je najbolje, da krhlje posušite v kratkem 
času. Tako je namreč izdelek boljši. Sadje lahko sušite v pečici, 
Pintarjeva pa najbolj priporoča uporabo radiatorjev: »Narezano sadje 
naložim na posebne letvice in jih zvečer položim na radiator. V dveh 
dneh je suho, po hiši pa tudi prijetno diši.« Po sušenju je treba suho 
sadje takoj ohladiti. Pred pakiranjem ga nekaj časa pustimo v vreči, da 
se izenači vlaga. Skladiščimo ga v hladnih, suhih in temnih prostorih, 
ki so varni pred insekti. Priporočljivo je shranjevanje v večjih vrečah 
ali kartonih, obloženih s folijo, in pakiranje v količinah, ki niso večje 
od 250 g. 
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Poseben program Sledat je dosto-
pen tako na spletu kot preko mobilne 
aplikacije in omogoča sprotno bele-
ženje kmetijskih opravil na polju in 
v hlevu. »Kmetje lahko sproti kar na 
telefonu beležijo datume gnojenja, 
sajenja in vsa druga dela. Lahko tudi 
planirajo opravila, program pa sam 
podatke poveže ter naredi izračune 
in analize. Tako lahko na primer vpi-
šemo količino gnoja, ki smo ga navo-
zili na njivo, sistem pa nam izračuna 
vsebnost dušika v zemlji,« je predsta-
vila ena od razvijalk nove aplikacije 
Nina Spruk.

Vsak uporabnik se seveda sam 
odloči, katere podatke želi vnesti, 
in aplikacijo oblikuje po svoji meri. 

Podatki se hranijo v IT-oblak, tako 
da so na varnem, če se telefon ali 
računalnik pokvari. Vsak uporabnik 
ima dostop do svoje baze podatkov, 
ki so skrbno varovane in ima do njih 
dostop le on sam. Aplikacija je sicer 
že v uporabi, vendar pa se še vedno 
razvija in nadgrajuje. Uporabniki se s 
svojimi predlogi glede izboljšav obra-
čajo na razvijalce aplikacije, ti pa jih v 
večini upoštevajo. »Na 
pobudo kmetov smo 
na primer v aplikaciji 
dodali možnost av-
tomatičnega izpisa za 
KOPOP. Uporabniki so 
nas opozorili, da si vse 
skupaj sproti beležijo v 

aplikacijo, zato bi bilo smiselno, da bi 
lahko kar tam zbrane podatke uredili 
v zahtevano evidenco. V nasprotnem 
primeru morajo vse podatke prepi-
sovati v nove formularje in eno delo 
opravljajo dvakrat. Ta predlog smo 
upoštevali in funkcijo nemudoma do-
dali,« razlaga Nina Spruk.

Aplikacija je zaživela v zadnjem 
letu in jo trenutno uporablja približ-
no 50 kmetov. Od kod ideja za tako 
inovacijo, pa Sprukova odgovarja: 
»Tudi doma imamo manjšo kmetijo in 
opazila sem, da včasih pač pozabimo, 
kdaj smo kaj posadili in katero žival 
smo že cepili. To si zapišeš na list, ki 
ga mogoče potem izgubiš. Zaradi ta-
kih zapletov smo prišli na idejo o apli-
kaciji, kjer bi bili na varnem in skupaj 
zbrani vsi podatki.«

Več sodelovanja med 
raziskovalci in kmeti

Večina robotov se sicer uporablja 
v industriji, a potreba po njih se vse 
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FOTO: Arhiv Ksenije Širovnik

Ksenija Širovnik

Najbolj priljubljen jabolčni čips
Ksenija Širovnik se je s suhim sadjem začela ukvarjati pred petimi 

leti. Sicer po poklicu učiteljica je na idejo prišla ravno med delom v 
šoli. Za šolo v Leskovcu, kjer uči, imajo sadovnjak in šolske sadeže so 
v okviru projekta uporabili za sušenje. Takrat je Ksenija kupila prvo 
peč in naredila prve krhlje. Strast je prerasla v hobi, danes pa je to 
tudi njena dodatna dejavnost ob službi. Ima svoje podjetje, šest peči 
in veliko strank.

»Najprej sem kupila peč za 15 kilogramov sadja, sušila pa sem le 
zase, za družino, prijatelje in sosede. V tem sem uživala, nato pa so me 
kolegi spodbudili, naj se zadeve lotim bolj resno in krhlje tudi proda-
jam. In res, kupila sem še več peči in danes sušim jabolka, hruške, sli-
ve, jagode, občasno pa tudi banane in kakije,« razlaga Ksenija. »Moja 
največja specialiteta je jabolčni čips. Tega prodam največ. To je tudi 
izdelek, s katerim sem začela. Gre za hrustljav prigrizek, naredim pa 
ga tako, da olupljena jabolka narežem na tanke kolobarje in jih posu-
šim v peči.«

Iz lokalnih sadovnjakov v domačo garažo prepelje tudi do ene tone 
sadežev, pri delu pa ji pomagajo hčere, mama, sosede in prijateljice. 
Sadje je namreč treba lupiti in rezati hitro, da ne potemni, zato ji pri-
dejo vsake dodatne roke prav. Za Ksenijo je sušenje še vedno predvsem 
hobi, pomeni pa ji tudi dodaten zaslužek. S suhim sadjem oskrbuje šole 
in vrtce, ima pa tudi veliko drugih strank, s katerimi pogosto naredi 
blagovno menjavo: »Jaz njim suho sadje, oni pa meni bučno olje, vino, 
domači sir ali skuto. Taka izmenjava mi je zelo všeč.«

suhem sadju
suhe slive in fi ge še vedno najpogostejši posladek rav-
tam posušijo okrog 100 kilogramov sadja.

Tudi podnebne spremembe silijo v 
tehnološki razvoj

V napredne naložbe kmete silijo vse bolj očitne podnebne spre-
membe. Ocena vplivov podnebnih sprememb na kmetijstvo do kon-
ca 21. stoletja kaže, da bo več vročinskih valov, suš in obilnejših 
padavin. Količina padavin bo rasla iz leta v leto, pretoki rek naj 
ne bi upadli, vse več pa bo tudi ekstremnih padavin čez leto. Take 
napovedi so pomembne tudi za kmete, ki razmišljajo o novih in-
vesticijah. Tudi politika se zato že odziva z ukrepi podpore za na-
ložbe v nove tehnologije, kmetijska zavarovanja in vzajemni sklad, 
v katerega vplačujejo pridelovalci in država, ob naravnih ujmah 
pa pridelovalci dobijo nadomestilo za odpravo škode. Glavna oblika 
preventive pa je nova oprema, ki preprečuje škodo, kot so mreže 
proti toči za vinograde in sadovnjake, rastlinjaki za zelenjavo in ja-
godičje ter namakalni sistemi.

Slovenija, Podravje � Nove tehnologije v kmetijstvu odpirajo nove možnosti

Aplikacija za vpisovanje kmetijskih opravil
Delo kmetov je vedno zahtevnejše, zato je tehnologija, ki bi olajšala dnevne obveznosti na kmetiji, še toliko pomembnejša. 
Digitalizacija in robotizacija sta sicer že tukaj, vendar pa med slovenskimi kmeti še nista povsem zaživeli. Na Ptuju so zato 
enega takih digitalnih pripomočkov predstavili oblikovalci aplikacije, ki kmetom olajša birokratske postopke.

Foto: Arhiv Nine Spruk

bolj kaže tudi na drugih področ-
jih, med drugim tudi v kmetijstvu. 
Robotizacija omogoča večjo učinko-
vitost in s tem konkurenčnost, rast 
gospodarstva in določene panoge, 
vendar pri nekaterih opravilih člo-
vek le ni popolnoma nadomestljiv.

Tudi ministrica za kmetijstvo Ale-
ksandra Pivec se zaveda pomena 
tehnologije v kmetijstvu: »Kme-

tovanje z uporabo sodobnih teh-
nologij odpira veliko možnosti za 
razvoj različnih komercialnih orodij, 
ki bodo pripomogla k ekonomsko 
učinkovitejši in konkurenčnejši kme-
tijski pridelavi.« Obljublja tudi več 
denarja za raziskave, kar nakazuje 
na več sodelovanja med raziskovalci 
in kmeti. 
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Z zavedanjem, da je znanje naj-
večja konkurenčna prednost, a da 
je še kako smiselno poznati kom-
petence, ki so iskane na trgu dela, 
se Višja strokovna šola Šolskega 
centra (ŠC) Ptuj nenehno povezuje 
z gospodarstvom. Odlično sodelo-
vanje obeh sfer je pripeljalo do pi-
lotnega projekta, katerega namen 
je bil raziskati trenutne potrebe po 
kadrih. Za predstavitev zaključkov 
prve faze je bila pripravljena kon-
ferenca, na kateri so delodajalci in 
šolniki predstavili svoja videnja. O 
tem, kako razvijajo kadre in jih po-
vezujejo neposredno s podjetji ter 
na ta način zagotavljajo tudi boljšo 
stopnjo zaposljivosti, je spregovoril 
Robert Harb, ravnatelj VSŠ ŠC Ptuj. 
Razprava je tekla tudi o tem, kako 

lahko šola pomaga in kaj lahko po-
nudi podjetjem v korist obojih.

V vsakem od petih podjetij, ki 
so sodelovala v prvi fazi projekta, 
je zaposlenih po okrog 100 ljudi. 
Gre za podjetja ORVI, Dorssen, TPV 
prikolice, Mark metal, Trelleborg in 
Reseda. „Omenjena podjetja sku-
paj zaposlujejo okrog 500 ljudi. V 
naslednjem letu se kaže potreba po 
novih 150 zaposlenih. Moje vpraša-
nje je, kje jih bomo dobili. Ko smo 
postavili kadrovsko sliko, smo vse 
zaposlene v posameznem podjetju 
umestili v tri skupine. S tem so se 
podjetja srečala tudi s tem razmi-
šljanjem, kako so kadri pomembni, 
nekateri celo nepogrešljivi. Drugi 
korak je bil, da ugotovimo, katere 
kompetence potrebujejo. Projekt 

smo naredili povsem brezplačno. 
Zelo sem vesel, da smo na Ptuju 
pripravili odlično izhodišče za ra-
zvoj kadrov. Največja konkurenčna 
prednost naših podjetij je namreč v 
znanju,“ poudarja Harb.

Čeprav so podjetja prepoznala 
potencial, ravnatelj šole priznava, 
da trenutno niso sposobni izobrazi-
ti toliko kadra, kot ga bo potrebno. 
„Prišli smo do spoznanja, da se ve-
liko Ptujčanov vozi na delo v druga 
mesta in v tujino, pa morda tam 
niso zadovoljni. To bo zgodba, ki jo 
bomo izpostavljali,“ še dodaja. 

Podjetja, s katerimi so sodelovali 
v tem projektu, potrebujejo tehnič-
ni kader, obenem pa seveda tudi 
ekonomiste in ostale delavce.

Pevci mladinskega pevskega 
zbora so zapeli nekaj ljudskih pe-
s mi, spremljal pa jih je Tamburaški 
orkester pod vodstvom Draga Klei-
na. Učenci vseh razredov so nasto-
pili z različnimi točkami, s katerimi 
so nas popeljali v čas naših babic. 
Prikazali so različne igre, izštevanke 

in zapeli ljudske pesmice. V progra-
mu so želeli prikazati, kako malo so 
za zabavo potrebovali otroci ne-
koč. Igrače so si namreč izdelovali 
sami, igra pa se je odvijala v naravi. 
Opozorili so, da imajo danes otroci 
številne pripomočke, da uporablja-
jo pametne telefone in tablice in da 

je zato še toliko pomembnejše oži-
vljanje starih običajev, da igre ded-
kov in babic ne bi izginile v pozabo.

Otroci OŠ Majšperk so v okviru 
projekta izdelali tudi različne igra-
če, ki so jih razstavili na stojnicah v 
avli šole.

Majšperk � Dan osnovne šole 

Igre nekoč in danes
Otroci Osnovne šole Majšperk z vrtcem ter podružnicama Stoperce in Ptujska 
Gora so pripravili proslavo ob dnevu šole, s katero so občinstvo popeljali v pre-
teklost. Z glasbenimi in igranimi točkami so namreč sklenili projekt Igre nekoč 
in danes in prikazali, kako so se otroci zabavali nekoč.

FOTO: Vida Božičko

Proslava ob dnevu Osnovne šole Majšperk

Konec novembra se je pevski zbor 
Lilith, ki deluje pod vodstvom zbo-
rovodkinje Jasne Drobne, udeležil 
mednarodnega tekmovanja pevskih 
zborov Croatia cantat na Reki na 
Hrvaškem. Tekmovali so v dveh ka-
tegorijah: v kategoriji klasične zbo-
rovske glasbe in v kategoriji popu-
larne glasbe. V močni konkurenci 32 
zborov so izstopale prav pevke zbo-
ra Lilith. Mednarodna ocenjevalna 
žirija, ki so jo sestavljali svetovno pri-
znani skladatelji in dirigenti iz Irana, 
Mehike in Hrvaške, je zbor odlično 

ocenila. V obeh kategorijah so pevke 
prejele zlati medalji, dirigentka Jasna 
Drobne pa si je prislužila še posebno 
priznanje za umetniški vtis.

„Ženski zbor Lilith je naslednik 
ženskega zbora Vrtca Ptuj, ki v novi 
zasedbi deluje šele eno leto. Kljub 
kratkemu delovanju pa se že lahko 
pohvalimo s kar tremi zlatimi med-
narodnimi nagradami. Junija letos 
smo se udeležile mednarodnega 
pevskega festivala Festa musicale v 
Olomoucu na Češkem, kjer so v kon-
kurenci zborov iz Slovenije, Slova-

ške, Češke, Rusije, Koreje, Hrvaške, 
Turčije in Poljske prav tako prejele 
zlato medaljo,“ pravi Gordana Jovič, 
predsednica zbora Lilith.

Zlate medalje so jim seveda v po-
nos in izziv za še boljše delo in nove 
uspehe, zato že razmišljajo o novih 
tekmovanjih. V zahvalo svojim pos-
lušalcem, sponzorjem in donatorjem 
pevke prirejajo novoletni koncert S 
pesmijo v novo leto, ki bo v dvorani 
Narodnega doma v četrtek, 10. janu-
arja 2019.

Ptuj � Ženski pevski zbor Lilith

Še dve zlati priznanji
Šele pred letom dni ustanovljen zbor Lilith, ki združuje 25 pevk iz Ptuja in okolice, 
že žanje izjemne uspehe. Po izjemnem uspehu na Češkem so zdaj domov prinesle še 
dve zlati priznanji iz Hrvaške.

Foto: DZ

Ptuj � Strokovni posvet šolnikov z delodajalci

V petih podjetjih bodo 
potrebovali 150 novih zaposlenih
Višja strokovna šola ŠC Ptuj je združila moči s petimi podjetji, ki delujejo v regiji, 
da bi prepoznali potrebe po kadrih v podjetjih in poiskali vzroke za razkorak 
med ponudbo na trgu delovne sile in dejanskimi potrebami določenih podjetij. 
Zanimive ugotovitve med drugim kažejo, da v naslednjih letih ne bo možno izo-
braziti toliko kadra, da bi zadovoljili vse potrebe gospodarstva. 

Foto: ČG

V prvi fazi projekta so ugotavljali potrebe po kadrih v petih podjetjih in ugotovili, da bo že v naslednjem letu 
treba okrepiti kadrovsko sliko in zagotoviti okrog 150 novih delavcev.

V 60. letih 19. stoletja se je na 
Slovenskem razmahnilo čitalniško 
gibanje. Zgodovina ormoške knji-
žnice sega v leto 1968, ko je bila v 
prostorih ormoške hranilnice us-
tanovljena narodna čitalnica. Zgo-
dovinske okoliščine, ki so pripeljale 
do ustanovitve čitalnic in taborskih 
zborovanj, je na zanimivem preda-
vanju v ormoški knjižnici predstavil 
fi lozof dr. Miran Puconja, poznava-
lec taborskega gibanja, ki se že vrsto 
let ukvarja z identiteto panonskega 
človeka, z raziskovanjem in vredno-
tenjem slovenske književnosti ter 
s književnostjo ostalih slovanskih 
narodov. Govoril je o gospodarskih, 

družbenih in političnih razmerah 
takratnega časa, predvsem pa o 
položaju prleškega človeka ter vlogi 
čitalniškega in taborskega gibanja 
za usodo Slovencev. »Čitalnica je 
v Ormožu lahko nastala, saj je bila 
okolica močno slovensko usmerje-
na. Pri tem bi opozoril predvsem na 
Središče ob Dravi. Središčani so bili 
narodno zavedni kot malo kje v Slo-
veniji. Vendar pa Ormož ni imel takih 
pogojev kot na primer Ljutomer, kjer 
je prišlo do narodnega slovenskega 
osveščanja na lažji način. V samem 
kraju oz. trgu ni bilo tako ognjevi-
tih duhovnikov, kot je to veljajo za 
ljutomerskega župnika dr. Antona 

Klemenčiča. Dolgo časa ni bilo ne-
kega liderja, ko pa so videli zgled v 
Ljutomeru in je ljutomerska čitalnica 
organizirala manifestacijo v Ormožu, 
se je zavest dvigala in tako je nastala 
narodna čitalnica,« je nastanek or-
moške čitalnice pojasnil Puconja.

Čitalnice so budile narodno zavest 
ter odigrale pomembno vlogo pri 
razvoju in uveljavljenju slovenskega 
jezika: »Čitalnice niso bile samo zak-
ladnica knjig in časopisov. Ljudje so 
se v njih zbirali, družili, prirejala so 
se strokovna predavanja, ne samo 
kulturni dogodki. Skratka, motor 
vsesplošnega napredka, obenem 
punkt zbiranja in osveščanja, kjer dr-
žavna oblast nič ni mogla.«

Zdaj pa poslanstvo čitalnic nada-
ljujejo knjižnice, ki spodbujajo bralno 
kulturo. Po oceni Puconje pa v tem 
trenutku žal nimajo več tako po-
membne vloge: »Ta hip igrajo vlogo 
sredstva masovnega komuniciranja 
–  internet, facebook ... Knjižnice so 
malce v ozadju, mislim pa, da ne bo 
vedno tako. Na žalost v njih ne vidim 
več takšne vloge, kot so jo takrat 
opravljale čitalnice. Ljudje namreč 
grabijo po kratkem, trenutnem, se-
danjem, plitkem, kar jih hitro zado-
volji … Ta materializacija, konkuren-
ca kapitala, ki vdira iz zahoda, skuša 
preplaviti vrednote, ki smo jih prev-
zeli in jih moramo ohranjati.« 

Ormož � Predavanje dr. Mirana Puconje

150 let narodne čitalnice
Letos mineva 150 let, odkar je Ormož dobil narodno čitalnico, v kateri so se prvič 
zbrali narodno zavedni domačini. Ob tej priložnosti je Knjižnica Franca Ksavra 
Meška Ormož pripravila predavanje dr. Mirana Puconje, ki je orisal duh takratne-
ga časa. Predavanje je z naborom domoljubnih pesmi obogatil Moški pevski zbor 
KŠD Dobrava.

FOTO: MH

Predavanju so z zanimanjem prisluhnili prisotni.
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Županja andraške občine Darja 
Vudler je strnila poročilo pretekle-
ga mandata: »Uspeli smo zagotovi-
ti sredstva za 6,5 kilometra cest, za 
dva kilometra cest smo se dogovo-
rili z Direkcijo RS za infrastrukturo, 
uredili smo kilometer vodovoda, 
skoraj 80 vodovodnih priključk-
ov, tri vasi smo pokrili z optičnim 
omrežjem, uredili smo kanalizacijo, 
pločnike, javno razsvetljavo, skrbeli 
smo za družabno in društveno živ-
ljenje v kraju, veliko sredstev smo 
namenili društvom (tudi za čez-
mejne projekte Interreg). Uspeli 
smo počrpati 268.000 evrov evrop-
skih sredstev in odplačati 360.000 
evrov dolga.« Razkrila je načrte za 
naprej: »Želim si, da bi v tem man-
datu uspeli pripraviti celostno stra-
tegijo vizije razvoja naše občine.«

S predsednikom komisije za po-
delitev priznanj Tomažem Tošem 
je podelila najvišja občinska prizna-
nja. Naziv častne občanke je prejela 

Vida Toš, nekdanja učiteljica na vito-
marški podružnični šoli in dolgole-
tna predsednica Kulturno-umetni-
škega društva (KUD) Vitomarci, pa 
zborovodja, vodja tamburaških or-
kestrov, fruličarskega krožka in re-
citacijske sekcije, dramska igralka, 
ena glavnih pobudnic za društveno 
knjižnico, urednica kulturnega gla-
sila in zbornika itd. Toševa je naziv 
prejela za pomemben doprinos k 
razvoju ljubiteljske kulture in vzgo-
je mladih ter k prepoznavnosti ob-
čine.

Grb občine je za vrhunske rezul-
tate na področju organizacijskega 
in strokovnega dela v športu ter 
pomemben doprinos k razvoju, 
promociji in ugledu občine prejel 
vodja Kluba malega nogometa Vi-
tomarci Darko Rojs. Plaketo obči-
ne je za pomembno sooblikovanje 
društvenega življenja in velik dopri-
nos k prepoznavnosti in ugledu ob-
čine tudi zunaj njenih meja prejela 

Mojca Druzovič. Priznanji županje 
sta prejela Turistično društvo Vito-
marci in mlada atletinja Taja Pučko. 
Priznanja za uspehe v izobraževa-
nju so prejeli osnovnošolka Emina 
Arih, zlata maturantka Sara Lovrec 
ter študenti Tamara Kobale, Marti-
na Lovrec, Tamara Megla, Sašo Me-
noni, Tjaša Mlakar in Domen Vršič. 
Nejc Vršič je kot občinski prvak v 
streljanju s športnim orožjem prejel 
pokal.

Na prireditvi je zaigral tambura-
ški orkester KUD Vitomarci, zapeli 
sta polfi nalistki prireditve Otroci 
pojejo slovenske pesmi in se veseli-
jo Zala Anželj in Taja Pučko, nastopi-
li sta Špela Pučko na klavirju in Nuša 
Čeh na violini, zapel je pevski zbor 
vitomarške podružnične osnovne 
šole, Nika Rojko je zaigrala na kla-
vir, člani KUD Vitomarci so recitirali 
pesmi. Program sta povezovala Lea 
Vršič in Kristijan Majer.

Podlehniški kulturniki literarne 
večere organizirajo večkrat, vsake-
ga od njih posvetijo določeni temi. 
Tokratno prireditev so posvetili 
letošnjemu Cankarjevemu letu, ko 
obeležujemo stoletnico smrti pi-
satelja Ivana Cankarja. Naslovili so 
jo Večer s Cankarjem, obiskovalce 

prireditve so skozi življenje in delo 
velikega umetnika popeljali tako z 
besedo kot z glasbo.

Predstavili so prigode iz Cankar-
jevega življenja, prebrali njegove 
pesmi in odlomke proznih del, 
Skodelico kave so tudi uprizorili. 
Zapeli so pevci Kopači, zaigrali sta 

violistka Gabrijela Anžel in violinist-
ka Aldina Klarisa Ban, prireditev je 
vodila vodja dramske sekcije pod-
lehniškega kulturnega društva Da-
nica Kurež. Obiskovalce prireditve 
so pogostili, tudi s piškoti v obliki 
(Cankarjevih) brkov in znamenito 
skodelico kave.

To je bila zadnja prireditev, ki 
se je je Marko Maučič udeležil še v 
funkciji župana občine Podlehnik. 
Dramska sekcija podlehniškega kul-
turnega društva mu je podelila zah-
valo za podporo in dobro sodelo-
vanje, ob tem se je orosilo marsika-
tero oko … Zdaj že nekdanji župan 
je podlehniške kulturnike prosil, 
da večnamenski kulturno-turistični 
center branijo pred različnimi inte-
resi občanov: »Upam, da ob mojem 
odhodu ne bodo iz tega doma nare-
dili gostilne; nekateri komaj čakajo, 
da se odmaknem in da bo tu prostor 
za veselice, abrahame in poroke …«

Podlehnik � Večer s Cankarjem

Literarni večer z brki in kavo
Dramska sekcija Kulturnega društva Podlehnik je na ta veseli dan kulture, oble-
tnico rojstva pesnika Franceta Prešerna, v podlehniškem večnamenskem centru 
pripravila tematski literarni večer.

Foto: EM

Podlehniški kulturniki so se stoti obletnici smrti Ivana Cankarja poklo-
nili z literarnim večerom.

Sveti Andraž � Osrednja proslava ob 20. občinskem prazniku

Vida Toš postala častna občanka
Ob dvajsetem prazniku občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah so v telovadnici 
podružnične osnovne šole Vitomarci pripravili osrednjo slovesnost s podelitvijo 
priznanj.

Foto: Arhiv občine Sveti Andraž

Ob prejemu naziva častne občanke so se obiskovalci prireditve Vidi Toš poklonili s stoječimi ovacijami.

Zgodovina društva, ki se je sprva 
imenovalo po pisatelju Antonu 
Ingoliču, je zelo pestra. V 70-letni 
zgodovini je v okviru DPD Majšperk 
delovalo 14 sekcij, danes pa sta živi 
le še dve. Trenutno v sekciji Ustvar-
jalna klepetalnica skrbijo za ročne 
spretnosti, v sekciji Moški pevski 
zbor pa trenirajo glasilke. In ravno 
ta sekcija je v društvu najbolj močna 
in dejavna, saj je zbor aktiven že od 
samih začetkov. 

Pevci so ob tej priložnosti pripravi-
li obsežen program. Zapeli so pesmi, 

ki jih spremljajo že od začetka delo-
vanja, pa tudi nekaj novih. Kot na vsa-
kem koncertu so tudi tokrat začeli s 
pesmijo Zdravo in tako pozdravili ob-
činstvo v dvorani KPC Majšperk.  

Zbor šteje 16 članov. Najstarejši 
med njimi je Jože Kolar, ki je pe-
vec že od vsega začetka. »Ko sem 
se zaposlil v kraju, sem začel peti v 
zboru. To mi pomeni razvedrilo in mi 
omogoča druženje z dolgoletnimi 
prijatelji. Leta 1948, ko smo začeli, 
je bil zbor velik 20 članov, nato se je 
povečeval na 25 članov. Danes nas 

je veliko manj,« se spominja Kolar. 
Tudi predsednik društva Boštjan 
Černenšek opozarja na pomanjkanje 
članov: »Jaz sem najmlajši in štejem 
29 let, mladih trenutno ni in upam, 
da se nam kmalu pridružijo.«

Zbor se sicer sestaja enkrat te-
densko, njihov repertoar pa je zelo 
različen. Skupaj z zborovodjo Stan-
kom Vedlinom, ki jih vodi že 35 let, 
izbirajo pesmi. Pojejo pa tako doma-
če kot tudi angleške in dalmatinske 
pesmi.

Majšperk � 70 let Delavsko prosvetnega društva 

Najstarejši pevec poje že od 
samih začetkov zbora
Delavsko prosvetno društvo Majšperku praznuje 70 let. Svojo obletnico so obeležili 
slavnostno, in sicer s koncertom moškega pevskega zbora, ki v okviru društva prav 
tako deluje že 70 let. Ob obletnici je razstavo ročnih del pripravila še ena sekcija – 
Ustvarjalna klepetalnica.

FOTO: Vida Božičko

Koncert Moškega pevskega zbora Majšperk
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Poleg zlatega priznanja in sre-
brnega križca je zbor prejel še pri-
znanje za najboljše izvedeno rene-
sančno skladbo Jacobusa Gallusa 
Pater Noster, qui es in coelis. Na 
omenjenem tekmovanju jih opazili 
organizatorji Mednarodnega zbo-
rovskega festivala Cro Patria v Spli-
tu, ki vsako leto poteka v začetku de-
cembra. Sledilo je povabilo k sodelo-
vanju. Z veseljem so se odzvali. Gre 
za mednarodni projekt, na katerem 
se predstavijo skladatelji z novimi, še 
nikoli predstavljenimi skladbami. V 
sklopu letošnjega, 22. Mednarodne-

ga zborovskega festivala v Splitu, 
ki ga organizira »Glazbena mladež 
Split«, so se zvrstile številne priredi-
tve. Komorni zbor Glasis je prvo de-
cembrsko soboto z dvema skladba-
ma sodeloval na slovesnem prižigu 
1. advente sveče v parku ob Diokle-
cijanovi palači in se nato udeležil še 
večernega koncerta v cerkvi sv. Do-
minika. V nedeljo so se predstavniki 
zbora udeležili okrogle mize Zborski 
inkubator.

Sledilo je ključno dejanje festivala 
– tekmovanje Canticum Novum, ki 
je potekalo v narodnem gledališču 

Zadar, Split � Komorni zbor Glasis nanizal nove uspehe

Še eno veliko priznanje pevcem

Foto: MH

V zborniku predstavljajo staro 
mesto Ptuj v novejšem času, v 20. 
stoletju, ki je bil izjemno dinamičen 
in je v mestu marsikje spremenil, 
večinoma na boljše, kdaj pa kdaj 
pa tudi na slabše. Različna zgodo-
vinska obdobja našega mesta so 
bolj ali manj poznana, nekatera 
bolj obravnavana, nekatera manj, 
zagotovo pa si 20. stoletje zasluži 
posebno pozornost. „V 20. stoletju 
je namreč Ptuj postal pomembno 
kulturno, gospodarsko in politično 
središče Spodnjega Podravja. Tudi 
s tega naslova je zbornik izjemna 
dodana vrednost našemu mestu. 
V njem je ob predgovoru in foto-

grafi jah 18 različnih prispevkov 19 
avtorjev, v katerih se zrcali socialna, 
gospodarska, politična in kulturna 
podoba Ptuja, ki so jo napisali sode-
lavci ptujskega muzeja, raziskovalci 
Inštituta za novejšo zgodovino, Uni-
verze v Novi Gorici, Zgodovinskega 
arhiva Ptuj, Muzeja narodne osvo-
boditve Maribor, nekaj prispevkov 
pa so prispevali študenti doktor-
skega študija. Izdajo publikacije sta 
podprla Ministrstvo za kulturo in 
MO Ptuj. Za sodelovanje se iskreno 
zahvaljujemo vsem avtorjem, fi nan-
cerjema in uredniku Martinu Štei-
nerju,“ je na predstavitvi zbornika 
Ptuj v 20. stoletju povedal direktor 

PMPO Aleksander Lorenčič, ki je že 
tudi napovedal izdajo osrednje pu-
blikacije, zbornika ob 1950. obletni-
ci prve pisne omembe Ptuja v letu 
2019.

Urednik zbornika Martin Šteiner 
je povedal, da prevladujejo zgodo-
vinski prispevki, ob tem pa dodal, 
da pogreša pa temo o pogledih 
na ptujsko arheologijo v 20. stole-
tju, ki je bila prav tako predvidena. 
Šteiner je v kratkem tudi predstavil 
posamezne prispevke v zborniku 
in njihove avtorje. To je tudi čas, še 
posebej od konca II. svetovne vojne 
pa do slovenske osamosvojitve, ko 
je Ptuj dosegel največji vzpon na 

področju industrije in na področju 
kulture z ustanovitvijo profesional-
nih institucij, doživi pa tudi razcvet 
ljubiteljske kulture. Iz prispevka o 
prvi petletki ptujskega muzeja, od 
leta 1945 do 1949, tako izvemo, da 
v letu 1945 oz. 1946 muzej pridobi 
grad, 16. aprila leta 1946 je bila pro-
dana prva muzejska vstopnica, stala 
je pet dinarjev.

Predstavitev novega zbornika o 
Ptuju sta s svojim nastopom oboga-
tili sopranistki Dora Mertelj in Anja 
Brglez, ki jima je mentor Peter Goj-
košek, ob klavirski spremljavi prof. 
Nataše Škafar.

Ptuj � Ptuj v 20. stoletju, zbornik ob 125-letnici ptujskega muzeja

Stoletje, v katerem je Ptuj postal središče 
Spodnjega Podravja
Praznično leto so v Pokrajinskem muzeju Ptuj-Ormož sklenili z izdajo obsežnega zbornika z naslovom Ptuj v 20. 
stoletju. V prvi vrsti je namenjen obeležitvi 125-letnice ptujskega muzeja. 

Foto: Črtomir Goznik

S predstavitve zbornika Ptuja v 20. stoletju. Na fotografi ji direktor PMPO 
Aleksander Lorenčič in urednik zbornika Martin Šteiner.

Razstavljeno tudi 
okostje mlade deklice

Med zanimivejšimi visokosre-
dnjeveškimi najdbami je reliefni 
portret človeka, ki je dejansko prva 
upodobitev človeka v kamnu v naši 
regiji po rimski dobi, po skoraj 700 
letih. Razstavljeni so tudi različni po-
znosrednjeveški eksponati; med nji-
mi opečni reliefni model za odtis na 
sladki kruh z motivi palmovih vejic in 
križi nemškega viteškega križarskega 
reda, pa fragmenti pečnice z upodo-
bitvijo Eve in leva, cela vrsta čaš in 
loncev iz 14. oz 15. stoletja … Med ar-
heološkimi najdbami novega veka so 
v vitrinah na ogled glazirana in neg-
lazirana kuhinjska keramika, vrč, lonci 
z ročaji in skledice z engoba poslika-
vo ter pločevinast grb Avstro-ogrske 
monarhije v času Franca Jožefa itd.

Arheološka zbirka je namenje-
na predvsem šolarjem ter mladini, 
mnoge pa najbolj pritegne okostje 
mlade deklice z bogatim nakitom in 
deli noše, najdeno med arheološkimi 
izkopavanji v Grabah pri Središču ob 
Dravi. Na odprtju razstave, ki sta jo z 
recitiranjem pesmi polepšali dijakinji 
Gimnazije Ormož Kaja Horvat in Ali-
na Planinc, je zbrane pozdravil tudi 
direktor PMPO Aleksander Lorenčič. 
Poudaril je, da je prav, da vsako leto 
na ta dan dajo veliko težo kulturi, ki je 
sicer kot taka odrinjena na obrobje. 

Pri tem pa ni mogel mimo ptujske ar-
heološke zapuščine, katere glavnina 
je zaprta v depojih.

Predstavitev nove, 
obsežne publikacije

V popoldanskem času je potekala 
predstavitev nove številke publikaci-
je, Zgodovinskih zapisov XV, ki je le-
tos vsebinsko obsežnejša od lanske, 
saj prinaša 13 prispevkov 12 avtorjev 
na 128 straneh in je tudi slikovno 
zelo bogata. Omenjena publikacija 
ponuja v branje prispevek o pripo-
vedih domačinov o zadnji ormoški 
grofi ci in njeni družini, obsežnejši 
zapis konkretnih imen in priimkov 
53 izgnanih Ormožanov v času druge 
svetovne voljne, življensko zgodbo t. 
i. vesmeštra Topolovca, zapis o ume-
tniku Radu Braučiču, predstavljen je 
fragment keramične fi gurice konje-
nika, ki je bil najden v Ormožu leta 
1962, pa dopolnjene ugotovitve o 
grbih plemiških rodbin iz ormoškega 
gradu, članek o začetku kinemato-
grafa v Ormožu in še o prvi in najsta-
rejši slaščičarni v Ormožu (Žigrova 
slaščičarna), ... in še marsikaj lahko 
bralci izvedo v novi pubblikaciji. 

V nadaljevanju večera je sledilo še 
predavanje Večnosti zapisana trta, 
skozi katero sta s fotografi jo in bese-
do popeljala fotograf Ciril Ambrož in 
novinar Stane Kocutar.

Ormož, Podravje � Ta veseli dan kulture

Na ogled kratek pregled arheološke dediščine 
Ta veseli dan kulture, s katerim obeležujemo obletnico rojstva Franceta Prešerna, je v začetku minulega tedna z bogatim 
programom, ki so ga združeno pripravili Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož, Zgodovinsko društvo in Hortituristično društvo 
Ormož, vabil v prostore ormoške enote Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož.

Foto: MH

Muzejske zbirke v ormoškem gradu, v Grajski pristavi Ormož, gradu Velika Nedelja in v ptujskem gradu so si lahko 
obiskovalci ogledali brezplačno.

v Splitu in na katerem so sodelovali 
številni zbori in komorne zasedbe iz 
Hrvaške in iz drugih držav sveta. Ko-
morni zbor Glasis se je na tekmova-
nju predstavil s skladbo O Salutaris 
Hostia skladatelja Blaženka Juračića 
in še z dvema slovenskima: prekmur-

sko ljudsko v priredbi Slavka Šuklarja 
Zrejlo je žito in skladbo Sama Vovka, 
v rezijanskem narečju Ta na solbici. 
V močni konkurenci je osvojil abso-
lutno tretje mesto tekmovanja, za 
prvouvrščenimi domačini Akadem-
skim pevskim zborom iz Splita in za 

drugouvrščeno komorno zasedbo 
Boulevard harmonists of the North-
-West University iz Južnoafriške re-
publike.Sledile so številne pohvale 
in potrditve, stkale so se nove vezi in 
povabila k sodelovanju.

Člani komornega zbora Glasis, ki ga vodi dirigent Ernest 
Kokot, so bili letos maja zelo uspešni na mednarodnem zbo-
rovskem tekmovanju v Zadru. Osvojili so zlato priznanje, 
absolutno drugo mesto tekmovanja izmed vseh sodelujočih 
zborov iz vseh kategorij in prejeli Srebrni križič Opatice Čike.

Najbolj navdušeni za kulturo 
so se v ormoški grad odpravili 
že zjutraj, kjer je potekalo od-
prtje dopolnjene arheološke 
razstave Med Dravo in Muro. 
Stalno razstavo, ki je od leta 
2006 na ogled v dveh prosto-
rih ormoškega gradu, je ku-
stos arheolog Pokrajinskega 
muzeja Ptuj-Ormož (PMPO) 
mag. Brane Lamut obogatil s 
srednjeveškimi in novoveškimi 
pridobitvami. »Gre za razširitev 
stalne arheološke zbirke, ki je 
do sedaj zajemala gradivo od 
prazgodovine do zgodnjesre-
dnjeveških slovanskih najdb. V 
zbirki pa so manjkale še bogate 
najdbe, ki jih premore Ormož 
za čas do 19. stoletja,« je pojas-
nil avtor ter se zahvalil sodelav-
ki Nini Mertik, ki je restavrirala 
razstavljene predmete.
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Občutki Kidričanov so po odi-
grani zadnji tekmi v tem letu me-
šani: izjemno veseli in ponosni so 
na visoko uvrstitev in zadnje štiri 
zaporedne zmage, žalostni pa, 
ker je jesenskega dela sezone ko-
nec … Forma Šumarjev je bila ob 
koncu tega dela sezone naravnost 
fantastična, zgodovinska zmaga 
proti Olimpiji bo ostala zapisana 
v analih kidričevskega kluba, piko 
na i pa so postavili v nedeljo, ko 
so v zadnji tekmi tega dela sezone 
ugnali Celjane.

S Celjani začeli in 
končali – obakrat z 
zmago

Z moštvom iz knežjega mesta so 
Kidričani tudi odprli sezono, tudi 
takrat so zmagali (2:1). »V prvi tek-
mi s Celjem smo sicer zmagali, a so 
si Celjani takrat zaslužili več. Tokrat 
dvomov ni bilo, zato sem seveda 
veliko bolj zadovoljen s to tekmo,« 
je dejal trener domače zasedbe 
Oliver Bogatinov.

Ta glede na tekmo z Olimpijo 
(pričakovano) ni opravili nobene 
spremembe v začetni enajsterici. 
Gostujoča zasedba je boljše za-
čela tekmo, kljub izostanku dveh 
najboljših strelcev, Rudija Požega 

Vancaša in Mitja Lotriča. V 7. minu-
ti so izvedli nasprotni napad, ki ga 
je s strelom zaključil Lovro Cvek, a 
je Janžekovič žogo odbil v kot. Iz-
vajal ga je Tadej Vidmajer, v sredini 
pa je bil ob Jakšiću zelo spreten 
Elvedin Džinič, ki je žogo zabil pod 
prečko – 0:1.

Zaostanek jih ni zmedel
Kidričanov to ni zmedlo, prej 

»streznilo«, saj so postajali vse bolj 
podjetni. To pobudo so kronali v 
15. minuti, ko je Erik Gliha podal 
žogo proti Francescu Tahiraju na 
levi bok, ta je kot »hitri vlak« pre-

hitel Džiniča, nato je obšel še Zale-
tela in natančno zadel v bližnji kot 
nemočnega Rozmana – 1:1.

Šumarji so zadržali pobudo in v 
23. minuti izvedli novo bliskovito 
akcijo, tokrat na desni strani. Tudi 
tokrat je Tahiraj lepo stekel v pra-
zen prostor, žogo je lepo ukrotil in 
jo nato natančno poslal v sredino 
do Roka Kidriča, ki je v skoku brez 
težav preskočil svojega čuvaja in z 
glavo zadel v polno – 2:1.

Celjani so sicer lepo kombinirali 
v polju, a so bili v zaključku prema-
lo podjetni, po navadi so jim Kidri-

čani z borbenostjo preprečevali 
zaključne strele. V 37. minuti pa so 
rdeče-beli udarili še tretjič: Gliha, 
Leko in Tahiraj so kombinirali na 
levi, »Tahi« je nato s približno 22 
metrov sprožil izjemen strel, ki pa 
je zadel v bližino stičišča prečke in 
stative, žoga se je odbila nazaj v 
polje, kjer jo je Nikola Leko iz bliži-
ne zbrano potisnil v prazno mrežo 
– 3:1. 

Tik pred odmorom so bili Celjani 
blizu znižanju, a je Luka Janžekovič 
izjemno reagiral in ubranil strel No-
vaka iz bližine. 

Zaprli vse poti do 
svojega gola

Prednost dveh zadetkov je bila 
velika zaloga domače ekipe za 
drugi del tekme, ki jo ob zadnjih 
uspehih težko zapravljajo. Tudi 
tokrat je bilo tako, saj so z agre-
sivnim pokrivanjem gostom one-
mogočali organizacijo napadov. 
Delovali so izjemno organizirani, 
s hitrim vračanjem v obrambo so 

zapirali vse poti do svojega gola. 
Znova so velik del naloge na sre-
dini opravili Horvat, Petrovič in 
Muminović, obrambna vrsta pa je 
delovala morda celo najbolj trdno 
doslej, predvsem Ilija Martinović je 
bil »kralj izbijanj visokih podaj«. 

V 58. minuti je odbita žoga 
prišla do Janeza Piška, lepo si jo 
je namestil in poskusil s približno 
28 metrov, Janžekovič pa mu je z 
obrambo preprečil veselje. To je 
bil praktično najnevarnejši poskus 
gostov v drugem delu srečanja. 

Piko na i izjemni predstavi so 
Kidričani postavili v 84. minuti, ko 
je Kidrič poslal uporabno dolgo po-
dajo proti rezervistu Krunu Ivan-
čiču, ta je s strani prišel do strela, 
Rozman je žogo odbil v polje, na-
njo pa je naletel najboljši posame-
znik tekme Francesco Tahiraj in jo 
poslal v mrežo – 4:1. 

S to tekmo se je zaključil je-
senski del sezone, v Kidričevem 
pa bo rezultat 4:1 za veselje ljudi v 
klubu na semaforju ostal še nekaj 
dni, podobno kot po tekmi z Olim-
pijo 6:2 …

Jože Mohorič

Tahiraj tik pod vrh najboljših strelcev
Dva zadetka in dve asistenci je bil končni izkupiček najboljšega 

posameznika tekme Francesca Tahiraja. »Danes mi je šlo odlično, 
ob dveh zadetkih in dveh asistencah bi bilo težko bolje,« je sijal od 
zadovoljstva. 22-letni ofenzivni vezist je tako na najboljši mogoči 
način zaključil fenomenalni jesenski del, ki ga je končal pri skup-
no devetih golih in štirih asistencah. Na lestvici najboljših strelcev 
je zaostal le za trojico Andres Vombergar, Rok Kronaveter in Rok 
Sirk, ki jih je dosegla deset. 

Francesco Tahiraj, Aluminij: »Tekma je bila z naše strani odlična, 
čeprav nismo najbolje začeli. Praktično vse smo nato rešili že do 
polčasa, ko smo dosegli tri zadetke. Moja in forma celotne ekipe je 
posledica dobrega dela na treningih, odličnega vzdušja v slačilnici 
in velike želje po zmagah.«

Morda je to tudi končna Tahirajeva statistika pri 
Aluminiju, ki se je z odličnimi predstavami znašel v 
zapiskih številnih managerjev iz tujine. Odhod v zimskem 
prestopnem roku ne bi bil presenetljiv …

Rokomet
Ormožanom in Ptujčanom 
ne gre in ne gre

Stran 14
Odbojka
Vodilne Grosupeljčanke na 
Ptuju prvič poražene

Stran 15

Mali nogomet
Luka Šalamun odločil derbi 
kroga 

Stran 16
Futsal
Težko priborjena zmaga Šic 
bara, rekordna Hiše daril

Stran 16

E-mail: sport@radio-tednik.si

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak,
Črtomir Goznik

Oliver Bogatinov, trener Aluminija: »Ekipa 
je po hitrem zaostanku verjela vase, kar kaže 
na to, da imajo fantje precejšnjo mero samo-
zavesti. Največ so jo zagotovo dobili po zma-
gi z Olimpijo. Preobrniti rezultat z 0:1 na 4:1 
je samo odraz tega. Splošno mnenje v naši 
ekipi je, da bi želeli še kakšen krog več v tem 
delu. Vseeno gredo fantje sedaj na zasluženi 
dopust, zelo hitro po novem letu pa se zno-
va dobimo. Takrat bo ekipa skoraj zagotovo 
spremenjena, saj si nekaj fantov tukaj zasluži 
nekaj več.«

Dušan Kosič, trener Celja: »Moram biti 
iskren in priznati, da je bil Aluminij boljši tek-

mec in je zasluženo zmagal. Manjkala nam je 
kvaliteta Požega Vancaša in Lotriča, a smo 
kljub temu mislili, da bomo boljše izgleda-
li na igrišču. Ko se je tekma pri rezultatu 1:1 
'lomila', smo mi naredili dve ali tri napake, ki 
jih nikakor ne bi smeli in to je bilo odločilno. 
Enostavno smo prepoceni spustili Kidričane 
v protinapad. Aluminij je nato samo še rasel, 
nam pa ni uspelo najti rešitve. Tekma je bila 
sicer polna tempa, nikomur ni mogoče očita-
ti pomanjkanja želje.«

Ilija Martinović, Aluminij: »Tokrat smo 
samo nadaljevali serijo, ki jo držimo že nekaj 
časa. Moje mnenje je, da trenutno igramo 

najlepši nogomet v Sloveniji: imamo kakovo-
stno ekipo, vsak opravlja svoje naloge, tako 
igralci kot strokovno vodstvo in uprava – re-
zultat je zadnja odlična serija.«

Matjaž Rozman, Celje: »Tekmo smo dobro 
začeli, celo povedli, a nato hitro prejeli za-
detek, ki je v marsičem porušil naše načrte. 
Enostavno je težko reči, kaj se je takrat zgo-
dilo, a naša reakcija bi vsekakor morala biti 
boljša. Aluminij pa že na nekaj zaporednih 
tekmah dosega številne zadetke, tudi tokrat 
je bil zelo učinkovit. Sam se v Celju dobro 
počutim, redno branim, tudi rezultati so kar 
dobri.«

Nogomet � 1. SNL, 19. krog

Kidričani odkrito
žalujejo, ker je 
konec sezone

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so jesenski del sezone zaključili za oceno od-
lično – s prepričljivo zmago proti Celjanom. To je bila njihova četrta 
zaporedna! Najboljši igralec tekme je bil Francesco Tahiraj.

Aluminij – Celje 4:1 (3:1)
STRELCI: 0:1 Džinić (7.), 1:1 Ta-

hiraj (15.), 2:1 Kidrič (23.), 3:1 Leko 
(37.), 4:1 Tahiraj (84.).

ALUMINIJ: Janžekovič, Gliha 
(od 86. Grgić), Jakšić, Kontek, 
Martinović, Muminović, Petrovič, 
Horvat, Leko (od 83. Krajnc), Tahi-
raj, Kidrič (od 71. Ivančić). Trener: 
Oliver Bogatinov.

CELJE: Rozman, Stojinović, 
Zaletel, Džinić, Vidmajer, Pišek, 
Cvek, Brecl, Pungaršek (od 76. R. 
Štraus), Novak (od 56. Ibišević), 
Vizinger (od 83. D. Štraus). Tre-
ner: Dušan Kosič.

10 € popusta  
50-minutna masaža Valens Augusta v Grand Hotelu Primus je posebnost Medico-wellnessa  

Valens Augusta, ki vključuje ročno masažo celega telesa, anti-stres masažo glave in masažo stopal. 
Obvezna predhodna rezervacija termina: 02/ 74 94 150, E: wellness@terme-ptuj.si. Za uveljavljanje popusta predložite kupon.  

Kupon ne velja pri nakupu darilnih bonov ter se z drugimi popusti izključuje. Kupon velja za eno storitev in se lahko izkoristi do 20. 12. 2018.
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Drava Ptuj – Herz 
Šmartno 33:35 (18:20)

DRAVA PTUJ: Reisman, Gregorc 
3 (2), Grobelnik 2, Hrupič 4, Belec, 
Zupanc 2, Stopar 9, Bedrač, Ro-
žman 6, Žunič, M. Žuran, Bračič, 
Krasnič, S. Žuran, Sivka 7. Trener: 
Vladimir Vujović.

SEDEMMETROVKE: Drava Ptuj 
2/2, Herz Šmartno 1/1. IZKLJUČIT-
VE: Drava Ptuj 4, Herz Šmartno 6 
minut

Ekipi Drave in Herza sta odigra-
li »rokometno dirko«, saj sta v 60 
minutah zabili kar 68 zadetkov. To 
seveda pomeni, da sta bili obrambi 
obeh ekip slabi, saj sta tako vratar-
ja Sandi Žuran in Boštjan Belec na 
domači kot Midhad Muratovič na 
gostujoči strani obranila še vsaj po 
deset strelov. Na poti do zmage so 
bili Šmarčani enostavno odločnejši 
in bolj zbrani v napadu, prav tako 
pa so vedno v kritičnih trenutkih 
odigrali najboljše minute. Ob dob-
ri predstavi Herza in povprečni 
Drave, ko jim ni uspevalo veliko, 
sta Ptujčane na čelu z njihovim 
trenerjem Vladimirjem Vujovićem 
velikokrat razjezila tudi sodnika, 
saj sta jim »ukradla« vsaj pet čis-
tih sedemmetrovk, prav tako pa 

sta z nekaj spornimi odločitvami 
kar precej vplivala na potek same 
tekme.

Gledalci v športni dvorani Ljud-
ski vrt so vsekakor več pričakovali 
od ptujskih rokometašev, ki – roko 

ne srce – niso bili pravi. To se je vi-
delo skozi večino tekme, saj je bila 
njihova obramba 6-0 in v zadnjih 15 
minutah 5-1 pod njihovim nivojem, 
v napadu so naredili preveč tehnič-
nih napak in s takšno predstavo si 
niso zaslužili pozitivnega rezultata. 
Na drugi strani so rokometaši Her-
za dobesedno »leteli po igrišču« in 
so bili zelo učinkoviti v napadu. 

Sam začetek tekme je nakazoval, 
da bo zmaga ostala doma, saj je 

razigrani Jan Sivka po nasprotnem 
napadu zadel za 6:3. A Šmartno je 
imelo svojo strategijo in veliko več 
razigranih igralcev kot Drava. Izsto-
pala je zunanja linija Rok Ribarič s 
šestimi, Jaka Avsec z osmimi in An-
draž Justin (organizator) z devetimi 
zadetki. Ti trije so prebijali domačo 
obrambo in so kmalu poravnali 
rezultat na 8:8, nato pa se je nekaj 
časa igralo gol za gol. V sami konč-
nici prvega dela so gostje nanizali 

nekaj zaporednih zadetkov za 18:20. 
Obramba Drave je izgledala kot naj-
bolj luknjast švicarski sir … 

Trije igralci so vendarle vlekli do-
mači voz. To so bili Denis Hrupič, 
Jan Sivka in Žiga Stopar. Slednji 
je s položaja krožnega napadalca 
zabil skupno devet zadetkov. A 
tudi njegova dobra učinkovitost ni 
pomagala do preobrata, saj se je 
drugi polčas nadaljeval po tirnicah, 

ki so si jih na igrišču postavili igral-
ci Herza. Njihovi rokometaši so še 
naprej neumorno zadevali v napa-
du in v 45. minuti je Andraž Justin iz 
protinapada zadel za 23:28. Roko-
metašem Drave je na tej tekmi šlo 
marsikaj narobe. Z igro »na horuk« 
sta sicer sledili dve boljši obdobji, 
ko je nekaj obramb nanizal vratar 
Boštjan Belec in je Jan Sivka znižal 
na 26:29, kasneje še Jan Gregorc na 
28:31. A bližje ni šlo ... Za to sta na 
drugi strani z zadetki poskrbela iz-
redna Jaka Avsec in Andraž Justin, 
ki sta ekipo Herza šest minut pred 
koncem pripeljala v vodstvo za šest 
zadetkov. Ne glede na uspešno 
končnico ter delni rezultat 5:1 se je 
tekma končala s popolnoma zaslu-
ženo zmago Šmarčanov.

V torek v Pokalu 
Slovenije z Mariborom

Po četrtem prvenstvenem po-
razu v zadnjih petih tekmah je v 
slačilnici rokometašev Drave sledil 
dolg sestanek … Ptujčane že nocoj 
(v torek, 11. 12.) ob 19.30 čaka nova 
zahtevna tekma, saj se bodo v 
športni dvorani Ljudski vrt v Poka-
lu Slovenije pomerili z Mariborom 
Branikom.

David Breznik

Najti piko na i
Jure Kocbek, Jeruzalem: 

„Ne strinjam se s tem, da 
nismo verjeli v uspeh proti 
Trimu. Naredili smo preveč 
napak v igri v obe smeri. Go-
stje, ki so zelo dobra ekipa, 
so vse naše pomanjkljivosti 
znali kaznovati in so zaslu-
ženo osvojili točki. Tri tekme 
nas še čakajo v decembru 
in menim, da smo sposobni 
dobiti vse tri. Le še tisto piko 
na i moramo nekje najti in bo 
steklo tudi po naših željah.“

Gal Cirar, Trimo: „Veselil 
sem se srečanja z mojo bi-
všo ekipo, kjer sem preživel 
tri lepe sezone. Kljub slab-
šim rezultatom Jeruzalema 
sem presenečen nad lepim 
obiskom tekme. Lepo je 
zmagati v takšnem vzdušju. 
Soigralci so mi povedali, da 
se zmage proti Ormožu na 
njegovem terenu niso veseli-
li od leta 2012. Danes smo za-
služeno osvojili nove točke. 
Škoda, da smo tako slabo 
odigrali zaključek tekme in 
nasprotniku dovolili, da nas 
skoraj ujame. V Trebnjem 
se odlično počutim, ekipa je 
homogena, orientiran sem 
samo na rokometno igro 
in verjamem, da lahko s Tri-
mom letos posežemo po 
visokem mestu in Ligi za pr-
vaka. Mojim Ormožanom pa 
želim, da se čim prej pobe-
rejo in da zberejo čim večje 
število točk, ki bodo zados-
tovale za obstanek v ligi.“
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1. B SRL (m)
REZULTATI 11. KROGA: Črnomelj 

– Ajdovščina 32:30, Slovenj Gradec 
2011 – Krško 29:26, Pomurje – Mo-
kerc-Ig 29:30, Brežice – Radeče 
Papir nova 29:30, Butan Plin Izola 
– LL grosist Slovan 31:26, Drava 
Ptuj – Herz Šmartno 33:35, Škofl ji-
ca Pekarna Pečjak – Rudar 33:34.
1. SLOVENJ GRADEC 11 9 0 2 18
2. GROSIST SLOVAN 11 9 0 2 18
3. KRŠKO 11 8 1 2 17
4. BUTAN PLIN IZOLA 11 8 1 2 17
5. DRAVA PTUJ 11 6 1 4 13
6. HERZ ŠMARTNO 11 5 2 4 12
7. RUDAR  11 5 1 5 11
8. RADEČE PAPIR NOVA 11 5 1 5 11
9. MOKERC - KIG 11 5 0 6 10
10. ŠKOFLJICA PEČJAK 11 4 1 6 9
11. BREŽICE 11 3 1 7 7
12. AJDOVŠČINA 11 2 1 8 5
13. ČRNOMELJ 11 1 3 7 5
14. POMURJE 11 0 1 10 1

nekaj odličnimi obrambami in v 52. 
minuti so bili domačini v izgublje-
nem položaju, saj so zaostajali že 
za šest zadetkov. 

Vendar je bil kljub vsemu za-
ključek tekme precej dramatičen. 
Ormožanom je uspela serija pe-
tih zadetkov zapored, tako da so 
se približali le na gol zaostanka 
(25:26, 26:27). Marko Kotar pa je 
bil tisti, ki je z golom zapečatil uso-
do Ormožanov.

Žal tudi tokrat športna sreča ni 
bila na strani domačinov. Gledal-
ce je še najbolj razburil trenutek 
(skozi tekmo jih je bilo kar nekaj), 
ko je kapetan Jeruzalema Bojan 
Čudič v velikem lovu za tekmecem 
prestregel žogo za protinapad, a 
jo je SEHA sodniška dvojica Backo-
vič-Palačkovič dobesedno podarila 
Trimu, svoje pa je dodal še „tretji 
sodnik“ Kavčič, ki je reakcijo do-
mače klopi kaznoval z izključitvijo 
za dve minuti. In tako so Ormožani 
v lovu za preobratom ostali brez 
protinapada in morebitnega „lah-
kega gola“. 

Za uspeh in nove točke bo v pri-
hodnosti treba mozaik sestavljati 
skozi celotno tekmo in ne le dobrih 
dvajset minut. 

V sredo, 12. decembra, čaka 
Jeruzalem pokalna tekma 
v Ljubljani proti Slovanu, 
v soboto, 15. decembra, 
pa izjemno pomembno 
gostovanje na državnem 
prvenstvu proti Dolu 
Hrastniku. Na tem srečanju 
bodo točke štele „dvojno“.

Uroš Krstič

Jeruzalem – Trimo 
26:28 (13:15)

JERUZALEM: M. Šulek (6 
obramb), T. Balent (5 obramb); D. 
Bogadi, A. Šoštarič 4, B. Čudič 6 
(5), R. Žuran 7, U. Horvat, T. Hebar 
2, T. Šulek, J. Kocbek 1, T. Kosi 2, 
D. Ozmec 4, D. Mesarić, Ž. Toplak, 
Ž. Ciglar, B. Fergola. Trener: Saša 
Prapotnik

SEDEMMETROVKE: Jeruzalem 
5/5; Trimo 3/3. IZKLJUČITVE: Jeru-
zalem 10; Trimo 10 minut. IGRALEC 
TEKME: Anže Dobovičnik (Trimo 
Trebnje).

Ormožani so na zadnjih devetih 
tekmah osvojili le eno točko (na 
gostovanju pri takrat vodilni Ribni-
ci) in tonejo v nevarne vode glede 
obstanka v ligi. Tokrat so bili za Or-
možane premočni Trebanjci, ki so 
osem minut pred koncem vodili že 
za šest zadetkov (20:26). 

V 1. polčasu sta se ekipi izmenje-
vali v vodstvu. Gostitelji so največ 
vodili z golom prednosti, gostje 
v štirih primerih za dva zadetka. 
Mogoče celo odločilen trenutek 
tekme za Ormožane se je zgodil v 
30. minuti. Trimo je pri vodstvu z 
golom prednosti (13:14) napadal z 

igralcem manj v polju. Trener Trima 
Benjamin Teraš je namesto vratar-
ja v polje poslal šestega igralca in 
gostje so 15 sekund pred koncem 
storili tehnično napako, po kateri 
je žoga končala zunaj igrišča. Čez 
nekaj trenutkov je že pristala v ro-
kah Davida Bogadija, ki je nemudo-
ma sprožil s svoje polovice na pra-
zen trebanjski gol, vendar zgrešil 
za izenačenje. V polprotinapadu so 
„darilo“ Ormožanov za petnajsti 
zadetek izkoristili Trebanjci in pre-
ko Matica Kotarja tri sekunde pred 
koncem polčasa dosegli zadetek 
(13:15).

Še dodatna kazen za nena-
tančnost Ormožanov je sledila 
na začetku 2. polčasa, ko je Trimo 
izkoristil dva zaporedna napada 
in ušel na prednost štirih golov 
(13:17). Jeruzalem je na vse načine 
želel spreobrniti potek tekme, ven-
dar ne igra v obrambi, ne v napadu 
nista bili na želeni ravni. Trebanjci 
so brez večjih težav prebijali do-
mačo obrambo, v golu Trima pa je 
svoje dodal še vratar Urh Brana z 

Rokomet � NLB liga, 13. krog

Ormožanom ne gre in ne gre

Foto: Črtomir Goznik

Anže Šoštarič (Jeruzalem Ormož)

Nogomet � 1. SNL

Maribor zadržal visoko prednost, Aluminij tretji
Vodilno mesto Maribora in drugo Olimpije nista nobeni 
presenečenji, to pa zagotovo ne velja za tretje mesto 
Aluminija. Šumarji so jeseni na 19 tekmah zbrali 30 točk, kar 
je le tri manj kot v pretekli sezoni ob koncu sezone na 36 
tekmah …

Maribor je zadnje dejanje tega dela sezone opravil z odliko, čeprav 
rezultat ob polčasu tega ni potrjeval. Vijoličasti so v nadaljevanju v prvih 
15 minutah dosegli dva zadetka in odločili srečanje. Darko Milanič je po 
koncu tekme upravičeno sijal od zadovoljstva, saj je ob standardno 
učinkovitih Mlakarju in Zahoviću znova »udarila« naveza Derviševič-Iv-
ković – prvi v vlogi podajalca, drugi v vlogi strelca z glavo. 

Po težkem tednu in ostrih puščicah predsednika Milana Mandarića, 
ki jih je usmeril proti igralcem, je Olimpiji uspelo strniti vrste in z zmago 
zaključiti prvi del sezone. To pri slabi Gorici, ki že tedne ne najde prave 
forme, niti ni bila težka naloga. Zeleni so jo opravili brez Roka Kronave-
tra, Branka Iliča in Aljaža Ivačiča, kar je najbrž že znak prvih aktivnosti 
novega turbulentnega prestopnega roka moštva iz prestolnice … In 
novega sestavljanja ekipe, zelo verjetno tudi trenerskega štaba …

Domžalčanom je uspelo ugnati Krško, ki je prikovano na dno, Mura 
pa to ni uspelo proti Triglavu. Prekmurska ravnica in Triglav sta si pač 
preveč nasprotna, zato je medsebojni remi kar pričakovan. Mura je na 
zadnjih dveh domačih tekmah s Celjem in Triglavom iztržila le točko, 
sicer bi lahko bila dve mesti višje na lestvici … Zdi se, da je evforija okoli 
spektakularnega gostovanja v Ljubljani (remi 2:2) nekaj posledic pri no-
vincih v ligi vendarle pustila. 

JM

Rokomet � 1. B SRL (m), 11. krog

Ko gre vse narobe …

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Drave in Šmartnega so odigrali tekmo »brez obramb«, skupno so dosegli kar 68 zadetkov.

Rokomet � Pokal Slovenije (m)
1/16 FINALA, TOREK, 11. 12., OB 19.30: Drava Ptuj – Maribor 

Branik; SREDA, 12. 12., OB 19.00: LL Grosist Slovan – Jeruzalem 
Ormož. 

Ekipa Moškanjci-Gorišnica se je že uvrstila v osmino fi nala, ker 
je ekipa Železniki odpovedala nastop. 

Športni napovednik

REZULTATI 19. KROGA: 
Aluminij – Celje 4:1 (3:1);
Rudar Velenje – Maribor 1:3 (1:1); strelci: 0:1 Mlakar (35.), 1:1 Črnčič 

(41.), 1:2 Zahović (52.), 1:3 Ivković (59.);
Gorica – Olimpija 1:3 (1:1); strelci: 0:1 Vombergar (16., z 11 m), 1:1 Celcer 

(44., z 11 m), 1:2 Savić (57.), 1:3 Vombergar (75.);
Domžale – Krško 2:1 (0:0); strelci: 1:0 Melnjak (72.), 2:0 Vetrih (80.), 

2:1 Volaš (85.);
Mura – Triglav 0:0.

1. MARIBOR 19 14 3 2 55:16 45
2. OLIMPIJA LJUBLJANA 19 10 6 3 41:28 36
3. ALUMINIJ 19 9 3 7 35:28 30
4. DOMŽALE 19 7 6 6 35:28 27
5. CELJE 19 6 8 5 22:28 26
6. MURA 19 6 6 7 26:25 24
7. GORICA 19 5 7 7 22:29 22
8. RUDAR VELENJE 19 5 3 11 20:41 18
9. TRIGLAV KRANJ 19 4 4 11 24:43 16
10. KRŠKO 19 3 6 10 14:28 15

NLB liga
REZULTATI 13. KROGA: Ko-

per 2013 – Maribor Branik 30:30 
(16:14), Dobova – Riko Ribnica 
24:34 (15:18), Jeruzalem Ormož – 
Trimo Trebnje 26:28 (13:15), Sviš 
Ivančna Gorica – Dol TKI Hrastnik 
25:26 (11:14), Urbanscape Loka 
– Celje Pivovarna Laško 28:30 
(14:17), Krka – Gorenje Velenje 
27:31 (11:14).
1. CELJE PIVO. LAŠKO 13 12 0 1 24
2. RIKO RIBNICA 13 10 3 0 23
3. GORENJE VELENJE 13 9 2 2 20
4. MARIBOR BRANIK 13 8 2 3 18
5. TRIMO TREBNJE 13 6 2 5 14
6. KOPER 2013 13 6 2 5 14
7. URBANSCAPE LOKA 13 7 0 6 14
8. KRKA 13 4 1 8 9
9. JERUZALEM ORMOŽ 13 3 1 9 7
10. DOBOVA 14 3 0 11 6
11. DOL TKI HRASTNIK 13 2 1 10 5
12. SVIŠ IVANČNA GORICA 12 1 0 11 2
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Na igriščih pokrite dvorane ŽTK 
Maribor je pretekli teden potekal 
mladinski ITF-turnir 4. ranga – Ma-
ribor Open. Podobni turnirji so 
lepa priložnost za mlade domače 
igralce, da se izkažejo v medna-
rodni konkurenci in nabirajo izku-
šnje za kasnejše članske preizkuš-
nje. 

V Mariboru je nastopala tudi 
močna ekipa TK Terme Ptuj, v 
kateri so bili Filip Jeff  Planinšek, 
Blaž Vidovič, Žiga Kovačič, Maja 
Makorič in Taja Lončarič. Pri 
dekletih je bila Maja 5. nosilka, 
vstop v četrtfi nale pa ji je prepre-
čila Tjaša Klevišar. Podobna je bila 

zgodba Filipa, ki je na isti stopnič-
ki klonil proti 12. nosilcu, Nemcu 
Frantzenu.

Izjemen rezultat je uspel 16-le-
tnemu Blažu Vidoviču, ki je od-
igral najboljši turnir v svoji do-
sedanji karieri in se na turnirjih 
podobnega ranga prvič prebil 
med najboljše štiri. Pri tem je ob 
tehnično odličnih igrah pokazal 
še izjemen napredek v psiholo-
škem smislu, saj je kar štiri dvo-
boje v svojo korist obrnil v tesnih 
zaključkih odločilnega tretjega 
niza. Medtem ko je morda na 
nekaterih prejšnjih turnirjih po-
dobne situacije zvečine izgubljal, 

je tokrat v tem elementu dobese-
dno blestel. Največ šteje zmaga 
proti 8. nosilcu, leto starejšemu 
Kristofu Mlinariku (377. na mla-
dinski ITF-lestvici), najbolj pa je bil 
dramatičen dvoboj proti Britancu 
Finnu Murgettu, kjer je dvakrat 
slavil v tie-breaku. Tudi v polfi na-
lu je Vidovič prikazal veliko mero 
teniškega znanja, kar je potrdil 
tudi trener Luka Hazdovac: „Blaž 
je dal vse od sebe, a je utrujenost 
naredila svoje. Treba je povedati, 
da je v tem tednu odigral pet po-
samičnih in prav toliko dvobojev 
dvojic. Za nameček so se skoraj 
vsi končali v tretjem nizu.“

Predsednik in trener TK Terme 
Ptuj je bil zadovoljen tudi z nasto-
pom preostalih članov ptujske 
ekipe: „Tekmeci so na tem nivoju 
že zelo zahtevni, zato je potreben 
tudi kanček sreče, da se izide po 
željah. Maja je bila npr. v fi nalu 
dvojic s Pio Lovrič v igri za končno 
lovoriko vse do master tie-breaka, 
ta pa je vedno majhna loterija. 
Podobno velja tudi za dvojico Vi-
dovič-Kovačič, zato lahko vsem 
čestitam za njihove tokratne na-
stope.“

JM

2. SRL (m)
REZULTATI 8. KROGA: Arcont 

Radgona – Škerjanc Jadran Hrpe-
lje Kozina 25:31, Grosuplje – Kro-
nos 38:23, Ljubljana – Metlika 
41:17, Alples Železniki – Cerklje 
22:23, Moškanjci-Gorišnica – Sev-
nica 38:24.
1. LJUBLJANA 7 7 0 0 14
2. CERKLJE-RADOVLJICA  7 7 0 0 14
3. MOŠKANJCI - GORIŠNICA 8 6 0 2 12
4. GROSUPLJE 8 6 0 2 12
5. ALPLES ŽELEZNIKI 8 3 1 4 7
6. JADRAN HRPELJE - KOZINA 7 3 0 4 6
7. KRONOS  7 2 0 5 4
8. SEVNICA 7 1 1 5 3
9. METLIKA 7 0 2 5 2
10. ARCONT RADGONA 8 0 0 8 0

Helena Mijoč (ATK Grosuplje): »Naredile smo preveč napak. 
Ptujčanke so dokazale svojo kakovost in so nas premagale z odlič-
nim napadom, servisom in blokom. Me smo igrale nekako zasanja-
no in to je bilo premalo za zmago.« 

Ana Horvat (ŽOK SETO Ptuj): »To je bila defi nitivno ena naših 
najboljši predstav. Igrale smo sproščeno in dobro v napadu in blo-
ku, prav tako pa smo bile zelo dobre v polju, kjer smo uspešno 
postavile tudi zaščito po gostujočih napadih.« 
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njim tudi ščit, kar jih je pripeljalo 
do izida 2:0 v nizih. Odločilni dve 
točki sta pripadli Ani Horvat, saj 
je najprej odlično realizirala žogo 
s penalom, nato sta skupaj z Ur-
ško Stavbar (podajalka domače 
ekipe je s podajami zares dodobra 
razigrala njene soigralke, op. a.) 
uspešno postavili dvojni blok. 

V tretjem nizu so domačinke še 
stopnjevale svojo igro, ki je bila v 
odbojkarskih elementih na viso-
kem nivoju. Počasi so si nabirale 

prednost in so bile vedno bolj za-
nesljive v igri. Prav tako so odlič-
no servirale in Sara Sakovič je ob 
zaključkih akcij tudi s servisom na-
redila razliko, tako da je bilo sre-
di niza že 18:13. Odbojkarice ATK 
Grosuplje so se nato že domala 
vdale v poraz (24:15), nato pa za-
igrale »na vse ali nič« in nanizale 
šest zaporednih točk. A bližje ni 
šlo, saj je Nika Ravnikar servirala 
v out in slavje Ptujčank se je po 
izvrstni igri lahko začelo. Z vrhun-

sko igro so prišle do prestižne 
zmage in so na kolena spravile vo-
dilno ekipo lige! Gledalci so lahko 

uživali v lepi odbojkarski predstavi 
obeh ekip.

David Breznik

Moškanjci-Gorišnica – 
Sevnica 38:24 (22:11)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: Bra-
tuša, Mendaš, Ranfl ; Lorenčič 1, 
Šandor 6, Bedrač 5, Petek 2, Oz-
mec 4, Letonja, M. Geč 2, N. Geč, 
B. Geč 6, Sok 8, Ivančič 2, Korez, 
Leben 2. Trener: Siniša Radujko-
vić. 

SEDEMMETROVKE: Moškan-
jci-Gorišnica 1/1, Sevnica 3/2. IZ-
KLJUČITVE: Moškanjci-Gorišnica 2 
minuti, Sevnica 4 minute. 

Rokometaši Gorišnice so 
proti ekipi Sevnice, ki zaseda 
mesto v spodnjem delu 
lestvice, z 38 doseženimi 
zadetki izenačili najboljši 
strelski dosežek v sezoni, v 
2. krogu so jih ravno toliko 
dosegli tudi proti Kronosu. 

Varovanci trenerja Siniša Ra-
dujkovića so odlično odprli tekmo 
in si v 9. minuti priigrali visoko 
vodstvo 9:1. Matic in Blaž Geč 
ter Aljaž Sok in Nejc Šandor so v 
tem obdobju vsak dosegli po dva 
zadetka, devetega je dodal Nino 
Bedrač. Gostje so nato vendarle 
prišli do daha, znižali so na 9:5, a 
so domačini znova hitro »stopili 
na gas« ter do polčasa razliko zvi-
šali na velikih 11 zadetkov (22:11). 

Drugi polčas je bil bolj izenačen, 
razlika je v tem delu narasla samo 

še za tri zadetke. Vse do 53. mi-
nute je gostujoči zasedbi trenerja 
Aleša Pinteriča kazalo še boljše, 
saj je bil rezultat 32:23. Sledil je 
učinkovit zaključek domače za-
sedbe in delni izid 6:1 za končnih 
+14. 

Kot je bil to primer že v neka-
terih prejšnjih tekmah, se je tudi 
tokrat med strelce vpisalo veliko 
igralcev domače ekipe, konkre-
tno 10. Največ jih je zabil Aljaž Sok, 
osem. Za Gorišnico je to tretja za-
poredna in šesta zmaga v sezoni. 

Serijo bodo naslednji teden 
poskušali nadaljevati pri vodilni 
in neporaženi ekipi Cerklje-Rado-
vljica, kar bo vse prej kot lahka 
naloga …

JM

ŽOK SETO Ptuj – ATK 
Grosuplje 3:0 (28:26, 
25:23, 25:21)

ŽOK SETO Ptuj: Stavbar, Sako-
vič, Gajser, Paternost, Oancea, 
Pignar, K. Milošič, Horvat, Toma-
nič, Vedlin Gojčič, N. Milošič, Puč-
nik. Trener: Bojan Novak.

Pred sobotno tekmo na Ptuju 
so imele odbojkarice ATK Grosu-
plje popoln izkupiček v točkah in 
na osmih tekmah niso oddale niti 
niza. A ta zmagoviti niz se je na 
Ptuju končal, zanj so »krive« čla-
nice Odbojkarskega kluba SETO, 
saj so z njihovo najboljšo letošnjo 
predstavo zaustavile favoritinje in 
slavile s 3:0 v nizih.

Odbojkarice Grosuplja imajo 
visoko in uigrano ekipo, ki je udar-
no začela tekmo v športni dvorani 
Gimnazije Ptuj in je povedla 8:13. 
Ptujske igralke so bile še v rahlem 
krču, kar se je videlo predvsem 
pri slabšem sprejemu. Po minuti 
odmora trenerja Bojana Novaka 
so nato zaigrale kot prerojene. 
V glavnem so vse igralke skozi 
celotno tekmo dobro servirale in 
ta element jim je pomagal, da so 
ob učinkovitejšem napadu prišle 
do izenačenja na 16:16. Sledila je 
napeta končnica, v kateri so go-
stje naredile nekaj nepotrebnih 
napak, medtem ko so bile doma-
činke v napadu uspešne preko 
Sare Sakovič, Lene Pučnik in Ane 
Horvat. Slednja je v končnici do-
dala dva vrhunska bloka in nekaj 
servisov za osvojeni niz 28:26. 

Izgubljen niz je še bolj podžgal 
gostje, pri katerih je skozi celotno 
tekmo v napadu izstopala spreje-

malka-napadalka Helena Mijoč. 
Ob njej so bile v napadu razigrane 
še Nika Ravnikar, Ula Koletnik, 
Klavdija Čož in Anamarija Ahun. 
In prav močen napad je bil glavni 
adut gostij, ki so v drugem nizu 
povedle že s 4:11. A to še ni bila od-
ločilna prednost, saj so za žensko 
odbojko značilna velika nihanja in 
z njimi tudi rezultatski preobra-
ti. To se je zgodilo tudi tokrat in 
Ptujčankam je preobrat uspel z 
neverjetno borbenostjo za vsako 
žogo. 

Najbolj borbena igralka 
tekme je bila v domači ekipi 
nedvomno Nastja Gajser, 
saj je rešila tudi nekaj 
»nemogočih« žog. 

Ta borbenost je potegnila v po-
zitivno smer tudi njene soigralke, 
tako da je na primer mlada Klara 
Milošič s točko na mreži izenačila 
na 17:17. V končnici so Ptujčanke 
še bolj stisnile v igri v polju, saj 
so pobrale zares veliko žog, prav 
tako so postavile dober blok in za 

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske odbojkarice so v soboto prekinile mini niz nekoliko slabših rezultatov in so ugnale doslej neporaženo ekipo z Grosuplja. 

Odbojka � 1. B DOL (ž), 9. krog

Vodilne Grosupeljčanke na Ptuju doživele prvi poraz
1. B DOL (ž)

REZULTATI 9. KROGA: OD Krim 
– Prevalje 3:0, Vital Ljubljana – 
Mozirje 0:3, Piran –Nova KBM 
Branik II  0:3, ŽOK SETO Ptuj – 
ATK Grosuplje 3:0, Swatycomet 
Zreče – ŽOK Triglav Kranj 2:3.
1. ATK GROSUPLJE 9 8 1 24:3 24
2. ŽOK SETO PTUJ 9 7 2 24:8 21
3. SWATYCOMET ZREČE 9 7 2 23:12 21
4. ŽOK TRIGLAV KRANJ 9 7 2 23:13 20
5. MOZIRJE 9 5 4 17:15 16
6. OD KRIM 9 5 4 18:15 15
7. PREVALJE 9 3 6 12:20 9
8. VITAL LJUBLJANA 9 2 7 7:25 4
9. NOVA KBM BRANIK II  9 1 8 8:24 4
10. PIRAN 9 0 9 6:27 1

Rokomet � 2. SRL (m)

Tretja zaporedna 
zmaga Gorišničanov

Tenis � Mednarodni mladinski ITF-turnir

Lepa serija Vidoviča, dvojno 
slovensko finale pri dvojicah

Finalisti med dvojicami na mladinskem ITF-turnirju v Mariboru: z desne sta Blaž Vidovič in Žiga 
Kovačič, člana TK Terme Ptuj

Maribor Open, rezultati: 
posamezniki: 

1. krog: Vidovič – Matić (Hrvaš-
ka) 3:6, 6:3, 6:2;

2. krog: Vidovič – Minarik 
(Slovaška, 8.) 3:6, 6:3, 7:6(5);

3. krog: Vidovič – Murgett (VB) 
7:6(4), 5:7, 7:6(1);

četrtfi nale: Vidovič – Peruff o 
(Italija) 3:6, 7:5, 7:5;

polfi nale: Vidovič – Cadonau 
(Nemčija, 10.) 4:6, 6:7(4);

fi nale: Cadonau (10.) - Burdet 
(Švica) 1:6, 3:6. 
fantje, dvojice: 

četrtfi nale: Vidovič/Kovačič – 
Arbet/Habsuda (Slovaška) 7:5, 6:1;

polfi nale: Vidovič/Kovačič – Fa-
jta/Velcz (Madžarska, 1.) 7:6(6), 
6:4;

fi nale: Vidovič/Kovačič – De-
vald/Matić (Hrvaška) 6:4, 3:6, 
4:10. 
Dekleta, dvojice:

četrtfi nale: Makorič/Lovrič 
(1.) – Čirić-Bagarić/Petrić (Hrvaš-
ka/Romunija) 6:3, 6:2; Lončarič/
Strašek – Glavaš/Toth (Slovenija/
Madžarska, 2.) 2:6, 2:6;

polfi nale: Makorič/Lovrič (1.) – 
Herdzak/Klevišar /Poljska/Sloveni-
ja, 7. ) 7:5, 6:4;

fi nale: Makorič/Lovrič (1.) – Gla-
vaš/Toth (2.) 4:6, 6:3 4:10. 
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FK Kebelj – FC Hiša daril 
Ptuj 1:13 (0:4)

STRELCI: 0:1 Pihler (7.), 0:2 
Kotnik (11.), 0:3 Klemenčič (11.), 
0:4 Senekovič U. (14.), 0:5 Pihler 
(22.), 0:6 Vrabel (27.), 0:7 Seneko-
vič (28.), 0:8 Pihler (31.), 0:9 Vrabel 
(32.), 1:9 Gorinšek (32.), 1:10 Pihler 
(33.), 1:11 Senekovič (34.), 1:12 Vra-
bel (35.), 1:13 Klemenčič (35.).

FK KEBELJ: Brbre, Golob, Ratej, 
Videčnik, Blažič, Gorinšek, Fridrih. 

FC HIŠA DARIL PTUJ: Ste-
pišnik, Todorovski, U. Senekovič, 
Katan, Tušek, Pihler, Kotnik, Ra-
madani, Klemenčič, Letonja, Vra-
bel. Trener: Dejan Kraut.

Nogometaši FC Hiša daril Ptuj 
so v soboto odšli na eno najbliž-
jih gostovanj, v Oplotnico. Tam 
so se v dvorani Milenij pomerili z 
domačo vrsto Keblja, ki letos ni 
konkurenčna preostalim ekipam 
v drugem kakovostnem razredu 
slovenskega futsala. 

Ptujčani so bili od začetka do 
konca tekme boljši tekmec, zma-
ga v nobenem primeru ni bila 
vprašljiva, čeprav so se domačini 
vse do 7. minute uspešno branili. 
Takrat je kapetan gostov Thomas 
Pihler načel mrežo domačinov in 
nadaljevanje je bilo le še formal-
nost. Varovanci trenerja Dejana 

Krauta pa so z resnim pristopom 
polnili gol in se ustavili šele pri 
številki 13. Če izvzamemo prvih 
sedem in zadnjih pet minut, ko 
niso dosegli nobenega zadetka, 
potem so v preostalem delu tek-
me zadeli vsaki dve minuti … To je 
najvišja zmaga katere koli ekipe v 
2. ligi letos. 

Edini zadetek za domačine je 
dosegel Blaž Gorinšek, pri gostih 
pa se je s štirimi zadetki najbolj 
izkazal Thomas Pihler, ki se je s 
tem zavihtel na prvo mesto strel-
cev FC Hiša daril Ptuj – zbral jih je 
12. Po enega manj so doslej zbrali 
Aleš Vrabel, Urban Senekovič in 
Bojan Klemenčič. 

Prvenstvo v 2. ligi se bo nadalje-
valo čez 14 dni, 21. decembra, ko 
bodo Ptujčani v domači dvorani 
gostili ekipo Velike Lašče.

Dlan Logatec – Tomaž 
ŠIC bar 3:4 (1:1)

STRELCI: 0:1 Gašparič (3.), 1:1 
Krička (17.), 1:2 Klanjšek (21.), 2:2 
Berzelak (23.), 2:3 Kos (27.), 3:3 
Jezerčić (28.), 3:4 Školiber (31.).

TOMAŽ ŠIC BAR: Caf, Klanjšek, 
Školiber, Kos, Goričan, Gašpa-
rič, Belšak, Krajnc. Trener: Bojan 
Cunk.

Prleška ekipa je z muko prišla 
do pomembne zmage v boju za 
vrh 2. futsal lige. V Logatcu, kjer 
je tekmo spremljalo več kot 200 
gledalcev, je zmagoviti zadetek 
dosegel Domen Školiber.

Trener Tomaža ŠIC bara Bojan 
Cunk je tokrat pogrešal prvega 
strelca lige Darija Dragosavca, 

manjkala pa sta tudi Marcel Ko-
ren in Aljaž Miklašič. Kljub zde-
setkanim vrstam so Prleki po-
vedli že v 3. minuti, ko je trinajsti 
zadetek v sezoni dosegel Mitja 
Gašparič. V nadaljevanju prvega 
polčasa sta si ekipi priigrali šte-
vilne priložnosti, vendar je mre-
ža mirovala do 17. minute, ko je 
za izenačenje poskrbel Stojan 
Krička.

Po odmoru je Tomaž ŠIC bar 
začel silovito in že v prvi minuti 
nadaljevanja preko Domna Klanj-
ška znova povedel. Domačini so 
hitro odgovorili in že dve minuti 

pozneje preko Jureta Berzelaka 
ponovno izenačili. Dejan Kos je 
Tomaž ŠIC bar v 27. minuti ponov-
no povedel v vodstvo, ki pa je tok-
rat trajalo manj kot minuto, saj je 
gostitelje ponovno v igro za zma-
go vrnil kapetan Goran Jezerčić. 
Za zmagoslavje v prleški ekipi je 
s prvencem v tej sezoni poskrbel 
Domen Školiber, ki je bil natančen 
v 31. minuti. Do konca dvoboja so 
domačini pritiskali, vendar je bila 
obramba gostov na čelu s Kevi-
nom Cafom vedno na pravem 
mestu.

JM, MŠ

Sedmi turnir Univerzitetne knjižnice Maribor
Organizator sedmega šahovskega turnirja v pospešenem tem-

pu deset minut po igralcu je bila Univerzitetna knjižnica Maribor. 
Udeležba je bila odlična, saj je nastopilo kar 35 šahistov in ena 
šahistka, med njimi tudi mojstrska kandidata Andraž Šuta in Da-
vid Murko iz Šahovskega društva Ptuj, ki sta bila z dvajsetimi leti 
najmlajša udeleženca. 

Zmagal je prvi nosilec Goran Šegovič (rating 2287), ki je zbral 
osem točk od možnih devetih. Odlično sta se odrezala oba ptu-
jska šahista, ki sta zbrala po šest točk, kar je Andražu prineslo 4., 
Davidu pa 7. mesto. 

Končni vrstni red: 1. Goran Šegovič 8 točk, 2. Franc Virtič ml. 
7,5, 3. Dragan Simič 6 (oba člana ŠK Branik Maribor), 4. Andraž 
Šuta 6 ... 7. David Murko 6 (oba ŠD Ptuj) ...

Končni vrstni red: 1. ŽŠK 
Maribor III 16 točk (38), 2. 
ŠK Triglav Krško 14 (34,5), 3. 
ŠD Radenska-ŠS Ljutomer 
13 (30), 4. ŠD Kamnica 10 
(28), 5. ŠK Brežice 9 (30), 6. 
ŠD Ptuj 8 (25), 7. ŠD Gornja 
Radgona 7 (25), 8. ŠK Milan 
Majcen Sevnica 7 (24), 9. ŠD 
Messer Ruše 6 (25,5), 10. ŠD 
Destrnik 0 (8).
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Futsal � 2. SFL, 9. krog

Rekordna zmaga Hiše daril in 
težko priborjena Šic bara

Foto: Črtomir Goznik

Kapetan FC Hiša daril Ptuj Thomas Pihler je v Oplotnici dosegel 
štiri zadetke.

Zimska liga MNZ Ptuj
V športni dvorani Center se je 

v 3. krogu lige malega nogometa 
zvrstilo kar nekaj zelo zanimivih in 
tudi kakovostnih tekem. Derbi je 
bil odigran med ekipama Poeto-
vio Plindom 080 73 00 in RC Trcko. 

Serijski zmagovalci lige so tek-
movanje začeli s polovičnim uspe-
hom in so si zelo želeli zmage nad 
Trckom, ki je v prvih dveh krogih 
zabeležil dve zmagi. Za Trcko igra-
jo nekateri sedanji in bivši igralci 
Nogometnega kluba Drava. Gre 
za mlado ekipo, ki je gradila igro 
proti Poetoviu na hitrosti, med-
tem ko je slednji vrsti od mlajših 
pomagal le Andraž Kolar. Gledalci 
so videli tekmo z majhnim števi-
lom izrazitih priložnosti in le z ne-

kaj nevarnimi zaključnimi streli. Za 
Poetovio je imel najlepšo prilož-
nost Nastja Čeh, a je ni izkoristil. 
Na drugi strani je Trcko več poiz-
kušal s streli in je tudi s kančkom 
sreče prišel do končne zmage. 
Izkušeni igralci Poetovia so na-
mreč zadnjih pet minut igrali brez 
vratarja – s petimi igralci v polju – 
in ta čas močno pritiskali proti vra-
tom Trcka. Dobri dve minuti in pol 
pred koncem jim je žogo odvzel 
Matevž Kukovec in izpeljal proti-
napad, ki ga je s strelom z desne 
strani s približno štirih metrov us-
pešno zaključil Luka Šalamun. Do 
konca tekme so stari asi še poiz-
kušali izenačiti, vendar niso prišli 
do izrazitejše priložnosti, tako da 
je Trcko na koncu odnesel zmago.

Neporaženi ostajajo 
še Trcko, Virtuozi in 
Team BB

Tri tekme in tri zmage ima na 
kontu ob RC Trcko zapisane še 
ekipa FC Virtuozi Destrnik. Ta je 
sestavljena iz odličnih igralcev 
futsala, med katerimi jih večina 
igra za FC Hiša daril Ptuj ali za 
KMN Tomaž Šic bar. Slednji so tihi 
favoriti lige, čeprav so se tokrat 
kar namučili s Hajdino.

Ne glede na slabši start na 
končnico cilja tudi Poetovio Plin-
dom 080 73 00. Nedvomno v krog 
tistih, ki se bodo borili za mesta na 
zaključnem turnirju, ki bo odigran 
ali ob koncu januarja ali v začetku 
februarja, sodijo še ekipe Team 

BB (še neporaženi), ŠD Rim, KMN 
Draženci in ŠD Draženci.

REZULTATI 3. KROGA: Team 
BB – ŠD Trniče 3:3, Poetovio Plin-
dom 0807300 – RC Trcko 0:1, ŠD 
Draženci – ŠD Selan 0:2, ŠD Ptu-
jska Gora – ŠD Rim 0:5, FC Virtuozi 
Destrnik – SETO Hajdina 6:4, EHM 
Team – KMN Draženci 2:5.
1. RC TRCKO 3 3 0 0 8:0 9
2. VIRTUOZI DESTRNIK 3 3 0 0 18:12 9
3. KMN DRAŽENCI 3 2 0 1 12:7 6
4. ŠD RIM 3 2 0 1 10:7 6
5. TEAM BB 3 1 2 0 8:7 5
6. ŠD TRNIČE 3 1 1 1 13:11 4
7. ŠD SELAN 3 1 1 1 6:6 4
8. POETOVIO PLINDOM 3 1 0 2 13:6 3
9. ŠD DRAŽENCI 3 1 0 2 9:11 3
10. PTUJSKA GORA 3 1 0 2 6:11 3
11. EHM TEAM 3 0 0 3 7:15 0
12. SETO HAJDINA 3 0 0 3 5:22 0

David Breznik

ONL Videm
Veterani

REZULTATI 2. KROGA: ŠD Pob-
režje veterani – ŠD Selan Gostil-
na Kozel 2:5, ŠD Lancova vas Bar 
Osmica – KMN Majolka veterani 
0:3 (b. b.). Prosta je bila ekipa Bar 
Videm.
1. ŠD SELAN KOZEL  2 2 0 0 12:2    6
2. BAR VIDEM 1 1 0 0 3:2    3
3. MAJOLKA VETERANI 2 1 0 1 3:7    3
4. POBREŽJE VETERANI 2 0 0 2 4:8    0
5. LANCOVA VAS (-1) 1 0 0 1 0:3 -1

Člani
REZULTATI 2. KROGA: KMN 

Majolka člani – NK Tržec R21 4:1, 
NK Tržec Bar Osmica – ŠD Zg. Pri-
stava 1:9, NK Tržec R21 – ŠD Zg. 
Pristava 4:9, ŠD Pobrežje člani – 
ŠD Lancova vas člani 4:9, ŠD As – 
ŠD Selan 2:1.
1. MAJOLKA ČLANI  2 2 0 0 17:2 6
2. ŠD ZG. PRISTAVA 2 2 0 0 18:5 6
3. ŠD AS 2 2 0 0 14:5 6
4. ŠD SELAN 2 1 0 1 6:6 3
5. LANCOVA VAS ČLANI 2 1 0 1 10:17 3
6. NK TRŽEC R21  2 0 0 2 5:13 0
7. TRŽEC BAR OSMICA 2 0 0 2 5:14 0
8. ŠD POBREŽJE ČLANI 2 0 0 2 8:21 0

Darko Lah

Počasi se zaključujejo tekmova-
nja v slovenskih šahovskih ligah za 
leto 2018. Med prvimi so ga zaklju-
čili udeleženci 2. državne lige 
vzhod, v kateri je nastopila druga 
ekipa Šahovskega društva Ptuj.

V omenjenem tekmovanju lah-
ko nastopijo šahistke in šahisti, ki 
niso člani ekip višjega ranga, zato 
je imel predsednik Šahovskega 
društva Ptuj, MM Danilo Polajžer 
odgovorno nalogo, da »pame-
tno« porazdeli svoje člane tako v 
prvo ekipo, ki je nastopila v prvi 
državni ligi, in za vse ostale lige, v 
katerih so sodelovali. Stebra dru-
ge ekipe sta bila šahovska vete-
rana, častna člana društva Janko 
Bohak in Martin Majcenovič, ob 
pomoči nekaterih mlajših, med 
katerimi sta se najbolj izkazala Do-
men Žajdela in Tomaž Šuta. Janko 
Bohak je bil tudi najboljši igralec 
ekipe s 4,5 točke iz sedmih partij 
(enako število točk sta osvojila 
tudi Martin Majcenovič in Domen 
Žajdela, prvi v devetih in drugi v 
osmih partijah). 

Ptujčani so tekmovanje začeli 
z zmago proti ekipi z Destrnika, 
nakar so sledili kar štirje porazi. 
Tako so se po 5. krogu znašli na 
predzadnjem, 9. mestu. Zmagi v 
6. in 7. krogu sta Ptujčane sicer 
popeljali na 8. mesto, ki pa so ga s 
porazom v 8. krogu znova izgubili 
in se ponovno znašli na devetem 
mestu, ki bi pomenilo slovo od 

tega ranga tekmovanja. Vse je 
bilo tako odvisno od zadnjega, 9. 
kroga, ki pa so ga Ptujčani prepri-
čljivo obrnili v svojo korist in ekipo 
iz Sevnice premagali kar s 5:1. Po-
membno zmago je zabeležil mladi 
Tomaž Šuta, ki je premagal MK 
Jeleno Topič z ratingom, višjim za 
sto točk. Sledili sta zmagi Janka 
Bohaka in Martina Majcenoviča 
in za konec še Domna Žajdela. 
Ob dveh remijih Karla Žajdela in 
Matjaža Zupaniča so se Ptujčani 
zavihteli celo na 6. mesto, kar je 
sicer dve mesti slabše od lanske-
ga leta, vendar glede na težave v 
posameznih krogih odlično. 

V nižji rang tekmovanja sta iz-
padli zadnjeuvrščeni ekipi, med 
katerimi je tudi ekipa ŠD Destrnik, 
ki je po 5. krogu odstopila iz tek-
movanja in bo v naslednji sezoni 
nastopila v 3. državni ligi vzhod.

Silva Razlag

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek s tekme Poetovio Plindom 0807300 - RC Trcko, ki so ga dobili slednji.

Foto: Črtomir Goznik

Janko Bohak je bil najboljši posameznik ekipe ŠD Ptuj II.

Mali nogomet � Zimske lige

Šalamun odločil derbi kroga

Šah � 2. DL vzhod

Ptujskim šahistom 
končno 6. mesto

2. SFL
REZULTATI 10. KROGA: KMN 

Velike Lašče – Kix Ajdovščina 2:9 
(1:4), KMN Miklavž TBS Team 
24 – Extrem Sodražica 5:4 (1:0), 
FK Kebelj – FC Hiša daril Ptuj 1:13 
(0:4), Dlan Logatec – KMN Tomaž 
Šic bar 3:4 (1:1), ŠD Mlinše – FK 
Dobrepolje 5:2 (3:2). 
1. HIŠA DARIL PTUJ 10 9 0 1 63:19 27
2. TOMAŽ ŠIC BAR 10 8 1 1 65:25 25
3. AJDOVŠČINA 10 6 1 3 36:27 19
4. ŠD MLINŠE 10 5 2 3 36:27 17
5. MIKLAVŽ 9 4 1 4 25:35 13
6. DLAN LOGATEC 10 4 0 6 49:52 12
7. VELIKE LAŠČE 10 3 3 4 32:45 12
8. EXTREM SODRAŽICA 10 3 0 7 36:45 9
9. FK DOBREPOLJE 9 2 2 5 30:31 8
10. FK KEBELJ 10 0 0 10 11:77 0
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Kako priljubljeni so neobičajni hi-
šni ljubljenčki v Spodnjem Podravju, 
smo preverili pri ptujskih veterinar-
jih. Direktor Veterinarske bolnice 
Ptuj Emil Senčar je poudaril, da 
vsekakor opažajo porast eksotičnih 
hišnih živali: »Predvsem kuščarjev, 
agam, legvanov in podobnih.« V 
ptujski veterinarski bolnici zdravijo 
legvane, kače, želve, eksotične ptiče 
in vrsto drugih živali. Veterinarji za 
delo s takšnimi živalmi potrebujejo 
dodatno izpopolnjevanje; v ptujski 
veterinarski bolnici so zato zaposlili 
veterinarko, ki se ukvarja prav z ek-
sotičnimi živalmi.

Senčar je naštel najzanimivejše 
paciente eksotičnega porekla: »S 
kirurško osteosintezo (namestitev 

ploščice z vijaki) smo zdravili zlom 
zadnje tačke pri opici – uspešno, 
rehabilitacija je bila popolna. Zdra-
vili smo povoženo želvo, ki ji je avto 
peljal prek oklepa. Oklep smo ji na 
novo uredili in zalepili ter oskrbeli 
krvavitve; želva je preživela. Kastri-
rali smo krasnega opičjega samca, ki 
je imel težave s hormoni. Odstranili 
smo rep pri legvanu, zdravili nosate-
ga medvedka, naredili carski rez pri 
mali činčili, odstranjevali tumorje pri 
belih podganah in še bi lahko naš-
teval. Zdravili smo celo cirkuškega 
tigrčka, mladička.«

Veterinarski center na Ptuju ni od-
prt še niti leto dni, a imajo tudi tam 
že izkušnje z eksotičnimi pacienti. 
Direktor Tilen Mlakar je povedal, da 

število eksotičnih živali zagotovo 
raste s številom strank, in zagoto-
vil: »Zdravimo lahko vse živali, saj 
imamo instrumente, primerne tako 
za pse in mačke kakor tudi za vse 
eksotične živali. Naš veterinar Rok 
Nartnik, ki sprejme večino takih pa-
cientov, redno hodi na seminarje 
s področja eksotov – ravno zaradi 
njihove specifi ke.« Poprosili smo še 
za kakšno zanimivost iz ambulante. 

»Najbolj zanimiv primer je bil okoli 
enega metra velik kuščar (legvan), 
pri katerem smo morali zaradi ne-
dokončane oz. nepopolne levitve 
amputirati rep. Ta mu je v roku nekaj 
tednov ponovno zrastel,« je razkril 
Mlakar.

Globa za pobeg nevarne 
živali: od 800 do 1.200 
evrov

Oba sogovornika opažata, da je 
večina lastnikov bolj nenavadnih 
živali o njih kar dobro poučena. 
»Osveščenost lastnikov eksotičnih 
živali je prepuščena predvsem nji-
hovi samoiniciativi glede izobraže-
vanja in pridobivanja prepotrebnih 
informacij o eksotičnih ljubljenčkih," 
je povedal Senčar. Dodal je, da jim 

veterinarji v Veterinarski bolnici Ptuj 
z veseljem pomagajo z nasveti, če 
jih pokličejo. Mlakar je kljub temu 
opomnil, da z lažjo dostopnostjo oz. 
lažjim nakupom teh živali poučenost 
lastnikov pada: »Menim, da bi trgovi-
ne, ki prodajajo eksotične živali, mo-
rale ob nakupu oz. že pred njim nove 
lastnike veliko bolje informirati.«

Dodatni zapleti so mogoči pri živa-
lih, ki bi spuščene na prostost lahko 
predstavljale potencialno nevar-
nost. Zakon o zaščiti živali namreč 
zahteva: »Skrbniki živali in prevo-
zniki živali morajo zagotoviti fi zično 
varstvo nevarnih živali.« Za kršitev 
je za posameznika predvidena globa 
od 800 do 1.200 evrov. Lastnik živali 
je seveda odgovoren tudi za morebi-
tno škodo, ki jo povzročijo njegove 
živali.

Strupenih živali pri nas 
(uradno) ne goji nihče

Dovoljenja za izvoz ali uvoz ži-
valskih vrst, ki so na dodatkih Kon-
vencije o mednarodni trgovini z 
ogroženimi prostoživečimi živalski-
mi in rastlinskimi vrstami oz. na pri-
logah Uredbe Sveta EU o varstvu 
prostoživečih živalskih in rastlinskih 
vrst z zakonsko ureditvijo trgovine 
z njimi, izdajajo na Agenciji RS za 
okolje (ARSO) – seveda le, če so ži-
vali pridobljene legalno. Dovoljenje 
ARSO morajo po Zakonu o ohra-
njanju narave pridobiti tudi tisti, ki 
bi živali domorodnih ali tujerodnih 
prostoživečih vrst želeli gojiti v ko-
mercialne namene. Na Ministrstvu 
za okolje in prostor (MOP) so dodali: 
»Za strupene živali si v Sloveniji ni 
nihče pridobil dovoljenja za gojitev.« 
Na ARSO vodijo seznam vseh izdanih 
dovoljenj za gojitev živali prostožive-
čih vrst.

Na MOP so povedali, da je treba 
»živali iz skupin sesalci, ptice in plazil-
ci, ki so zavarovane z Uredbo Sveta 
EU o varstvu prostoživečih živalskih 
in rastlinskih vrst z zakonsko ure-
ditvijo trgovine z njimi in Uredbo o 
zavarovanih prostoživečih živalskih 
vrstah« označiti – z mikročipom ali 
zaprtim oz. odprtim obročkom s traj-
no berljivo kodo. Kadar namestitev 
trajne oznake ni možna, tako žival 
označijo pisno (in s fotografi jami). O 
izgubi, poginu, pobegu ali usmrtitvi 
označene živali mora lastnik živali 
obvestiti ARSO. Še zanimivost: tudi 
pri prepariranju živali mora oznaka 
ostati na preparatu.

Nekdo si je zaželel 
modrasov

Pred naselitvijo oz. doselitvijo ali 
gojitvijo tujerodnih prostoživečih 
živali strokovnjaki najprej izvedejo 
presojo tveganja za naravo, so razlo-
žili na ARSO: »Presoja tveganja se iz-
vede za vsak primer vnosa ali gojitve 
posebej, pri čemer se presoja izvaja 
za vsako taksonomsko kategorijo, 
tudi nižjo od vrste.«

Seznam že opravljenih presoj za 
tveganje je sila zanimivo branje. Na 
njem so se doslej že znašli: tenrek 
(ježu podoben sesalec), najmanj-
še opice na svetu – pritlikave mar-
mozetke (mimogrede, ste vedeli, da 
male opice vzrejajo v okolici Kamni-
ka?), arktični sokol (za namen soko-
larjenja), bradata sova, zeleni dreve-
sni piton, modras, orjaški afriški polž 
ahatnik, afriški som itd. V živalskih 
vrtovih so si kakopak zaželeli še več-
je eksotike, denimo bengalskega va-
rana in dvogrbo kamelo. Nekaj živali 
je tako nenavadnih, da so jih na se-
znamu navedli le z latinskimi, ne pa 
tudi slovenskimi imeni …

Foto: ČG

Veterinarji ugotavljajo, da je večina lastnikov eksotičnih živali o njihovih potrebah kar dobro informiranih.

Spodnje Podravje, Slovenija � Neobičajni hišni ljubljenčki vse bolj priljubljeni

Ptujski veterinarji so zdravili 
legvana, tigra in nosatega medveda
Vam je sosed kdaj ponosno razkazoval več metrov dolgega pitona, vi pa ste medtem skrivoma preverjali sistem 
zapiranja terarija? Raziskali smo, kateri živalski eksoti so našli pot do slovenskih domov, koliko nenavadnih 
hišnih ljubljenčkov letno prodamo (številke s cvetočega črnega trga sicer niso vštete) in katera dokazila si je za 
gojenje treba pridobiti.

Foto: ČG

Med nenavadnejšimi hišnimi ljubljenčki so pri Slovencih posebej priljubljeni kuščarji.

Želve izvažamo v Azijo, 
kače v Estonijo

Evidenco o trgovini z živalmi prostoživečih vrst vodijo na Agen-
ciji RS za okolje (ARSO). Na Ministrstvu za okolje in prostor so 
pojasnili, da je uvoza živih živali iz tretjih držav pri nas zelo malo: 
»Uvoz živali v EU poteka preko drugih držav članic EU. Živali se 
nato prodajajo znotraj EU in tako tudi v Slovenijo.«

Podrobnejše podatke nam je uspelo pridobiti za leto 2015, ko 
je devet trgovcev in gojiteljev živali dobavilo živali 63 različnih 
prostoživečih vrst. Trgovci z živalmi so največ trgovali s pticami, 
gojitelji živali pa s plazilci (natančneje: z želvami). Prodali so 92 % 
vseh živali, ki so bile na voljo za trgovanje. V Sloveniji je ostalo le 
89 % prodanih živali, druge so odpeljali v devet drugih držav: naj-
več v Italijo in na Hrvaško. Na ARSO so postregli še z zanimivostjo: 
»Gojitelji so večino želv prodali v azijske države (70 %), repatih 
krkonov v Združene države Amerike in kač v Estonijo.« 2,7 % vseh 
živali v trgovinah in skladiščih je poginilo.

Lani so v Sloveniji v povprečju prodali tri »eksotične« živali na uro
Prodane živali domorodnih ali 
tujerodnih prostoživečih vrst 2016 2017 2018 

(do konca meseca oktobra)

Sesalci 35 0 0
Ptice 567 746 508
Plazilci 24.786 23.730 27.032
Dvoživke 1.218 1.699 902
Drugo 34 36 32
Skupaj 26.640 26.211 28.474

Vir: Agencija RS za okolje

Foto: arhiv Slo-exo

Po čričke in ščurke na sejem
V društvu ljubiteljev eksotičnih živali STALGO Exotic so leta 

2010 prvič organizirali doslej edini mednarodni sejem eksotič-
nih živali pri nas – najprej v Ljubljani, nato v Mariboru, kmalu 
tudi v Kopru. Na sejmih Slo-exo si je mogoče ogledati plazilce, 
dvoživke, pajke, škorpijone, žuželke, stonoge in skolopedre, glo-
davce, polže, ribe, rake, kozice itd. Organizatorji so poudarili, 
da je prednost sejma predvsem velika izbira živali: »Veliko raz-
stavljenih živalskih vrst (okoli 80 %) ni mogoče pridobiti v trgo-
vinski prodaji v Sloveniji.«

Domači in tuji razstavljavci poleg tega ponujajo tudi hrano 
za živali vseh vrst (tudi živo, torej čričke, kobilice, muhe, mo-
karje, ščurke, miši in podgane), terarijsko pohištvo, terarije, 
akvarije, kletke, posebno razsvetljavo, elemente za ogrevanje in 
vlaženje, krmilne sisteme in druge dodatke, pa eksotične rastli-
ne in specialno literaturo. Organizatorji obiska sejma ne pripo-
ročajo le navdušencem nad eksotiko, temveč tudi tistim, ki bi 
radi premagali strah pred tovrstnimi živalmi …

Živali je mogoče dobiti celo zastonj
Na spletnih portalih z malimi oglasi je mogoče številne ekso-

tične živali, predvsem paličnjake in želve, dobiti brezplačno. Za 
le nekaj evrov je mogoče dobiti afriške orjaške polže ahatnike, 
ščurke in ptičje pajke. Za nekaj deset evrov so naprodaj gekon, 
bradata agama, ameriški gož, kraljevski piton, mlečna kača ali 
kameleon. Trenutno so med najdražjimi živalmi v ponudbi zvez-
dasta želva (300 evrov), albino kraljevski piton (450 evrov), opica 
tamarinka (990 evrov) in afriška ostrogasta želva (1.000 evrov). 
Stroškom nakupa živali je treba prišteti še stroške za primerno 
bivalno okolje, prehrano in veterinarsko oskrbo.
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Ansambel Naveza je nastal 
leta 2007, ko se je harmonikarju 
Mitji Čehu in kitaristu Bojanu 
Frasu pridružil pevec Jure Mlin-
šek. Najprej so bili trio zasedba, 
z večglasnim petjem, leta 2009, 
se jim je pridružil basist Tadej 
Lužnik. Ker člani prihajajo iz 
koroške in štajerske regije, so se 
poimenovali v ansambel Naveza. 
Leta 2017 je ansambel dobil no-
vega člana, Iztoka Halužana, ki-
tarist Bojan, tudi dotedanji vodja 
ansambla, se je namreč poslovil 
od aktivnega igranja, še vedno pa 
jim pomaga kot glavni tehnik in 
ozvočevalec ansambla. Vodja an-
sambla je postal pevec Jure Mlin-
šek, sedež ansambla je iz Jarenine 
prestavil v Slovenj Gradec. Vsi fan-
tje imajo poleg aktivnega igranja 
še službe, za ostale hobije pa jim 
primanjkuje časa, saj jim glasba 
vzame veliko časa, hkrati pa jim da 
tudi veliko energije, poudarjajo.

Na nastopih preigravajo pred-
vsem narodno-zabavno in za-
bavno glasbo, najraje pa domače 
zimzelene skladbe, ker pa je tre-
ba slediti tudi trendu, vsako leto 
v repertoar dodajo kakšno novo 
skladbo. V skoraj dvanajstih letih 
so posneli in izdali štiri zgoščen-
ke, skupaj imajo že več kot 50 
lastnih skladb. Pridno pa priprav-
ljajo skladbe že za peto zgoščen-

ko. Sodelujejo z različnimi avtorji 
glasbe in besedil, zadnje čase pa 
veliko skladb ustvarijo člani an-
sambla sami. Največja uspešnica 
je zagotovo skladba Če lahko bi 
me slišala, ki sta jo napisala Rok 
Švab in Vera Šolinc, s katero so 
zmagali na festivalu Slovenska 
polka in valček 2016 v konkuren-
ci valčkov, poleg te so znane tudi 
Fant številka tri, Sreča opoteča, 
Ko bova poročena idr. 

Festivali so odlična priložnost 
za širšo javno predstavitev ansam-
bla, ki želi prodreti na glasbeno 
sceno kot tudi za tiste ansamble, 
ki so že dlje časa na sceni, in lju-
dem predstaviti nekaj novega. 
„Festivali nas tudi prisilijo v delo, 
če se slučajno polenimo, saj je 
zelo dobro, da nastop izvedeš 
tako, kot si želiš, torej najboljše. 
Kar pa zadeva stanje pri kvinte-
tih, se zadnja leta stanje popravlja. 

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —  Ansambel Naveza

Glasba kot božji dar
Trenutno je na sceni kar nekaj 
zelo prodornih kvintetov, ki so na 
svoj način očarali svojo publiko, 
kar mi zelo ugaja; glasba ne poz-
na meja,“ razmišlja Jure Mlinšek 
o festivalskih nastopih, na katere 
imajo člani ansambla Naveza izje-
mno lepe spomine. Še najbolj pa 
se jim je vtisnil v spomin nastop 
na festivalu Slovenska polka in 
valček leta 2016, ker so jim ljudje 
potrdili, da so na dobri poti.

Člani ansambla Naveza si želi-
jo, da bi ostali zdravi, da jim ni-
koli ne bi zmanjkalo energije in 
volje do dela v glasbi, saj imajo 
še veliko pokazati, tudi zato se 
veselijo novih in novih nastopov 
po prelepi Sloveniji in še kakšne 
avtorske skladbe, ki bi se dotakni-
la ljudi. Zavedajo se, da jim je bila 

glasba položena v zibelko, zato še 
bolj cenijo ta božji dar. „Sloven-
ska narodno-zabavna scena ima 
bogato zgodovino, lepo je, da to 
dediščino spoštujemo in neguje-
mo. Vsem mladim glasbenikom 
so velika imena narodno-zabavne 
scene inspiracija za delo in ustvar-
janje, zato sem prepričan, da ta 
zvrst ne bo nikoli izumrla. Res 
pa je tudi, da je v zadnjih letih ta 
scena na vrhuncu, zato pa je treba 
biti toliko bolj pazljiv glede same 
kakovosti in smernic narodno-za-
bavne glasbe, da bo ta še vedno 
všeč tudi prihodnjim rodovom 
ter da se bodo mladi rodovi od-
ločali za delovanje na tej sceni,“ 
sklene pogovor vodja ansambla 
Naveza Jure Mlinšek.

Foto: zasebni arhiv

Ansambel Naveza

Vsa ta sredstva bodo porabili za 
aktivnosti med šolskim letom (šola 
v naravi, plesni tečaj, valeta, eks-
kurzija). Ker razred obiskuje le 10 
učencev, so morali prav vsi z razre-
dničarko Lidijo Meško Merc in so-
razrednikom Matjažem Hanželičem 
podsukati rokave pri pripravi tradi-
cionalne prireditve. Devetošolci so 
na posnetkih pokazali, kaj so v šol-
skih letih ušpičili na šoli in napove-
dali nastopajoče. Zaigrali so kratko 
predstavo o sodobni Rdeči kapici, ki 
jo je pomagala pripraviti domačinka 
Otilija Kolarič. Kot gostje so nastopili 
ansambel Žargon, Folklorna skupina 
Obrež, Gledališka sekcija KD Obrež, 
kvintet Glasbene šole Ormož in tam-
buraška skupina Septima. Ravnate-
ljica je dejala, da so bili z obiskom na 

prireditvi v Sokolani zadovoljni ter 
da so učenci in učenke pri organi-
zaciji pokazali, da marsikaj zmorejo 

sami. Starši so z domačim pecivom 
pogostili vse obiskovalce.

Središče ob Dravi � Dobrodelna prireditev devetošolcev

Od tu naprej zmoremo sami
Že od leta 2001 pripravljajo učenci zadnjega razreda na osnovni šoli Središče ob Dravi tradi-
cionalno prireditev. Letos so s prostovoljnimi prispevki zbrali dobrih 1.000 evrov.

Foto: OŠ Središče ob Dravi

Malo jih je – devetošolcev OŠ Središče –, a marsikaj zmorejo sami.

Ob mednarodnem dnevu pro-
stovoljstva je župan mestne občine 
Ptuj Miran Senčar v sredo pripravil 
sprejem za zaslužne prostovoljce na 
različnih področjih (mladinsko delo, 
humanitarna dejavnost, šport, zdra-
vstvo, socialno varnost in izobraže-
vanje). Zahvalil se jim je za nesebično 
pomoč, ki jo v svojem prostem času 
nudijo pomoči potrebnim. Priznanja 
so letos prejele štiri prostovoljke: 
Jožefa Gobec, Larisa Horvat, Helena 
Kvas in Marija Peklar.

Priznanja zaslužnim prostovolj-
cem so podeljena v skladu z Javnim 
pozivom za podelitev nagrad pro-
stovoljcem za leto 2018. Jožefa Go-
bec iz društva Optimisti Ptuj je bila 
prostovoljka že v mladih letih. „Kot 
veteranka je sodelovala pri izgradnji 
vodovoda Haloze–Slovenske gorice. 
V projektu Starejši za boljšo kako-
vost življenja doma je sodelovala od 
začetka projekta, to je od leta 2001. 
Obiskovala je več kot 40 starejših 
oseb, starih nad 69 let. Je vestna, 

vedno pripravljena pomagati in sve-
tovati. Je ena izmed tistih oseb, ki jim 
ni nikoli težko poslušati in razumeti 
sogovornika,“ med drugim piše v ob-
razložitvi. Letos svojo prostovoljno 
pot zaključuje, kot pravi z željo, da bi 
njeno delo nadaljevali in odgovorno 
opravljali mlajši prostovoljci.

Tudi Helena Kvas iz Pokrajinske 
zveze društev upokojencev Spodnje 
Podravje Ptuj si je prislužila naziv 
najzaslužnejše prostovoljke v tem 
letu. Je upokojenka, ki se je leta 2005 

Ptuj � Sprejem za zaslužne prostovoljce

Štiri izjemne prostovoljke
Pri želji do pomoči drugim, ki se pogosto izraža skozi prostovoljstvo, ni pomembna sta-
rost posameznika. Štejejo le njegova solidarnost, sočutnost in pripravljenost pomagati. 
To dokazujejo tudi letošnje prejemnice priznanj, ki jih je sprejel ptujski župan Miran 
Senčar.

Foto: ČG

Za najzaslužnejše prostovoljce je župan Miran Senčar minuli teden pripravil svečani sprejem.

vključila kot prostovoljka v program 
Starejši za boljšo kakovost življenja 
doma. „Je zanesljiva, razumevajoča 
in družabna oseba, ki zna prisluhniti 
starejšim, jim svetovati in pomagati. 
S svojim optimizmom pozitivno vpli-
va na okolico. Za prostovoljno delo je 
prejela priznanje prostovoljec Zveze 
društev upokojencev Slovenije,“ je 
navedeno. Letos je opravila 110 ur 
prostovoljnega dela. 

V imenu Marije Peklar iz Društva 
upokojencev Ptuj je spominsko 
darilo prevzela Tinka Kostanjevec. 
Peklarjeva je prostovoljsko delo za-
čela pred 10 leti, ko se je vključila v 
program Starejši za boljšo kakovost 
življenja doma. „Je spoštljiva in srčna 

oseba, ki zna prisluhniti starejšim, jim 
svetovati in pomagati. Za svoje pro-
stovoljno delo je prejela priznanje 
prostovoljec Zveze društev upoko-
jencev Slovenije,“ so nekateri izmed 
argumentov, s katerimi si je prislužila 
priznanje. Skupno je letos opravila 
115 ur prostovoljnega dela. 

Najmlajša prejemnica spominske-
ga darila letos je Larisa Horvat, 
študentka medicine in prostovolj-
ka iz Društva študentov medicine 
Maribor. Spominsko darilo zanjo je 
prevzela njena mama Majda Babič 
Horvat. Horvatova je študentka 5. le-
tnika, vse od začetka študija je aktiv-
na članica društva, ki je neprofi tna in 
prostovoljna organizacija študentov 

medicine. Ukvarjala se je z izobraže-
vanjem in ozaveščanjem širše javno-
sti o zdravstvenovarstvenih temah 
ter z uveljavljanjem in širjenjem etič-
nih idej. Več let že sodeluje pri števil-
nih projektih: Medimedo, Gourmed, 
Breaking the silence, Mednarodna 
medicinska izmenjava, Študentska 
urgentna sekcija in Za življenje. Letos 
je opravila neverjetnih 644 ur prosto-
voljnega dela.

Na občini so na vse štiri izjemno 
ponosni, sprejem zanje so obogatili 
z glasbo, učenka 5. razreda Zasebne 
glasbene šole v samostanu svetih 
Petra in Pavla Eva Peklar je zaigrala 
na citre.
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine (za okrogel model s premerom 18–20 cen�metrov): 200 g krhljev mandarin, žlica limoninega 
soka, 1 mandarina, narezana na koščke, 50–70 g sladkorja, vrečka vanilijinega sladkorja, 2 jajci, 60 g 
masla, žlica jogurta, 190 g bele moke, žlička pecilnega praška; skutni nadev: 1 jajce, 30 g sladkorja, 140 g 
pasirane skute, vrečka vanilijinega sladkorja.
Krhlje mandarin (čim bolj odstranimo belo kožico s sadežev, saj je grenka) in limonin skok zmeljemo v kašo. V 
posodi stepemo sladkor, vanilijin sladkor in jajci, dodamo staljeno maslo, jogurt in mandarinino kašo. Vmešamo 
še moko s pecilnim praškom in narezane koščke mandarine. Maso vlijemo v pomaščen model. Za skutni nadev 
zmešamo navedene sestavine in prelijemo po testu. Pečemo pri 175 °C 45-50 minut oziroma do zlatorjave barve.

Sestavine: 50 dag filejev piščančjih prsi, poljubna zelenjava (grah, korenček, brokoli, cvetača, stročji 
fižol ...), sol, sveže zmlet poper, peteršilj, 2–3 žlice moke, jušna osnova, maščoba.
Fileje operemo, osušimo s papirna�mi brisačami, po želji narežemo na manjše kose, začinimo in jih na hitro 
popečemo na vročem olju, da porjavijo. Ko je meso že nekoliko zapečeno, dodamo narezano zelenjavo in jo prav 
tako malo popečemo. Zalijemo z jušno osnovo in vse skupaj kuhamo tako dolgo, da je piščanec skoraj kuhan. 
Zadnjih 5 minut dodamo še grah in omako zgos�mo z moko. Pokuhamo, da se omaka zgos�. Zadnjo minuto 
dodamo brokoli; ta ne potrebuje veliko toplotne obdelave, saj je veliko okusnejši, če je na pol surov in lepo 
hrustljav.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

korenčkova kremna 
juha, piščančji file 
v zelenjavni omaki, 
kruhova štruca, moto-
vilec, jabolčni zavitek

juha, rižota s 
svinjskimi kockami, 
radič, jogurt s sadjem

dušena kisla repa, 
kašnice, ocvrte miške

kremna juha, 
testenine s 
šampinjoni, endivija, 
zapečene skutne 
palačine 

kuhano meso iz 
razsola, krompirjeva 
solata, buhteljni

juha (iz piščančjih 
hrbtov), ocvrt 
piščanec, riž, rdeča 
pesa, mandarinina 
torta s skuto

ričet s prekajenim 
mesom, jabolčna pita

Piščančji file v zelenjavni omaki Mandarinina skutna torta

Zakaj je mikrozelenjava prava vitaminsko-mineralna bomba 
oziroma super živilo? V seme rastlina vloži veliko energije, mno-
go hranil, vse koristne snovi, da bo njen otroček (rastlinica v 
semenu) imel dovolj hrane za začetek življenja. Te snovi so v sa-
mem semenu v spečem stanju, niso aktivirane. Ko pa začne seme 
kaliti, se speče spojine spremenijo v aktivne, da rastlinica lahko 
kali in raste. Šele ko se prvi pravi listi dovolj razvijejo, je »mladič« 
pripravljen na samostojno življenje. Vse te koristne snovi poje-
mo, ko pojemo mlade oziroma zelo majhne rastlinice. Nekateri 
pravijo, da v eni žlici mikrozelenjave pojemo toliko koristnih 
snovi, kakor bi jih pojedli v celi skledi »odrasle« solate. 

Katere rastline si lahko pridelamo kot 
mikrozelenjavo?

V bistvu so za vzgojo mikrozelenjave primerne prav vse ra-
stline. A bolje je delati tiste, ki hitro kalijo in rastejo. Odvisno 
je tudi od tega, kaj vam je všeč. Najbolj znana rastlina z dokaj 
nevtralnim okusom je špinača, pa tudi rdeča pesa, lahko pridela-
mo tudi mikrozelenje lucerne in sončnic. Aromatične so križni-
ce: brokoli, rukola, cvetača, zelje (zanimivo je rdeče zelje zaradi 
dodatnih koristnih snovi v rdeči barvi) in seveda vrtna kreša, ki 
smo jo že od nekdaj raje sejali, kakor pa vzgajali kalčke. Prav 
posebej mnogi izpostavljajo redkev, redkvico in azijsko redkev 
(mizuna …). Izredno aromatično je mikrozelenje čebulnic: pora, 
drobnjaka, stoletne čebule in seveda navadne čebule. Prav tako 
je zanimivo, da lahko kot mikrozelenje sejemo žita, posebej pri-
poročajo piro in pšenico. Torej, posejemo božično žito, uživamo 
v njem do novega leta, potem pa ga zjutraj, po novoletni zabavi 
pojemo ali stisnemo s presni sok. Ne smem pozabiti na prav po-
seben okus zelenja ajde. Tudi ajdo lahko posejemo in pojemo 

Zeleni nasveti

Kaj je mikrozelenjava (zelenje)
Nekoč smo imenovali kalčke vse, tako prave kalčke, narejene v kalilniku, kakor posejane rastline, ki smo jih 
porezali čisto majhne, v stanju prvega pravega lista. Danes pa sta se ti dve kategoriji očitno ločili. Saj se deloma 
res razlikujeta. Kalčke vzgojimo v kalilnikih, pojemo pa tako nakaljeno seme kakor malo rastlinico s koreničico. 
Mikrozelenjavo pa posejemo, porežemo samo nadzemne dele, ko dosežejo določeno višino, običajno v času dveh 
pravih listov, nekatere (stročnice) pa nekaj višje.

nom pa seveda bodite posebej pozorni, da ni razkuženo. Načeloma na 
semenu ni napisano, da ni razkuženo, če pa je, mora boti to obvezno 
napisano. Poiščite žig na vrečici s semenom, tam bo pisalo razkuženo, 
treated seeds, behandeltes Saatgut ali kaj podobnega.

Setev semena
Za setev lahko izberete katere koli posode, lahko so tudi plitvi kro-

žniki, podstavki, saj potrebujemo le 2 ali 3 cm zemlje, ne več. Ne-
katera semena, kot sta kreša, pšenica, pa lahko sejete samo na mokre 
brisače. Križnice je treba posejati v zemljo, saj kalijo v temi, ostankom 
semenske lupinice pa se izognemo tako, da na seme naložimo nekaj več 
zemlje (1–2 cm). 

Zemljo nasujemo v posodo, rahlo jo namočimo, če je potrebno. 
Seme preprosto razporedimo po površini zemlje dokaj na gosto. Kako 
gosto, je odvisno od rastlin; krešo, pšenico, rukolo  … posejemo na 
gosto, semenke naj bodo kar druga poleg druge, seme stročnic pa bolj 
na redko. Od stročnic najpogosteje sejemo grah ali mungo fi žol, seveda 
pa lahko sejete tudi lečo ali čičeriko, kmalu bo prišlo na police naših 
trgovin tudi seme črne soje, ki je po mojem odlična tudi v ta namen. 
Semena bazilike ne pokrivamo z zemljo, preostala semena pa. Postavi-
mo na toplo. Večina semena, če so kakovostna, vzkali v treh (kreša) do 
15 dneh (por, drobnjak). Takoj ko opazimo kaljenje, postavimo seme 
na svetlo in zmerno toplo. Le tako boste vzgojili liste, polne klorofi la in 
drugih koristnih snovi. V temi bo vsega tega manj. Na toplem bo delež 
pecljev prevelik, saj se rastlinice v želji po svetlobi potegnejo.

Sem vas prepričala? Poskusite in si skupaj z otroki naredite zabaven 
popoldan ob setvah rastlinic. Zelena barva mladega listja bo popestrila 
puste zimske dni na vaših oknih. Mlado mikrozelenjavo jemo presno, 
ne kuhamo je. Najpogosteje jo kar dodamo različnim solatam ali smu-
tijem. Lahko jo stiskamo v presne sokove, lahko jo potresemo po na-
mazih, vsekakor pa jo lahko jemo še na številne druge načine.

Foto: Miša Pušenjak

Rukola potrebuje nekaj dni več kakor kreša, a njen pikanten okus odtehta 
čakanje na pridelek.

Foto: Miša Pušenjak

Najenostavnejša in najhitrejša za vzgojo mikorzelenja je vrtna kreša.

kot mikrozelenje. V tujini pogosto sejejo tudi nekatere cvetlice, kot so 
sončnice (nevtralen okus) ali kapucinčki, ki pa imajo pikanten kislo 
oster okus.

Kaj je pomembno pri izbiri semena
Ko ste se odločili za rastline, izberemo seveda tudi seme. Mnogi na 

prvem mestu priporočajo ekološko pridelano seme. S tem bi se strinja-
la, če bi bila njegova kaljivost v redu. Pa pogosto ni. Ker sejemo zele-
njavo v male lončke, si seveda želimo, da vzkalijo vse rastline. Prav tako 
je ekološko pridelano seme pogosto bolj okuženo z glivicami, kar pa 
mikrozelenje ne sme biti. Sama svetujem, da nabavite seme za kalčke, 
ki je zagotovo najbolj kaljivo. Med konvencionalno pridelanim seme-
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hosti smo naleteli na slona, pri 
katerem nismo vedeli, ali smo mu 
stopili na pot ali se samo ogledu-
je. Videli smo trop zeber, impale, 
kupe ptic, učili smo se brati sle-
dove, vmes pa smo srečevali še 
druge ljudi, kjer smo si izmenjevali 
informacije. Bilo je izjemno vroče 
in po kakšnih dveh urah smo imeli 
dovolj. Vrnili smo se do čolna, kjer 
sva z Jernejem končno odprla ča-
robni paket s hrano in bila precej 
razočarana. Paket je vseboval kos 
kruha, kos sira, nedefi niran jogurt, 
banano in kuhano jajce. A kaj bi 
to. Najin vodnik Johnny je imel pri 
vsem naporu, ki ga je že dal skozi 
in ki ga je še čakal, s sabo samo en 
buhtelj. Enega! Pa kaj si nor, mora-
la ga bova paz iti, da nama ne pade 

skupaj, noter med to živad. Družno 
sva mu podarila za jesti vse, razen 
banane, in možak je bil res vidno 
vesel. Po kratki prehranjevalni ak-
tivnosti smo se malo ulegli, vendar 
sem z enim očesom vseeno opre-
zal okoli, da nas ne preseneti kako 
nepovabljeno bitje. Če nisi vajen 
teh nenavadnih glasov, se ti zdijo 
vsi presneto blizu …

Pozno popoldne smo se odpra-
vili nazaj. Še vedno ni bilo nikjer 
sence, Johnny pa se je kar dobro 
držal in poganjal naše plovilo. Mid-
va sva imela vode še dovolj, in ko 
sva mu jo ponudila, je samo smeje 
se odmahnil z roko. Vsake toliko 
sem v ozadju slišal samo brbota-
nje in ko sem se obrnil, sem videl 
da najin vodnik vodo zajema kar iz 
reke. Hja, ne morem reči, da ni bila 
prav zdrava, ampak barva je spo-
minjala bolj na pokvarjeno kavo 
kot pa na bister štajerski studenec.

Nazaj smo prišli morda pol ure 
hitreje, saj smo pluli v smeri toka 
reke. Moram reči, da smo nazaj 
prišli vsi celi in zdravi, kljub po-
manjkanju hrane pa pretirane la-
kote ni bilo čutiti. Z Jernejem sva 
do sedaj popila prav gotovo vsak 
po pet litrov vode, kar se mi doma 
verjetno še nikoli ni zgodilo. Pri 
hrani je pa tako, da v vročini po na-
vadi sploh nisi lačen.

NIMEIRI, Gaafar Mohamed El - sudanski politik, 1971-85 predsednik države, OKUN - manjša sladkovodna riba olivno zelene barve s 
temnejšimi lisami, ESTEVE, Maurice - francoski slikar
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Dani Zorko � Zgodbe iz Afrike - 16. del

S čolnom po reki Okavango
Zjutraj smo dobili vsak svoj paketek s hrano in dve veliki plastenki vode. Nabralo se nas je za dva džipa, voznika pa sta bila kar 
kuharja, ki sta honorarno opravljala še službo mehanika, šoferja in turističnega vodnika. Ta dan se nama je obetalo čolnarjenje 
po največji delti reke na svetu, po reki Okavango.

Pot do tja je vodila skozi skrite in 
težko dostopne vasice, kjer so se 
pasli koze in osli in ni bilo videti sle-
di kakšne elektrike ali nekih vozil. 
Cesta je bila pogojno vozna samo 
za džipe, ki so nas pripeljali do ne-
kakšnega pristanišča. Sistem gre 
tako, da vsak dan ob isti uri pripe-
ljejo interesente, v bližnjih vaseh 
pa na čoln pošljejo lokalce, ki jim 
je to velikokrat edini vir dohodka. 
Resnici na ljubo so ti čolni podob-
ni bolj drevakom iz Ljubljanskega 
barja, imenujejo pa se ‚mokoro‘. 
Vsak lahko sprejme dva potnika 
in ‚skiperja‘, ki stoje z dolgo palico 
ves sistem poganja. Ta mokoro je 
narejen iz enega kosa lesa drevesa 
baobab, ki so jih že precej razredči-
li, zdrži pa 6 do 7 let. 

Nama so določili izredno suhega 
možaka z imenom John, ki je v tem 
okolju zrastel in imel veliko infor-
macij. Zadeva naj bi trajala ves dan 
in prav zanimalo me je, kaj se bo iz 
tega izcimilo. Vožnjo smo začeli v 
koloni in med trstičjem, kjer je bilo 

morda za kakšna dva metra širine 
prostora, ves čas pa so nas spre-
mljali sumljivi zvoki z vseh strani. 
Kmalu smo prispeli do bolj prostra-
ne savane, ki bi morala biti v tem 
obdobju načeloma pod vodo, ven-
dar je bilo premalo dežja. Tu in tam 
smo se ustavili, da smo pogledali 
kakšno žival ali zanimivost, kmalu 
pa se je kolona zelo raztegnila, od-
visno pač od teh naših vodnikov. 

Ko sem se enkrat naučil loviti 
ravnotežje, mi je bilo v tej divji-
ni tako lepo, da mi je Jernej kar 
prižgal cigaret, čeprav drugače ne 
kadim. Tudi Johnny si je enega za-
služil, in če je potem kdo od daleč 
gledal to naše plovilo, si je moral 
misliti, da se po Okavangu vozi 
parnik. 

Po kakšnih treh urah takšne 
vožnje smo se ustavili v majhnem 
zalivu. Tam smo vzeli stvari in se 
odpravili raziskovat divjino. Ta na-
jin Johnny je bil res odličen pozna-
valec terena, veliko sva se naučila 
o rastlinah in navadah živali. V eni 

Foto: Dani Zorko

Edini, ki v vasi nekaj dela...

Vsi možni organizatorji te drugače 
izjemno zanimive plovbe so že čakali 
in začel se je čas delitve belih kuvert. 
Tudi Johnny je dobil eno, a vendar na 
nobenem obrazu tistih, ki so se ves 
dan trudili in poganjali čolne, ni bilo 
opaziti pretiranega zadovoljstva. Z 
Jernejem sva imela rezerviran poseben 
fond za posebne primere in tukaj sva 
ga z veseljem odprla. Johnnyju sva 
skrivaj primaknila nekaj denarja in po 
reakciji sodeč je bil ta znesek višji od 
tistega v kuverti.

Foto: Dani Zorko

Jernej in Johnny ob stoletnem drevesu baobab
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Foto: Dani Zorko

Vesela trojka v močvirju reke Okavango
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 11. do 17. decembra 2018
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven ��� ☺☺ € ��

Bik � ☺☺ €€ ���

Dvojcka �� ☺☺☺ € ��

Rak �� ☺☺☺ €€ �

Lev ��� ☺ € ���

Devica � ☺☺☺ €€ �

Tehtnica ��� ☺ €€€ ��

Škorpijon � ☺☺☺ €€ �

Strelec �� ☺ €€€ ��

Kozorog � ☺☺ €€€ �

Vodnar �� ☺☺☺ € ��

Ribi ��� ☺☺ €€€ ���

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 17. decembra. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je: 
Aleks Unuk, Ptuj.
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

Torek, 11. december

17:00 Majšperk, na platoju pred KPC, Božični bazar in krasitev 
smrečice

18:00 Hajdina, Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo
18:00 Lenart, Dom kulture, Zima, zima bela, koncert učencev 

GŠ Lenart

Sreda, 12. december

11:00 Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča, odprtje razstave o Ivanu 
Cimermanu, ob 80-letnici Ivana Cimermana, na ogled do 
konca decembra

15:30 Ptujska Gora, trg, krasitev novoletne smrečice
17:00 Ptuj, Zgodovinski arhiv na Ptuju, predstavitev knjige Slo-

venska industrija od nastanka do danes
17:00 Majšperk, vrtec, Zimske urice za predšolske otroke, zgod-

ba in delavnica
18:00 Dornava, Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo

Četrtek, 13. december

17:00 Voličina, Kulturni dom, lutkovna predstava Dogodivščine 
Pike Nogavičke in obdaritev otrok

18:00 Cerkvenjak, Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo
18:00 Majšperk, Kulturno-poslovni center, predstavitev knjige 

Stojana Kerblerja in Aleša Štegra Kar sem videl na Ptuju in 
drugod

18:00 Ptuj, Miheličeva galerija, odprtje razstave grafi k, slik in 
akvarelov Jana Oeltjena – Plovba k soncu

19:00 Ptuj, Mestni kino, pogovor z Vladom Kreslinom in Mira-
nom Zupaničem ob ogledu fi lma Poj mi pesem

19:30 Ptuj, Mestno gledališče, Stand up Tadeja Toša New York–
Paris–Kicar

Petek, 14. december

17:00 Kidričevo, Park pod tisočerimi zvezdami, gledališka 
predstava Juri Muri v Afriki

17:00 Voličina, Kulturni dom, Škratovanje za otroke vrtca Voliči-
na in Selce, predstava Zimske radosti

17:00 Lenart, Trg osvoboditve, gledališka predstava za otroke 
Šal za Božička in božična lučka, obisk Božička

18:00 Selce, Kulturni dom, Čas okrog božiča
18:00 Lenart, Trg osvoboditve, božično-novoletni sejem, koncert 

Matic Druzovič in Alex Fekonja, Klapovuhi, Low budget
19:30 Ptuj, Mestno gledališče, Stand up Tadeja Toša New York–

Paris–Kicar

Mestni kino Ptuj

Sreda, 12. december: 20:00 Liffe po Liffu: Suspiria.
Četrtek, 13. december: 19:00 Pogovor z Vladom Kreslinom in 

Miranom Zupaničem po ogledu fi lma Poj mi pesem.
Petek, 14. december: 16:00 Hrestač in štiri kraljestva; 18:00 Liffe 

po Liffu: Poj mi pesem; 20:00 Liffe po Liffu: Suspiria.

Prireditvenik 

Foto: ČG
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CVidi se ...

... da bo tak pogled na ptu-

jskega piščanca kmalu mogoč 

le še na arhivskih fotografijah. 

Prihaja namreč ukrajinska 

kuročka (курочка). Še dobro, 

da Perutnine niso kupili Po-

ljaki. Tam piščancu pravijo 

kurec. Pečen kurec? Kurčeva 

obara? Nič kaj apetitlih ...

Govori se ...
... da so imeli udeleženci 

nedavnega sestanka z minis-

trom za zdravje zelo selektiv-

no naštelan sluh – vsak je gle-

de novega urgentnega centra 

slišal tisto, kar je želel. Škoda, 

da niso zraven pripustili novi-

narjev, ki so navajeni na to, 

da iz politične latovščine in 

leporečenja znajo povedati, 

kaj so se kje dogovorili. Edi-

no, kar so vsi slišali – in kar 

poslušamo že kako desetletje: 

urgentni center bo. Do konca 

stoletja enkrat ... Ali če poso-

dobimo slovensko ljudsko: 

'Urgenca je bila, urgenca še 

bo, ko mene in tebe na svetu 

ne bo!'

... da nas je zgodovina pou-

čila, kako je cesarica Marija 

Terezija začela svojo vlada-

vino: zjokala se je pred ma-

džarskimi plemiči, ko jih je 

šla prosit za pomoč. Še sreča, 

da ima Ptuj sedaj županjo, 

bolnišnica pa direktorico. 

Mogoče bodo k novi urgenci 

pripomogle solze pri ministru 

Fakinu ali premieru Šarcu.

... da smo Slovenci veliki lju-

bitelji živali, tudi eksotičnih. 

Žal pa se nam bo kmalu zgo-

dilo, da bo med eksotičnimi 

živalmi tudi kakšna krava ali 

pujs, saj jih večina otrok poz-

na le iz filmov ali s fotografij. 

Še v živalskem vrtu prej pre-

poznajo kamelo in žirafo kot 

eksotično Lisko.

... da se je po županskih 

volitvah pokazalo zanimivo 

dejstvo v zvezi z neveljavni-

mi glasovnicami. Največ jih 

je namreč bilo v občinah, kjer 

je bil samo en županski kan-

didat. Kjer so torej namesto 

volitev imeli referendum. Re-

ferendumi pa so pri nas že lep 

čas na zelo slabem glasu.

... da v trgovinah z različ-

nimi gospodinjskimi aparati 

opažajo veliko decembrsko 

praznično povečanje proda-

je. Seveda – kaj pa je lahko 

za žensko lepše darilo kot 

sesalec in akumulatorski čis-

tilec oken?! Za njega pa nov 

daljinec, da ne bo neprestano 

vstajal s kavča. Bi lahko pivo 

polil ...
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN PRIDOBITE NAGRADO

Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. 
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Vsi, ki se boste v času trajanja akcije naročili na Štajerski tednik, boste prejeli tri čudovite nagrade:

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov v Štajerskem tedniku

• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejših cenah)

• praktična darila za nove in obstoječe naročnike

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA PRIDOBITE TUDI DRUGE UGODNOSTI:

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!

Otroška flis odeja z medvedkom 
(120 x 80 cm)
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Športna vetrovka 
s kapuco 
(velikosti: S, M, L, XL, XXL, 
barva: modra)

Flis odeja 
(150 x 120 cm)

Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? 

Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na 
Štajerski tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Mali oglasi

PRODAM trisobno stanovanje v 
bloku, v centru Ptuja, CMD 5, 3. 
nadstropje. Stanovanje je bilo 
adaptirano l. 2000, je vzdrževano, 
svetlo, vgrajena so novejša PVC-
-okna z roletami in vhodna vrata. 
Stanovanje zajema tri sobe, kuhi-
njo, kopalnico, wc, dva balkona 
oz. loži in en francoski balkon, k 
stanovanju spadata ozimnica in 
drvarnica. Blok, zgrajen l. 1961, 
je dobro vzdrževan, nova fasada, 
urejena streha. Tel. 070 770 234.

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
predvsem hrast in bukev. Možnost 
odkupa tudi na panju. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, Rogaška Slatina. 
Tel. 041 785 318.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Hor-
vat – drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 
170.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM prašiče od 25 do 150 kilogra-
mov. Tel. 041 370 954.

PRODAM bikca simentalca, starega 6 
mesecev. Tel. 070 250 441.

PRODAM svinjo, 230-kilogramsko, cena 
za kilogram 1,50 EUR. Tel. 031 221 750.

NEPREMIČNINE
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OSMRTNICA

Sporočamo žalostno vest, da je umrl idejni oče Tovarne slad-
korja v Ormožu in njen dolgoletni direktor

mag. Vinko Štefančič

Ohranili ga bomo v trajnem in lepem spominu!

Nekdanji sodelavci iz Tovarne sladkorja, d. d., Ormož

Kdor živi v spominu drugih,
ni mrtev, je samo oddaljen.
Mrtev je tisti, ki ga pozabijo.
  (Kant)

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustil sodelavec

Drago Švagan

zaposlen v družbi Talum, d. d.

Ohranili ga bomo v trajnem spominu.

Sodelavci skupine TALUM

Dolgi so dnevi, še daljše noči,
odkar odšel si, Stanko, ti,
v srcih naših bolečina je skeleča,
saj v grob s teboj odšla je naša sreča.

V SPOMIN

10. decembra je minilo leto dni, ko nas je 
prezgodaj zapustil naš dragi mož, oče, dedi, tast in svak

Stanko Vojsk
IZ KICARJA 45B

Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu in 
prižgete svečko.

Tvoji najdražji

Samo to še opravim,
samo to še postorim,
potem se spočijem in umirim.
  (Tone Kuntner)

V SPOMIN

Emiliji Lugarič Strah
V 93. letu starosti je umrla Emilija Lugarič Strah, dolgoletna upravnica in ravnateljica VVO Ptuj. Na 
področju predšolske dejavnosti v mestu Ptuj je z naklonjenostjo do najmlajših iskala vedno nove pri-
ložnosti ter pomembno vplivala na razvoj predšolske dejavnosti v našem okolju. Vodenje otroškega 
zavetišča, ki je na Ptuju delovalo že od leta 1945, je prevzela 1952. leta kot upravnica ter neprecen-
ljivo delo v VVO Ptuj končala 1978. leta, ko se je upokojila. Spodbujala je strokovno rast zaposlenih 
ter si prizadevala, da bi starši in okolje podprli dejavnost. Izkazano zaupanje in podpora delu VVO 
Ptuj sta se zagotovo odražala z vedno višjim številom vključenih otrok ter odpiranjem novih pro-
storov. Gospa Milica Lugarič je glede na strokovno delo in odnos do otrok ter zaposlenih nekaj časa 
vodila Skupnost vrtcev.
V zahvalo in spomin na delo, ki je postavilo temelje našemu vrtcu ter pomagalo mnogim generacijam 
otrok, ki ste jim omogočili boljše pogoje življenja in razvoja.
S spoštovanjem.

Kolektiv Vrtca Ptuj

Marija Uplaznik, roj. Kukovec, Velika Nedelja 24, roj. 1930 – umrla 1. decembra 2018; Darinka 
Krajnc, roj. Krajnc, Ptuj, Ulica 25. maja 12, roj. 1961 – umrla 28. novembra 2018; Marija Zupanič, 
roj. Zupanič, Njiverce-vas 14, roj. 1934 – umrla 29. novembra 2018; Konrad Drevenšek, Vareja 
18, roj. 1942 – umrl 30. novembra 2018; Viktor Vindiš, Ptuj, Zagrebška c. 82, roj. 1950 – umrl 2. 
decembra 2018; Filipina Jan, roj. Škrabelj, Skrblje 18, roj. 1931 – umrla 2. decembra 2018; Anton 
Fuks, Maribor, Jezdarska ul. 8, roj. 1929 – umrl 29. novembra 2018; Marija Bauman, roj. Krošl, 
Župečja vas 43, roj. 1944 – umrla 3. decembra 2018; Marjeta Kukovec, roj. Zemljarič, Markovci 81, 
roj. 1924 – umrla 3. decembra 2018; Emilija Lugarič Strah, roj. Lugarič, Ptuj, CMD 15, roj. 1926 – 
umrla 27. novembra 2018.

Umrli so 

Vsako
sredo

ZA ZVEZDE

Zaposlimo osebo za 
pomoč v proizvodnji

• priprava izdelkov
• fi ksiranje centilina
• čiščenje prostorov

Prošnje pošljite na naslov: 
BAS d.o.o., Lovrenc na Dr. polju 
83, 2324 Lovrenc na Dr. polju, 
e-mail: BAS@BAS.SIwww.tednik.si    www.radio-ptuj.si

www.tednik.si    www.radio-ptuj.si

www.tednik.si    www.radio-ptuj.si



Štajerski TEDNIK torek, 11. 12. 2018     COLOR CMYK stran 24

Mohorko je kaznivo dejanje izvr-
šil letos sredi poletja, 24. julija, ne-
kaj pred polnočjo. S kuhinjskim no-
žem dolžine 13,5 in širine dva centi-
metra je zabodel svojega prijatelja 
Branka Unuka. Dejanje je storil 
opit in v stanju bistveno zmanj-
šane prištevnosti zaradi kronične 
okvare možganov. Proti Unuku je 
zamahnil z veliko silo in močnim 
zamahom. Zabodel ga je v levo 
stran prsnega koša in srce. Unuka 
so po napadu oskrbeli reševalci in 
mu kljub vbodnim ranam v srcu re-
šili življenje. Napadalcu so policisti 
odvzeli prostost in je od 24. julija v 
priporu. Po dobrih petih mesecih 
od storjenega kaznivega dejanja 
sta obdolženi in tožilstvo sklenila 
sporazum o priznanju krivde. Sod-
nica Marjana Kosi je v izreku sodbe 
sledila sporazumu ter Mohorku na-
ložila sedem let zaporne kazni.

„Na srcu sem imel 
tri luknje“

Četrtkovega predobravnavne-
ga naroka, ki mu je sledil še narok 
za izrek kazenske sankcije, se je 
udeležil tudi oškodovani Unuk. 
Sodnica ga je pozvala, da predloži 
pravno-premoženjski zahtevek za 
povrnitev škode zaradi nastalih 
poškodb. Unuk je dejal, da prigla-
ša zahtevek v višini 200.000 evrov. 
„Zaradi posledic poškodb sem 
nesposoben za delo, imam izpad 
dohodka, sem nezaposljiv. Pre-
jemam socialno pomoč. Stroške 
imam z zdravljenjem, trpim strah, 
bolečine, ki so posledica poškodb, 
prizadet je ponos, posledice čutim 
na duševnem zdravju – hitro se 
razburim, poškodovane imam oči. 
Srce mi ne dela prav, na srcu sem 
imel tri luknje. Posledično nimam 
dobre prekrvavitve, moči, hitro se 
utrudim, dajejo me vrtoglavice. Pe-
šačim lahko le 200 ali 300 metrov, 

potem moram počivati. Ne morem 
se pripogniti, pa tudi ne dvigovati 
kakršnegakoli bremena,“ je pred-
log premoženjskopravnega zah-
tevka utemeljeval Unuk. Zagovor-
nica obdolženega Mohorka Metka 
Matjašič Šerdoner je zahtevku v 
celoti ugovarjala. Tudi sodnica Ko-
sijeva je bila mnenja, da zahtevek 
ni dovolj utemeljen. „Zahtevek ste 
podali pavšalno. Niste konkretizi-
rali, za katere poškodbe oziroma 
posledice kaj zahtevate. Prav tako 
niste predložili medicinske doku-
mentacije, ki bi utemeljila vaše 
navedbe,“ je opomnila sodnica. 
Obdolženi Mohorko je v medklicu 
povedal, da Unuk že pred tem, 
ko se je zgodila nesreča, ni bil za-
poslen. „Zato pri zaslužku ni bil 
prikrajšan,“ je dejal obdolženi, ki 
pa je sicer na sodišču deloval zelo 
zmedeno. Slabo je slišal, vprašanj 
sodnice pa tudi ni razumel. Dejal 
je, da ima zelo slab spomin. Je pa 
večkrat poudaril, da dejanje priz-
nava, vendar se ni mogel spomni-

ti, za kakšno kazen se je pogodil s 
tožilstvom.

Okrvavljena oblačila 
bi imel za spomin ...

Tožilka Klementina Prejac je po-
jasnila, da je pri sklepanju sporazu-
ma z obdolženim upoštevala olaj-
ševalne okoliščine, kot so njegova 
starost, šibko zdravstveno stanje, 
bistveno zmanjšana prištevnost, 
obžalovanje dogodka in obljuba, 
da tovrstnih kaznivih dejanj ne bo 
več ponovil. Obdolženi in tožilstvo 
so se pogodili za sedem let zapor-
ne kazni. Za tovrstno kaznivo deja-
nje je po kazenskem zakoniku sicer 
predvidena kazen od pet do 15 let 
zapora. Na vprašanje sodnice Kosi-
jeve, ali kaznivo dejanje obžaluje, 
je Mohorko dejal, da mu je žal. Ker 
sta bila v sodni dvorani oba, Mo-
horko in Unuk, je sodnica Mohor-
ku namignila, da bi se Unuku opra-
vičil. Njegov odgovor je bil takšen, 
da je marsikomu v dvorani sponta-

no ušel smeh. „Saj bom prišel do-
mov, pa bova kakšen deci skupaj 
spila ...“ Čisto ob koncu razprave 
je presenetil še z eno izjavo. Nož, 
s katerim je v srce zabodel Unuka, 
bo sodišče trajno zaseglo. „Kaj pa 
z vašimi okrvavljenimi oblačili, ki 
smo jih hranili kot dokaz?“ je vpra-
šala sodnica. Mohorko je predla-
gal, naj se mu vrnejo, da jih bo imel 
za spomin. Medtem ko je sodišče 
zaradi storjenega kaznivega de-
janja odločilo in izdalo obsodilno 
sodbo, pa o Unukovem premo-
ženjskopravnem zahtevku v višini 
200.000 evrov, ki ga je predstavil 
zgolj ustno, brez kakršnekoli vlo-
ge, medicinske in druge doku-
mentacije, ni odločalo. Sodnica 
Marjana Kosi ga je napotila na za-
sebno tožbo. Ker je Mohorko brez 
dohodkov, bo stroške kazenskega 
postopka in njegove zagovornice 
pokril proračun Republike Sloveni-
je. Oškodovani Unuk pa je dejal, da 
je nad razsodbo razočaran.

Kidričevo, Ptuj � Mohorku zaradi poskusa uboja sedem let zapora

„Saj bom prišel domov, 
pa bova kakšen deci skupaj spila ...“
Na ptujskem okrožnem sodišču so minuli četrtek sodili 62-letnemu občanu Kidričevega Antonu Mohorku. Obtožnica 
ga je bremenila poskusa uboja.

Foto: MZ

62-letni Anton Mohorko je letos poleti v stanovanju v Kajuhovi ulici v Kidričevem s kuhinjskim nožem v srce 
zabodel Branka Unuka.

Danes bo po precej jasnem jutru 
spremenljivo oblačno, predvsem v 
Prekmurju bo še pihal severozaho-
dni veter. Najnižje jutranje tempe-
rature bodo od -7 do -1, ob morju 
okoli 2, najvišje dnevne od 2 do 
7, na Primorskem do okoli 10 °C. 
V sredo bo delno jasno z občasno 
povečano oblačnostjo, ki jo bo več 
predvsem v osrednji in vzhodni 
Sloveniji.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Prvega osumljenega in oba avtomobila, s katerima so iz Avstrije 
pobegnili v Slovenijo, so izsledili kmalu po začetku akcije. Avstrijski 
varnostni organi so osumljenega predali slovenskim in s tem svoje 
delo končali. Po prijetju prvega osumljenega so kriminalisti zapeča-
tili tudi oba avtomobila in ju odpeljali v Celje, kjer ju bodo po izdani 
odredbi preiskali. 

V torek dopoldan so s pomočjo občana, ki je po objavi fotografi j v 
medijih prepoznal osumljenega, prijeli še drugega izmed peterice. Za 
tega je bilo kasneje ugotovljeno, da je vlomil v počitniško hišo ter uk-
radel nekaj oblačil in posteljnine. Iskalna akcija za trojico, ki je še bila 
na begu, se je nadaljevala. Isti dan popoldan so jih izsledili v hotelu v 
Gorišnici. Ukradenega denarja policisti niso našli. 

Vseh pet so privedli k preiskovalnemu sodniku Okrožnega sodišča 
v Slovenj Gradcu, kjer bodo odločali o izročitvi avstrijskim varno-
stnim organom. Osumljeni so moldavski državljani, vendar imajo tudi 
romunsko in bolgarsko državljanstvo. „Od čeških varnostnih orga-
nov, kjer so se zadnje leto zadrževali, smo dobili podatek, da v ome-
njenem obdobju pri njih niso bili obravnavani zaradi sumov storitev 
kaznivih dejanj. Podatke iz Moldavije pa še pričakujemo,“ je povedal 
pomočnik vodje celjskih kriminalistov Aleš Slapnik. 

Aleš Kegljevič iz Generalne policijske uprave je pojasnil, da so letos 
obravnavali deset napadov na bankomate z namenom razstrelitve. V 
štirih primerih so bili storilci uspešni in so denar odnesli, v šestih pri-
merih jim do denarja ni uspelo priti. Lani so obravnavali štiri napade 
na bankomate, predlani dvanajst in v letu 2015 deset.

Celje � Kriminalisti o iskanju Moldavijcev

Eden vlomil tudi 
v počitniško hišico
Celjski policisti so pred tednom dni po uspešno kon-
čani akciji iskanja pobeglih, ki so v noči z nedelje na 
ponedeljek v Pliberku razstrelili bankomat, v četrtek 
predstavili podrobnosti preiskave.

Rojstva: Mirjana Kuserbanj, 
Hrastovec 72, Zavrč – deklica Nika; Tamara 
Klaneček, Janežovci 15, Destrnik – deček 
Nik; Maja Majcen, Rucmanci 56, Sveti 
Tomaž – deček Matic; Aida Hašić, Videm pri 
Ptuju 43, Videm pri Ptuju – deček Davud; 
Anja Korenjak, Stojnci 20b, Markovci – 
deček Lovro; Nina Vivod, Sestrže 59a, 
Majšperk – deček Tine; Mirjana Golob – 
deček Jakob; Dijana Kolarič – deček Lukas; 
Clarisa Bezjak – deček Lukas.
Poroka – Ptuj: Urška Ambrož Vršič, Ptuj, 
Ulica 5. prekomorske 6, in Rene Gabrovec, 

Moškanjci 46d.

Foto: ČG
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